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»SAVINJSKI OBČAN« izdaja Občinska konferenca SZDL Žalec 
Urednički odbor: Venčeslav Satler (glavni urednik), Janez Krof
lič (odgovorni urednik), člani: Marjan Drobne, Marjan Golob, 
Vera Kalčič. Janko Kos. Jernej Koštomai. Cveta Mikuž, Mojca 
Nahtigal, Darko Naraglav, Inge Sovine, Breda Verstovšek in Mi
lan Zupanc.

Novinarki: Irena Jelen-Baša, Marjana Matijec-Natek
Tajnica in vodja dopisništva: Vladka Cerovšek
Lektorica: Anka Krčmar
Naslov uredništva : Žalec, Heroja Staneta 1,
telefon: 711-433 in 711-451
Grafična priprava: Savinjski občan
Tisk: ČGP Večer Maribor
Naklada 11.000 izvodov

Po sklepu RK za informiranje št. 421-1/72 je časopis Savinjski 
občan oproščen TPD.

Pozdrav dnevu OF 
in prazniku dela

Pred dnevi smo v Trbovljah 
veličastno proslavili 50-letnico 
Čebin, obletnico ustanovitve 
KPS. Izročila Čebin in Šmiglo- 
ve zidanice, kjer je  bita teto 
kasneje prva partijska konfe
renca, so živa in aktualna od 
takrat do današnjih dni. Mani
fest in vse usmeritve obeh 
dogodkov so imele izreden in 
usoden pomen za slovenski 
narod in za vrsto drugih usod
nih dogodkov, k i so jim  sledili. 
Tako tudi za ustanovitev OF 
slovenskega naroda.

Osvobodilna fronta je  na
stala iz množičnega ljudskega 
gibanja iz ljudske fronte. Pod 
vodstvom komunistične parti
je  je  povezala vse napredne 
sile v borbi p ro ti okupatorju 
za narodnostno in socialno 
osvoboditev. V OF so se na 
demokratičnih osnovah razvi
le vse tiste oblike in metode 
delovanja med ljudmi in za lju
di, k i jih  še dandanes jem lje
mo za zgled in spodbude. De
lovanje OF je  pomenilo večini 
aktivistov poseben zanos in 
častne naloge tako v času 
NOV, kakor v povojni izgradnji 
domovine in razvoju ljudske 
oblasti.

SZDL danes nadaljuje 
svetle tradicije OF in je  njeno 
delovanje še vedno oprto na 
njene bogate izkušnje. Zato 
pogosto ob ocenah delovanja 

, SZDL poudarjamo frontno 
vlogo SZDL, da b i p r i svojem 
neposrednem delovanju in ra
zreševanju pomembnih druž
benih zadev dosegla vso širi
no, primerno kritičnost in zah
tevnost do vseh družbenih 
dejavnikov za čim uspešnejše 
delovanje. V zadnjem času 
smo ponovno posvetiti nekaj 
več skrbi in pozornosti raz
pravam o uveljavljanju usta
vne vloge SZDL, predvsem  
tudi delu članov in organizacij 
ZK v SZDL. Na vseh ravneh: 
od krajevnih organizacij do 
zveznih teles smo se obvezali 
za še boljše in učinkovitejše 
delovanje, za večje spoštova

nje in sploh primernejši od
nos do SZDL, k i frontno pove
zuje vse organizirane sociali
stične sile v naši družbi. V 
SZDL in frontnih delih imamo 
delovni ljudje in občani mož
nost v neposrednih oblikah 
političnega delovanja ter v 
raznih družbenih organizaci
jah in društvih demokratično 
izražati in uresničevati svoje 
interese, uveljavljati samou
pravne pravice in dolžnosti.

Ob obravnavi pobude pred
sedstva SFRJ za pričetek po 
stopka spreminjanja naše 
ustave, kar smo v celoti in z 
določenimi predlogi podprti, 
smo kritično spregovorili o 
nekaterih odklonih in stranpo
teh v naši družbi. Obsoditi 
smo neprimerno pisanje v No
vi reviji in zaplete okrog plaka
ta za štafeto mladosti. Zaskr
bljeni smo zaradi vrste do
godkov in razmer, k i niso 
skladni z  našimi predvidevanji 
oz. začrtanim razvojem na 
družbeno-političnem in go
spodarskem področju.

Pričeli smo z javno razpra
vo spremembah in dopolnit
vah zakona o združenem de
lu, kateremu pravimo tudi de
lavska ustava. Ob tem se mo
ramo spomniti na naše nače
lo, da te delo in rezultati dela 
določajo in omogočajo druž
beni položaj delovnih ljudi. Iz 
deta torej izvirajo naše pravi
ce in dolžnosti. Za doseganje 
stabilizacijskih ciljev bo po
trebna še odločnejša borba 
pro ti številnim slabostim, 
predvsem pa dobro in pošte
no delo vseh. Ob spoštovanju 
zakonitosti in dogovorjenih 
norm, delovni disciplini in tudi 
določeni požrtvovalnosti ne 
bodo potrebni interventni in 
drugi administrativni posegi, 
k i so v nasprotju s socialisti
čnimi samoupravnimi načeti, 
povzročajo pa krivice in neso
razmerja. Borbo za samou
pravnost moramo nadaljevati 
na vseh področjih in praznik 
deta je  tudi za to prava prilož
nost. Janez Meglič J

O srednj, 
O F  b o  v

V petek, 24. aprila, bo 
praznika OF v kuiturnei 
podelili srebrne znake 
društvo Gomilške, Občil 
Brinar, Prebold; Joško 
Cilenšek, Goto vi je : Ivan 
Šempeter; Alojz Ja

a r ’vomajsko srečanje
Začetek srečanja pri Šmiglovi zidanici bo ob deseti uri.

Šmiglova zidanica je vsak prvi maj tisti kraj v žalski občini, kamor 
ubirajo pot mnogi delovni ljudje in občani. Letos se bo prireditev, ki jo 
pripravljajo pri občinskem sindikalnem svetu, pričela ob deseti uri. 
Slavnostni govornik bo predsednik medobčinskega sveta zveze sindi
katov Ivan Kramar, kulturno-umetniški program pripravljajo člani Svo
bode Prebold, zabavnejši del srečanja pa so tokrat prevzeli člani gasil
skega društva Gomilsko.

Še bolj praznično kot letos bo na $miglovi zidanici prihodnje leto. 
Takrat bo namreč minilo petdeset let od prve konference Komunisti
čne partije Slovenije. V tem vinskem hramu, ki pravzaprav bolj spomi
nja na dninarsko hišo kot na zidanico, je namreč sedemnajstega aprila 
1938 potekala prva konferenca Komunistične partije Slovenije. Enaind
vajset delegatov, stisnjenih v sobici na klopi ob kmečki peči, v edinem 
prostoru v tej hiši, razen črne kuhinje in prešnice, je ob prisotnosti Tita 
prisluhnilo le dvema točkama dnevnega reda: o političnem položaju v 
svetu in doma ter o organizacijskih nalogah partije. Konferenca je po
tekala v duhu vse večje mobilizacije pod vodstvom partijske organiza
cije proti naraščanju fašistične nevarnosti, ki je po priključitvi Avstrije 
začela groziti Jugoslaviji, zlasti pa slovenskemu narodu.

Ob praznovanju štiridesetletnice — leta 78 — so zidanico, ukle- 
njeno med gozd in majhne vinograde na sedlastem slemenu, obnovili, 
uredili njeno okolico in cesto do tega redkega, v prvotni obliki ohranje
nega spomenika revolucionarnega delavskega gibanja. Danes je v zi
danici tudi stalna razstava, ki prikazuje dogodke izpred skoraj pol sto
letja.

Irena Jelen-Baša

S e s ta l s e  je  iz d a ja te ljs k i  
s v e t

Na prvi seji se je pred dnevi sestal novo izvoljeni izdajateljski svet, doseda
njim članom je namreč potekel mandat, članom in predsedniku Ivanu Robiču se 
je za opravljenó delo zahvalil novi predsednik Janez Meglič. Vsebinska zasnova 
in finančna problematika Savinjskega občana pa sta bili osrednji temi razprave. 
Člani izdajateljskega sveta so sprejeli predlagano vsebinsko zasnovo z nekateri
mi dopolnitvami, med katerimi naj omenimo informiranje o sprejetih sklepih in 
odlokih organov občinske skupščine, kotiček za leposlovje in okroglo mizo o naj
pomembnejših razvojnih nalogah občine. V razpravi o finančnih težavah Savinj
skega občana so člani izdajateljskega sveta menili da je treba čimprej zagotoviti 
potrebna sredstva, saj je informiranje pomemben in sestavni del gospodarskega 
in družbenega razvoja občine.
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Dobitniki srebrnih znakov 
sindikata in priznanj za delo

V prihodnjih dneh bodo pri občinskem sindikalnem svetu 
podelili srebrne znake sindikata ter priznanja za delo.

Srebrni znak sindikata prejmejo: Antonija Vihar, Savinj
ski magazin; Marjana Lešer, Ljubljanska banka; Marija Ba
loh, Keramična industrija Liboje; Friderik Kajba, Tekstilna to
varna Prebold; Velimir Stepanov, Gradnja; Valerija Pukl, os
novna šola Polzela; Vera Salezin, Juteks; Stanko Grobelnik, 
Zarja; Viktor Golavšek, Tovarna nogavic Polzela; ter osnovna 
organizacija sindikata Kmetijstvo Vrbje.

Priznanja za delo pa bodo dobili: Miroslav Krempuš, Sig
ma; Rozalija Škrabe, Savinjski magazin; Anton Vindiš, Liko 
Liboje; Ivana Feldin, Keramična industrija; Ljudmila Brezni
kar, Tekstilna tovarna Prebold; Ivan Pilih, Gradnja; Jože Klad
nik, Zarja; Amalija Hriberšek, Hmezad Kmetijstvo-Mešalnica 
krmil; Ivan Ločičnik, Hmezad Kmetijstvo Petrovče in Silva Po
sedel, Tovarna nogavic Polzela.

I. J. Baša

Vaš nakup 
od vijaka 

do traktorja

VAŠ OSKRBOVALEC

Hmezad
A G R IN A



Izvršni svet o delovanju krajevnih skupnosti

Če bi imeli več denarja . . .
. . .  bi bilo delo v krajevnih skupnostih bolje opravljeno

V____________________ ______________________ J
Kako so lani delali v kra

jevnih skupnostih v žalski 
občini, kje so se pojavljali 
problemi in težave? To je  bilo 
eno od vprašanj, ki so ga na 
svoji seji v začetku aprila 
obravnavali člani našega iz
vršnega sveta.

V poročilu, ki so ga članom pri
pravili na sekretariatu za občo 
upravo, je rečeno, da so v krajev
nih skupnostih imeli poleg svojih 
rednih opravil veliko dela z izved
bo volitev za izbor delegatov v 
občinsko skupščino in samou
pravne interesne skupnosti. Pri 
izvolitvi delegatov za skupščine 
samoupravnih interesnih skupno
sti družbenih dejavnosti se je ve
čina krajevnih skupnosti odločila 
za združene in splošne delegaci
je, le v krajevni skupnosti Žalec 
so se odločili za posebne delega
cije. Volitve v samoupravne orga
ne krajevne skupnosti pa niso iz
vedli v krajevnih skupnostih An
draž, Gomilsko, Ponikva, Prebold 
in Šempeter. Ob tem so v poroči
lu ugotavljali, da je zamenjava 
funkcionarjev v krajevni skupno
sti vsako leto težja, ker krajani 
nočejo prevzemati odgovornih 
funkcij. Eden od razlogov za to je 
tudi neprofesionalizacija tajniških 
poslov, zaradi česar odpade na 
vse člane v organih krajevne 
skupnosti več dela in skrbi.

Nadalje so v poročilu zapisali, 
da je bilo delo samoupravnih or
ganov lani zadovoljivo. Udeležba 
delegatov krajevnih skupnosti na 
sejah zbora krajevnih skupnosti 
je bila lani boljša kot prejšnja leta. 
Vseh devet sej zbora se je na
mreč udeležilo osem krajevnih 
skupnosti: Gotovlje, Letuš, Pe
trovče, Polzela, Šempeter, Tabor, 
Vinska Gora in Žalec. Zelo slaba

pa je bila udeležba na sejah 
skupščin samoupravnih interes
nih skupnosti, kjer se nobena 
krajevna skupnost ni udeležila 
vseh sej. Tudi povezanost med 
sveti krajevnih skupnosti in posa
meznimi delegacijami, je rečeno v 
poročilu, ni najboljša. |

Na področju splošne ljudske 
obrambe in družbene samozašči
te so bili lani v krajevnih skupno
stih postavljeni novi temelji za fi
nanciranje te dejavnosti. Nov na
čin financiranja je spodbudil dolo
čene aktivnosti, ostaja pa še ne
kaj nerešenih vprašanj v zvezi s 
financiranjem osnovnih nalog 
splošne ljudske obrambe in druž
bene samozaščite, ki so v nepo
sredni pristojnosti krajevnih 
skupnosti. Na področju civilne 
zaščite so v krajevnih skupnostih 
največ urejali kadrovske evidence 
enot in štabov civilne zaščite. Pri 
delovanju civilne zaščite so lani, 
tako ocenjujejo v tem poročilu, 
imeli precejšnje težave pri uskla
jevanju dela gasilskih enot civilne 
zaščite in gasilskih društev v kra

jevnih skupnostih. Problemi so se 
pojavljali tudi pri usposabljanju 
ljudi, ker so le-ti zelo slabo obi
skovali različna predavanja. Ko
rak naprej pri tem so naredile 
krajevne skupnosti Gotovlje, Gri
že, Prebold, Žalec in Galicija, ki 
so usposabljanje za potrebe 
splošne ljudske obrambe in druž
bene samozaščite združile z zbo
ri krajanov. Predviden razvoj, zla
sti kadrovske in organizacijske 
rešitve, pa so lani dosegli tudi na 
področju narodne zaščite.

Še o problemu financiranja so 
pisali v poročilu in o njem razpra
vljali na izvršnem svetu. Precej 
krajevnih skupnosti rešuje komu
nalne probleme in gradi objekte s 
pomočjo krajevnih samoprispev
kov. Lani so se za samoprispevek 
odločili v petih krajevnih skupno
stih, tako da imamo v občini tre
nutno štirinajst krajevnih samo
prispevkov. Sicer pa so denar do
bivale krajevne skupnosti oziro
ma naj bi ga dobivale preko sa
moupravnega sporazuma o zbira

nju denarja za krajevne skupno
sti, potem iz samoupravnih inte
resnih skupnosti, proračuna obči
ne, namenskih sredstev sveta za 
ljudsko obrambo ter samoupra
vne interesne skupnosti za ko
munalo in ceste. Denar za kraje
vne skupnosti se zbira še preko 
družbenega dogovora za plače
vanje prispevka po domicilnem 
principu, ki pa ga zaenkrat na 
celjskem območju ne uresničuje 
skupščina občine Velenje.

Vsi ti našteti viri pa ne zagota
vljajo dovolj denarja niti za oseb
ne dohodke tajnikov. Ker je pre
povedano povečanje dovoljenega 
obsega splošne porabe, so člani 
odbora za krajevno samoupravo 
odločili, da se 43-odstotno pove
čanje sredstev iz proračuna, na
menjenih krajevnim skupnostim, 
v celoti razdeli za osebne dohod
ke tajnikov. Člani odbora pa so 
tudi predlagali, da naj bi dodatne 
vire financiranja za delo krajevnih 
skupnosti iskali preko svobodne 
menjave dela.

Člani izvršnega sveta so to po
ročilo sprejeli, hkrati pa zahtevali, 
da organizacije združenega dela 
izpolnjujejo samoupravni spora
zum o združevanju denarja in 
uporabi sredstev za krajevne 
skupnosti. Le-te so zadolžili, da 
poskrbijo za boljše delovanje de
legatskega sistema in udeležbo 
na sejah. Kmalu naj bi se pred
stavniki žalske občine tudi pogo
vorili s predstavniki občine Vele
nje o neizpolnjevanju družbenega 
dogovora. Člani izvršnega sveta 
pa so tudi podprli sklep o predla
ganem zagotavljanju denarja za 
financiranje osebnih dohodkov 
tajnikov v krajevnih skupnostih.

Irena Jelen-Baša

Osemurno zaposlitev tajnika krajevne skupnosti 
člani odbora za krajevno samoupravo priznavajo tistim  
krajevnim skupnostim, ki imajo nad dva tisoč prebival
cev. Toliko ali pa če več jih imaio v Braslovčah, Grižah, 
Petrovčah, Polzeli, Preboldu, Šempetru, na Vranskem  
in v Žalcu. S pomočjo ankete so ugotavljali, da v osmih 
urah porabi tajnik za krajevno samoupravo 31 odsto
tkov delovnega časa, za delegatski sistem samouprav
nih interesnih skupnosti 7 odstotkov, za SLO in DS 14, 
za komunalno dejavnost 30 in za ostala dela 18 odsto
tkov delov£nega časa. Zato naj bi v približno takšnem  

. odstotku vsi tisti, za katera tajnik opravlja dela, začeli 
postopoma zagotavljati denar za financiranje njihovih 
osebnih dohodkov.

Brez dobrih kadrov ne
bo napredka

»Komite občinske organizacije 
Zveze komunistov ima v zaostre
nih gospodarskih in družbenih 
razmerah odgovorne naloge, zato 
je nesprejemljiva neaktivnost ne
katerih članov,« je na zadnji seji 
poudaril predsednik Franjo Tilin- 
ger, potem ko so pregledali pri
sotnost na seji. In ker je zadnje 
čase vedno več primerov ne
sklepčnosti na sejah organov 
družbenopolitičnih organizacij, 
med drugimi tudi zadnja seja ko
miteja, je bilo sprejeto stališče, 
da je treba začeti uveljavljati 
osebno odgovornost.

Potem, ko so člani občinskega 
komiteja Zk poslušali informacijo 
o rezultatih gospodarjenja v pre
teklem letu, so v razpravi ugotovi
li, da so le ti slabši od pričakova
nih. Čeprav je bila dosežena višja 
rast družbenega proizvoda od 
načrtovanega, pa zaskrbljuje pa
dec fizičnega obsega proizvodnje 
in problem pomanjkanja lastnih 
obratnih sredstev. Zmanjšal se je 
tudi izvoz, vse slabša pa je tudi 
preskrbljenost s surovinami iz 
uvoza. In ker so organizacije 
združenega dela nerealno prika
zovale dohodek, se težave pove
čujejo zaradi interventnih ukre

pov ZIS. Do interventnih ukrepov 
so bili člani komiteja nasploh kri
tični, saj postavljajo posamezne 
organizacije v nezavidljiv položaj. 
Cene surovin in energije nenehno 
rastejo, z interventnim ukrepom 
pa so cene končnih izdelkov za
mrznjene, v takšnih razmerah pa 
seveda ni mogoče uspešno po
slovati. Zahteve za večji izvoz 
ostajajo zaradi nerealnega tečaja 
dinarja le želja, iz dohodkovnega 
vidika pa je jasno, da izvoz ni 
spodbuden in zanimiv. Zaradi 
omejevanja osebnih dohodkov pa 
je med delavci vedno več neza
dovoljstva in malodušja. Ob tem 
pa velja poudariti, da ni mogoče 
deliti več kot smo ustvarili, so 
med drugim v razpravi menili čla
ni komiteja. V stališčih pa so tudi 
zapisali, da brez kadrov, ki bodo 
sposobni z lastnimi silami prema
gati sedanje težave, napredka v 
prihodnje ne bo.

V nadaljevnaju seje so člani ko
miteja sprejeli naloge, s katerimi 
so zavezali komuniste k večji 
aktivnosti v frontni organizaciji 
SZDL. Z novimi metodami dela 
naj bi izboljšali delo osnovnih or
ganizacij ZK, predvsem pa je tre
ba zagotoviti večjo povezanost 
obeh organizacij v krajevnih 
skupnostih in tudi v občini.

Obisk v Kruševcu 
in Bački Palanki

V začetku tega meseca je šti
ričlanska delegacija žalske obči
ne, v kateri so bili predsednik 
skupščine občine in izvršnega 
sveta ter predsednika OK ZKS in 
OK SZDL, obiskala pobrateni ob
čini Kruševac in Bačko Palanko. 
Ob razgovorih z najodgovornejši
mi funkcionarji obeh občin oz. in 
gospodarstveniki je bilo ocenje
no gospodarsko in kulturno so
delovanje ter dane možnosti in 
pobude za še tesnejše gospodar
ske stike, predvsem na sorodnih 
področjih. Dobro napreduje lani 
dogovorjeno sodelovanje naših 
OZD s Kruševac prometom, so
delovanje z nekaterimi OZD pa je 
že stalno. Neposredni pogovori 
so bili v Kurševac prometu, Žup- 
skem rubinu, Merimi iz Kruševca 
in Pivovarni Čelarevo. Sledila bo
do srečanja gospodarstvenikov

občin za dogovore o poglobitvi 
sodelovanja.

Med mladino je bila ponovna 
pobuda za izmenjavo brigadirjev 
in kulturne stike.

Ocenjene so bile priprave na 
vlak bratstva in enotnosti.

Ob tej priliki so bila izmenjana 
mišljenja o političnih in gospodar
skih razmerah v Jugoslaviji, po
drobno pa je bilo prikazano in ob
razloženo stanje v SR Sloveniji 
po znanih političnih dogodkih. 
Delegacija je obiskala tudi Slobo- 
dište in položila cvetje v tem spo
minskem parku.

Ob obisku so bili izraženi po
zdravi našim občanom in delov
nim ljudem z najboljšimi željami 
za uspehe pri delu in splošno za
dovoljstvo.

Janez Meglič

Kako ukrepati ob požaru
Koordinacijski odbor za LO in DS pri predsedstvu Občinske konference 

SZDL Žalec je obravnaval požarno-varnostne razmere v občini v letu 1986.
Ugotovili so, da je požarna varnost v občini dobra.
V preteklem letu je bilo v občini manj požarov kot v letu 1985. Zaradi spre

menjenega načina gradnje in večnadstropnih objektov v občini je nujno, da v ob
čini priskrbimo vsaj eno lestev za reševanje z višjih nadstropij in nekaj novih ci
stern za vodo.

Splošna ugotovitev je, da na področju varstva pred požari nismo dovolj ob
veščeni ne kot posamezniki in tudi ustanove in organizacije združenega dela ni
majo dovolj odgovornega odnosa do varstva pred požari. Varstvo pred požari 
mora priti v zavest vseh — ne le gasilcev in inšpektorjev.

Pri razčlenjevanju aktivnosti ob intervencijah ugotavljajo, da je prvi člen v ve
rigi pogosto najslabši. Obveščanje o požaru je pomemben člen te verige. Predla
gajo, da si ob koncu sestavka preberete, kako javljamo o požaru.

V preteklem letu je Občinska konferenca SZDL Žalec organizirala tudi pro
blemsko konferenco o požarni varnosti v občini. Žal so na seji ugotovili, da še 
vedno niso realizirani zaključki problemske konference iz leta 1984.

Zaskrbljujoče je tudi, da se bo v tem letu spremenil tudi način financiranja 
interesnega področja varstva pred požari po zakonu o dohodku, kar pomeni 
manj sredstev kot doslej.

Sejo so zaključili s stališčem, naj bi si na področju varstva pred požari priza
devali še naprej, zlasti pa pri obveščanju vseh občanov in delovnih ljudi, pri skrbi 
za čimveč požarne vode in pri strokovnem izobraževanju članov prostovoljnih 
gasilskih društev.
Kako obveščamo o požaru:

Če ocenimo, da so razsežnosti ali narava požara takšne, da ga sami ne mo
remo pogasiti, kličemo telefonski številki 93 — poklicno gasilsko enoto ali 92 — 
Postaja milica Žalec.

Pri obveščanju o požaru je potrebno povedati:
Svoje ime in priimek, rojstni datum in stalno bivališče.
O požaru povejmo: kje je požar, kako je čimhitreje dostopen, kaj gori v ko

likšnem obsegu ter kolikšna je ogroženost okolice.
Lidija Cokan

Šempeter — 15. maj 1987
od 7. do 13. ure v prostorih HMELJARSKEGA DOMA v 
Šempetru

Petrovče — 27. maj 1987
od 7. do 12. ure v prostorih osnovne šole Petrovče.

Akcije Rdečega križa
TEDEN RDEČEGA KRIŽA — od 8. do 15. maja na temo 
ZA BOLJŠE ŽIVLJENJE OTROK
V tem tednu bodo mladi člani RK zbirali prostovoljne prispevke, 
plačevati pa bo treba tudi doplačilne znamke in vozovnice. 
Zbrana sredstva bodo porabljena v humanitarne namene.
V rem tednu bodo učenci prvih razredov sprejeti med mlade 
člane RK, učenci sedmih razredov pa bodo postali njegovi člani.

20. TRADICIONALNA-ZBIRALNA AKCIJA OBLAČIL, OBU
TVE, PERILA, TEKSTILNIH ODPADKOV IN POHIŠTVA: 
četrtek, 28. maja, od 16. ure dalje
Akcija bo potekala po vsej občini hkrati, v njej pa bodo še pose
bej dobrodošla otroška oblačila, perilo in posteljnina. Če boste 
darovali pohištvo, pa to prej sporočite na občinsko organizacijo 
RK zaradi organizacije prevoza.

Komisija za odlikovanja in priznanja skupščine občine Žalec skladno z 
■18. in 26. členom odloka o podeljevanju priznanj občine Žalec (Uradni list 
SRS št. 15/87)

RAZPISUJE
POGOJE IN ROK DAJANJA POBUD 
ZA PODELITEV PRIZNANJ OBČINE 
ŽALEC V LETU 1987
L
Komisija za odlikovanja in priznanja skupščine občine Žalec razpisuje 
pogoje in rok dajanja pobud za podelitev naslednjih priznanj občine Ža
lec.

1. GRBA OBČINE ŽALEC V TREH STOPNJAH: ZLATI, SREBRNI IN 
BRONASTI
Grb občine Žalec v treh stopnjah: zlati, srebrni in bronasti podeljuje 
skupščina občine Žalec za posebne uspehe na področju gospodarstva, 
družbenih dejavnosti, za izredne dosežke na področju razvoja samou
pravljanja, delegatskih odnosov, za dosežene uspehe na področju splo
šne ljudske obrambe in družbene samozaščite, za družbenopolitično de
lo v drugih organizacijah, skupnostih in društvih.
Skupščina občine lahko podeli grb občine Žalec tudi uglednim gostom 
oz. delegacijam, ki med letom uradno obiščejo občino Žalec.
Komisija za odlikovanja in priznanja lahko predlaga skupščini vsako leto 
do tri zlate, do tri srebrne in do tri bronaste grbe občine Žalec.

2. PLAKETE OBČINE ŽALEC
Plaketo občine Žalec podeljuje skupščina občine Žalec za uspehe in do
sežke, s katerimi se povečuje ugled občine Žalec na gospodarskem, kul
turnem, športnem področju, za dosežke na drugih področjih.
Skupščina lahko podeli plaketo tudi za dosežene uspehe na področju 
splošne ljudske obrambe in družbene samozaščite.
Plaketo občine Žalec lahko skupščina podeli tudi uglednim gostom ozi
roma delegacijam, ki uradno obiščejo občine Žalec.
Komisija za odlikovanja in priznanja lahko predlaga skupščini vsako leto 
do pet plaket občine Žalec.

II.
Priznanje občine Žalec se podeli posamezniku, skupini, organizaciji 
združenega dela, krajevni skupnosti, samoupravni interesni skupnosti, 
drugi organizaciji, enoti in zavodu oboroženih sil SFRJ in društvu. 
Priznanja se izročajo na slavnostni seji skupščine ob praznovanju prazni
ka občine Žalec ter ob jubilejih in na slovesen način.

Pobudo za podelitev priznanja občine Žalec lahko dajo organizacije 
združenega dela, druge samoupravne organizacije in skupnosti, družbe
nopolitične organizacije, krajevne skupnosti, državni organi, enote in za
vodi oboroženih sil ter društva.

IV.
Pobuda za podelitev priznanja občine Žalec mora vsebovati:
— naziv in naslov pobudnika
— datum, ko je bil sprejet sklep o pobudi za priznanje
— ime in priimek ter naslov predlagane osebe oz. naziv in naslov predla
gane organizacije združenega dela, druge samoupravne organizacije, 
enote ali zavoda oboroženih sil in društva.
— utemeljitev pobude za priznanje mora vsebovati:
a) za posameznika: kratek življenjepis z navedbo prejetih priznanj (vrsto 
priznanja in čas podelitve) s poudarkom na tistih zaslugah, zaradi katerih 
se predlaga za priznanje;
b) za organizacije združenega dela, druge samoupravne organizacije, 
enote ali zavode oboroženih sil in društva: kratek prikaz razvoja in 
uspešnosti poslovanja z navedbo prejetih priznanj (vrsto in čas podeli
tve), z utemeljitvijo na tistih dosežkih, zaradi katerih se predlaga za pri
znanje;
c) vrsto predlaganega priznanja;

V.
Pobude za podelitev priznanj občine Žalec sprejema kadrovska služba 
skupščine občine Žalec do 20. maja 1987.

Predsednik
komisije za odlikovanja in priznanja 

Ludvik Semprimožnik,

Vsi niso dali denarja
Člani občinskega sindikal

nega sveta so delavce v de
lovnih in .temeljnih organiza
cijah, delovnih skupnostih 
ter osnovnih organizacijah in 
konferencah sindikata prosi
li, da se tudi letos čimprej 
vključijo v humanitarno akci
jo zbiranja denarja za nadalj
njo posodobitev celjske bol
nišnice. S pravočasnim in 
čimhitrejšim zbiranjem de
narja iz enodnevnih zasluž
kov delavcev bo namreč mo
žno uspešnejše nadaljevanje 
lanskoletnega dela.

Celotno posodobitev bolnišni
ce so že na samem začetku raz
delili na posamezne stopnje. Na
črtovali so deset etap, lani so 
končali peto in začeli šesto stop
njo. Predvsem so lani dogradili in 
uredili kirurške specialistične am
bulante in uredili strojnice z elek
tričnimi in strojnimi napravami v 
kletnih prostorih. Za specialisti
čno ambulantno dejavnost so lani 
pridobili 2800 m* površin. Pred
vsem si v bolnišnici želijo, da bi 
specialistična amublantna dejav

nost bila organizirana ves dan, že 
nekaj časa pa deluje neprekinje
no urgentna služba.

Vsega tega, kar je že storjeno, 
ne bi dosegli brez denarne pod
pore delavcev, vendar pa kljub 
vsem tem novim prostorom bol
nišnica še ni brez težav. Menijo, 
da bodo zastavljene cilje, če bo
do delavci pripravljeni zbirati de
nar še naprej, uresničili do leta 
devetdeset.

Do prvega decembra lani so 
delavci na celjskem območju 
zbrali z zbiranjem enodnevnega 
zaslužka okrog dvajset starih mi
lijard od predvidenih osemintride
setih.

V žalski občini so delavci lani z 
enodnevnim zaslužkom zbrali 
preko štiri stare milijarde dinar
jev. Po zaključnem računu bodo 
denar nakazali še iz Juteksa in 
Zarje, denarja za posodobitev 
bolnišnice pa po podatkih občin
skega sindikalnega sveta niso 
prispevali v Sipu, Garantu, Avto- 
prevozu Šempeter ter na Delav
ski univerzi v Žalcu.

Irena Jelen-Baša

r ...... - ..... -  ..........................
Prispevek za posodobitev bolnišnice

j  Na žiro račun sklada za posodobitev bolnišnice so do 8. 
aprila 1987 nakazali sredstva:

Dom Nine Pokorn Grmovlje 446.916
IHP 626.264
KIL Liboje 520.643
VIO-TOZD OŠ Miroslav Širca Petrovče 40.000
ZARJÀ Petrovče-DSSS 211.478
Zarja-TOZD Lesna industrija 205.464
Zarja-TOZD Pleskarstvo 92.794
Zarja-TOZD Kovino oprema 166.870
Zarja-TOZD Modna konfekcija 298.168
Tekstilna tovarna JUTEKS 1.635.000

REKAPITULACIJA PO OBČINAH
Celje 21.096.816
Slov. Konjice 16.805.972
Žalec 10.205.590
Šmarje 7.631.520
Laško 4.046.320
Mozirje 54.515

V SKUPAJ: 59.840733



Dela v Šempetru so že stekla

Ceste propadajo hitreje, kot jih obnavljamo
V dobrih dvajsetih letih so 

v žalski občini prevlekli z as
faltno prevleko večino od 
dvestosedemdesetih lokal
nih cest. Zdaj te ceste kliče
jo po temeljiti obnovi. Toda 
kje vzeti denar?

Računica, ki jo imajo nasamou- 
pravni interesni skupnosti za ko
munalo in ceste, je preprosta in 
logična. V dvajsetih letih so asfal
tirali skoraj vse lokalne ceste, 
zdaj bi jih morali dvajset let obna
vljati, kar pomeni približno pet
najst kilometrov letno. Toda lan
ski podatek o obnavljanju cestišč 
in letošnji načrti so zelo nespod
budni. V lanskih mesecih so na
mreč v občini obnovili vsega sku
paj le slabe štiri kilometre lokal
nih cest.

Krivo je predvsem pomanjka
nje denarja. Pomanjkanje, ki je po 
besedah predstavnika samoupra
vne interesne skupnosti za ko
munalo in ceste posledica slabših

gospodarskih razmer in nerazu
mevanja ter nepripravljenosti za 
združevanje denarja v organizaci
jah združenega dela. Na samou
pravni interesni skupnosti za ko
munalo in ceste dobivajo namreč 
denar od skupnosti za ceste, dru
gi vir pa je združevanje denarja v 
organizacijah združenega dela. 
To združevanje je v zadnjih dveh, 
treh letih povsem odpovedalo. 
Lani so tako zbrali le dvanajst od
stotkov izračunanih obvez orga
nizacij združenega dela.

Letos pričakujejo iz organizacij 
le okrog štiri in pol stare milijarde 
dinarjev, kar je približno dovolj za 
kilometer ceste, osemindvajset 
starih milijard pa bodo nakazali iz 
skupnosti za ceste Slovenije. Do
bro tretjino vsega zbranega de
narja bodo odšteli za spomladan
sko krpanje cest, nekaj denarja 
pa naj bi ostalo za obnovo cest; 
vsaj za dva do tri kilometre. Če 
bo mogoče, planirajo obnovo ce
ste skozi trg Vransko, obnovo

odcepa med Matkami in Šeščami 
in morda še začetek del na južni 
žalski obvoznici.

Del denarja, skupno okrog 
šest starih milijard, pa bodo v sa
moupravni interesni skupnosti za 
komunalo in ceste letos prispeva
li za razširitev križišča na magi
stralni cesti v Šempetru in Za ce
sto Latkova vas—Dolenja vas. V 
Šempetru so z deli že začeli: raz
širili bodo križišče pri Sipu, zgra
dili avtobusne postaje, pločnike 
in semafor, ki bo deloval ob pro
metnih konicah. Po treh, štirih le
tih se je z mrtve točke premakni
la tudi gradnja ceste Latkova 
vas—Dolenja vas. Cesto bodo 
razširili na šest metrov, uredili av
tobusno postajo v Latkovi vasi, 
potem pločnik in priključek do in
dustrijske cone oziroma do Grad
nje in Avtoprevoza. Na obeh ob
jektih naj bi dela končali do sredi
ne leta.

Irena Jelen-Baša

Občinska raziskovalna skupnost

Spodbujajo inovativno dejavnost
Konec aprila bodo v občin

ski raziskovalni skupnosti 
pripravili razgovor o inovati
vni dejavnosti v naših delov
nih organizacijah.

Na tem razgovoru, kamor bodo 
povabili vse predstavnike organi
zacij združenega dela, bi radi 
ugotovili oziroma se skupaj po
menili o doseganju čim boljših re
zultatov na področju inovacij, o 
težavah in problemih, ki se poja
vljajo pri inventivni dejavnosti. 
Namen tega pogovora bo tudi 
spodbuditi in še bolj popularizira
ti inovativno delovanje v delovnih 
sredinah. Iz njih namreč po oceni 
članov raziskovalne skupnosti 
pride še premalo prijav posamez
nih inovacij.

Spodbujanju in populariziranju 
inovativne dejavnosti je namenjen 
tudi letošnji razpis Inovator Žalec 
'86. Ta akcija teče že nekaj let, v 
raziskovalni skupnosti pa želijo

nagraditi predvsem množičnost, 
razvijanje in uvajanje nove proiz
vodnje in poslovanja ter razisko
valno delo. Ravno okrog nagraje
vanja pa je bilo v raziskovalni 
skupnosti zadnje čase precej 
razprav. Predvsem naj bi nagra
de, katerih denarni del je resni
čno minimalen, bile splošno druž
beno prizanje za delo na občinski 
ravni, več pa bi moralo biti 'vklju
čenih delovnih organizacij. V razi
skovalni skupnosti namreč ugo
tavljajo, da je precej takšnih de
lovnih sredin, od koder še sploh 
ni bilo predloga za takšno ali pa 
drugačno priznanje. Ne zato, ker 
ne bi bilo inovacij, bolj zato, ker 
marsikatero inovacijo enostavno 
spregledajo ali pa je ne poskuša
jo ovrednotiti ali nagraditi zaradi 
ljubega miru v hiši.

Še na en način poskušajo v na
ši raziskovalni skupnosti popula
rizirati inovativno dejavnost: z ak

cijo Mladi raziskovalec. Z vključe
vanjem mladih želijo predvsem 
vzgojiti dobre raziskovalce v pri
hodnje in jih pritegniti k razisko
valnemu delu. Doslej so dobre re
zultate že dosegli pri delu z os
novnošolci, težje je pri srednje
šolcih in študentih, predvsem za
to, ker le-ti delujejo največkrat, 
tam, kjer se šolajo.

Spodbujanje inventivne dejav
nosti pa je samo ena od nalog v 
programu občinske raziskovalne 
skupnosti. Njihova glavna dejav
nost je sodelovanje v občinskem 
raziskovalnem programu, vključe
vanje v raziskovalne naloge, kjer 
iščejo in tudi skupno rešujejo do
ločene probleme. Poleg tega se 
vključujejo v raziskovalne naloge 
delovnih organizacij, ob vsem 
tem pa imajo svoj delež tudi v 
raziskovalnih nalogah celotnega 
celjskega območja.

Irena Jelen-Baša

;

Voznik, varnost je v tvojih rokah
_________________________ I _________________________J
K izboljšanju varnosti prometa 

je vsekakor prispevala tudi nova 
vzporednica z avtobusno postajo 
na Vranskem, ki je razbremenila 
promet v starem trgu. Železniški 
prehod na cesti Žalec—Vrbje je 
urejen z avtomatskimi polzaporni- 
cami in semaforjem, poteka pa že 
obnove ceste proti Preboldu iz 
Latkova vasi, razširili pa bodo tu

di magistralno cesto v Šempetru, 
in sicer v križišču pri Sipu. Poleg 
tega je bilo popravljenih več lo
kalnih cest, sanirani pa so bili tudi 
zemeljski plazovi.

Lani je bilo zamenjanih ali na 
novo postavljenih deset smernih 
desk, osem dopolnilnih znakov, 
obnovljenih je bilo 15.772 metrov 
sredinskih črt in 723 metrov dru

gih talnih označb na področju 
javnih cest.

Posebna pozornost za varnost 
v prometu je bila posvečena ob 
pričetku šolskega leta našim 
najmlajšim ob vstopu v šolo. Več 
pozornosti pa bo treba v spomla
danskih mesecih posvetiti tudi 
mladim kolesarjem in voznikom 
koles z motorjem, ki se vse pre
malo zavedajo odgovornosti pri 
vključevanju v promet. Enako ne
odgovorno v cestnem prometu 
oz. pri ravnanju s traktorjem rav
najo traktoristi, ki vozilo upravlja
jo s pomanjkljivim znanjem cest
noprometnih pa tudi varnostnih 
predpisov. Vse prevečkrat so 
prav ti brez varnostnega loka na 
vozilu ali pa nanj posade celo po
tnike, med njimi največkrat otro
ke, ki nanj nikakor ne sodijo.

Torej v spomladanskih mese
cih velja posebna pozornost ko
lesarjem, voznikom koles z mo
torjem in traktoristom, ki pa mo
rajo za lastno varnost v prvi vrsti 
poskrbeti sami, da se ne bo nji
hova pot končala, kot ta na pos
netku.

-maj

delavska univerza
obvestila in priporočila
du Žalec med savinjskimi občani
SPOŠTOVANI.

Delegatsko
izobraževanje

Slab odziv 
delegatov in tudi 
predavateljev

V zadnjih nekaj mesecij so de
lavci Delavske univerze skupaj z 
občinsko socialistično zvezo pri
čeli z delegatskim izobraževa
njem. Glede na itevilne težave 
so z uspehom ie  kar zadovoljni.

V program izobraževanja so vključili 
štiri teme. Toda zataknilo se je že pri 
iskanju predavateljev, saj so nekateri, 
bodisi zaradi službenih obveznosti ali 
pa osebnih vzrokov, odklonili sodelo
vanje, z nekaterimi pa niso mogli us
kladiti termina niti za eno predavanje.

Kljub vsem težavam so v času med 
novembrom in začetkom aprila izobra
ževali delegate iz Sozda Hmezad, Via 
Žalec, Ferralita, Gradnje, Aera in Lika 
Šempeter ter iz Tekstilne tovarne Pre
bold. Skupnega jezika pa organizatorji 
niso našli z Zarjo, Keramično industri
jo, Sipom, Avtoprevozom, Tovarno no
gavic in Garantom.

Zelo slabo je delegatsko izobraže
vanje sprva kazalo tudi v krajevnih 
skupnostih. Na Polzeli in v Žalcu so 
npr. zaradi slabe udeležbe morali od
povedati že pripravljene oddelke. Zato 
so kasneje predavatelji, s tem, da so 
teme vklopili direktno v delo organov 
in delegatov krajevnih skupnosti, izpo
stavili- predvsem praktičo delo in reše
vanje problemov, ki jih delegati sreču
jejo v praksi. Takšni razgovori so bili v 
krajevnih skupnostih Vrbje, Braslovče, 
Galicija, Žalec, Šempeter, Vinska gora, 
Polzela in Gomilsko.

S podobnim načinom dela, torej s 
pogovori delegatov o praktičnih vpra
šanjih in problemih, bodo nadaljevali 
tudi v prihodnje. Irena Jelen-Baša

Milan Zupanc kan
didat za predsedni
ka OK SZDL

Predsedstvo Občinske konference 
SZDL je sprejelo kandidaturo Milana 
Zupanca za predsednika te organiza
cije. O kandidaturi bodo razpravljali še 
v krajevnih organizacijah SZDL. Milan 
Zupanc opravlja sedaj dolžnost pod
predsednika Občinske konference 
SZDL aktiven pa je tudi v krajevni 
skupnosti Griže.

ZD Žalec

Nova obratna 
ambulanta

Dvajsetega aprila je v žal
skem zdravstvenem domu 
začela delati obratna ambu
lanta za obrtnike in pri njih 
zaposlene delavce.

Zamisel o lastni obratni ambu
lanti se je začela porajati že pred 
dvema, tremi leti. Doslej na
mreč obrtniki in pri njih zaposleni 
delavci niso imeli svojega obrat
nega zdravnika. Hodili so samo v 
splošno ambulanto, kjer jih je 
motilo dolgotrajno čakanje, težko 
je bilo najti vedno istega zdravni
ka, kdaj pa kdaj se je pojavljalo 
vprašanje priznavanja boleznine. 
Bolj "kot zaradi preganjanja bolni
ških dopustov, ki jih je v obrtni
štvu nasploh zelo zelo malo v pri
merjavi z občinskim poprečjem, 
se je zamisel o lastni ambulanti 
rojevala zaradi želje in potrebe po 
urejeni kartoteki, s katero bo mo
goče ugotavljati pojav možnih po
klicnih bolezni.

Pred dnevi so torej zamisel o 
lastni ambulanti tudi uresničili. V 
žalskem zdravstvene'm domu so 
uredili prostor, kjer bo obratni 
zdravnik, to je dr. Jože Utroša, 
vsak dan od 7. ure do 10.30.

Ob tem, ko so se pogovarjali o 
lastni obratni ambulanti, so obr
tniki prispevali 600 starih milijo
nov. To je njihov prispevek k bolj
šemu in hitrejšemu nudenju 
zdravniške oskrbe v času dežur
ne službe vsem občanom žalske 
občine ter kvalitetnejšim obdob
nim sistematskim in predhodnim 
pregledom na dispanzerju za me
dicino dela. Z denarjem obrtnikov 
so namreč v žalskem zdravstve
nem domu kupili terensko vozilo 
za potrebe terenske in dežurne 
službe ter spirometer — napravo 
za ugotavljanje pljučnih funkcij.

Irena Jelen-Baša

Jože Utroša

Danes želimo z vami premisliti 
nekatera aktualna (in akutna) 
vprašanja na novo, čeprav se zdi, 
da je o njih in okoli njih že vse re
čeno.

Zakaj, porečete?
Ker so časi iz dneva v dan dru

gačni in ker se mi spreminjamo z 
njimi. Ker je treba najti nove od
govore :

1. Kako, da iz naše samoupra- 
vno-poslovne miselnosti ni moč 
izkoreniniti prepričanja, da je izo
braževanje ob delu (kakršnokoli!) 
potrebno le tistim, ki so »štreber- 
ji« in tistim, ki so že na položajih, 
za katere pa rabijo določen »pa
pir«? In da tako eni kot drugi ni
majo preveč časa za učenje in da 
so delavske univerze zato, da ta
kim »potrebnežem« brez pretira
nih zahtev (in zato poceni) ta pa-, 
pir izdajo, da je mir?

2. Kako različnim »subjektivnim 
silam« dopovedati, da naš kole
ktiv ne pristaja na tako poenosta
vljeno cenenost in da terjamo, 
da se ob delu da slušateljem  
enako kvalitetno znanje (če
prav z drugačnimi, andragoškimi 
vsebinami in metodami) kot je 
priznano in namenjeno mladini? 
Kajti vedno več jih prihaja k nam, 
ker dodatna in specifična znanja 
res potrebujejo za svoje delo, ne 
le zaradi »papirja«. In da zato ne 
pristajamo na »cenene« predava
telje in »cenene« programe in 
»cenene« pritiske? Imamo nove 
programe — ljudje se nanje odzi
vajo. Ni nam žal ne truda, ne ča
sa, da jih dobro izvedemo.

3. Ali je res, da je družbeno
politično izobraževanje preživelo 
in da ljudi ne zanima?

Ni res. Ljudi zanima, kaj se do
gaja v družbi in politiki — samo 
ne z dolgočasnim naštevanjem 
po seminarjih, kaj imamo kje za
pisano, temveč: kaj se resnično 
dogaja in kako je moč to, kar se 
dogaja, spremeniti na bolje.

4. Ali je res, da je kultura samo 
kurtoazen obisk gledališke pred
stave?

Naš seminar in okrogle mize o 
najrazličnejših obrazih in vidikih 
kulture nekega naroda so nam 
odgovorile, da to ni res, ker je 
kultura vse: kako razmišljamo, v 
kakšnih odnosih živimo in dela
mo, kako spoštujemo delo in 
drug drugega, in še . . .

Kar pomeni, da kulturo, zasno
vano že v genih spočetja, prine
semo na svet in jo matere ter 
očetje vzgajajo v otrocih, ker je 
kultura tudi vsake vrste užitek: 
sen ob uspavanki, razvnemanje 
domišljije ob pravljici, izbira mla
dostnih junakov in idolov, izbir
čnost v užitkih srednjih in starih 
let.

Na nas je, da to kulturo gojimo 
tako, kot nam narekuje narodno 
izročilo in izziv sodobnosti. Naš 
seminar je bil poizkus, kulturnim 
animatorjem pokazati to drugo, 
drugače pojmovano kulturo, da bi 
jo širili naprej.

Predlagamo, da savinjski obča
ni razmislite ali so stvari res take, 
kot smo napisali, ali ne. In pa — 
pišite nam. Saj smo rekli, kajne, 
da bomo v tej rubriki kramljali?

Pozdrav. ,
du Žalec — Delavska univerza 

Žalec, Ivanke Uranjek 6 telefon 
(063) 711-417, 711-343

Žiro račun: 50750-603-36238 
SDK ŽALEC

Občinska raziskovalna skupnost
ŽALEC

objavlja razpis

»INOVATOR ŽALEC 1986«
1. Za nagrado INOVATOR ŽALEC 1986 lahko kandidirajo delav

ci, zaposleni v občini Žalec, ki so v letu 1986 uresničili svoje 
dosežke na področju inovatorstva.

2. Na predlog razpisne komisije in na osnovi pravilnika o pode-1 
Ijevanju nagrad in priznanj INOVATOR ŽALEC bo Občinska 
raziskovalna skupnost Žalec podelila za

množično inventivno dejavnost — pet priznanj z denarni
mi nagradami
— razvijanje in uvajanje nove proizvodnje in poslovanja — tri 
priznanja in denarne nagrade
— raziskovalno delo — tri priznanja in denarne nagrade

3. Prijave zbira Občinska raziskovalna skupnost Žalec, Pečni
kova 1, Žalec, do 15. maja 1987.

4. Vse dodatne informacije v zvezi z razpisom dobite na Občin
ski raziskovalni skupnosti Žalec, telefon 713-121, ali pri Jan
ku Kaču, tel. 712-889.

tekstilna
tovarna

žaleč
(proizvodnja jutine preje, tkanin in vreč, netkanih mrežastih tekstilij ter PVC 
talnih oblog)

I. VABI K SODELOVANJU
za uresničevanje nadaljnjega razvoja DO pri sedanjih dejavnostih ter pri iska
nju novih proizvodnih in poslovnih možnosti strokovne delavce:

a) za delo na področju raziskovalno-razvojnega sektorja
— dva, dipl. inženirja kemijske tehnologije
— dipl. inženirja in inženirja tekstilne tehnologije
— dipl. inženirja ali inženirja strojništva

b) za delo na področju raziskave tržišča
— dipl. ekonomista kornere, smeri, po možnosti s prakso pri tem delu

c) za delo na področju uvajanja računske obdelave podatkov
(AOP)
— dipl. inženirja računalništva ali diplomanta VII. stopnje ustrezne stro

kovne izobrazbe z znanjem računalništva ter po možnosti s prakso na 
ustreznih delih

č) za določena zahtevnejša dela in naloge v okviru proizvodno- 
tehničnega sektorja
— kemijski tehnik (moški)
— tekstilno-kemijski tehnik, po možnosti s prakso na področju barvanja 

in tiskanja
— gradbeni tehnik (s strokovnim izpitom).

Z interesenti se bomo pogovorili o njihovih željah ter naših možnostih in po
gojih.
Pisma ali telefonska sporočila sprejema splošno-kadrovski sektor.

II. SPREJME NA DELO
delavce:
— kurjač visokotlačnih naprav (IV. stopnja zahtevnosti in izpit)
— monter vodovodnih in parnovodnih naprav (IV. stop. zahtevnosti)
— strojni ključavničar, po možnosti s prakso pri vzdrževanju tekst, strojev
— vlagalec osnov v tkalnici (urejevalec tkalskih strojev) — možna tudi pri- 

učitev
— kuharica (kuharski pomočnik ali praksa v obratu družbene prehrane)
— več predilk in previjalk ali delavk, ki so se pripravljene priučiti za delo 
Objava prostih det velja do zasedbe. Prijave sprejema in daje pojasnila splo
šno-kadrovski sektor.



Po poteh NOB v Savinjski dolini

Ob 5 O-letnici KPS
Ob 50-letnici ustanovitve KPS, 

ki je potekala v noči s 17. na 18. 
april leta 1937 na Čebinah, lahko 
zapišemo, da je bila tedaj partija 
pri nas v celotnem slovenskem 
prostoru že prisotna v življenju 
družbe. Njeno članstvo je delova
lo med ljudskimi množicami v po
litiki, kulturi in v socialnih bojih 
delavskega razreda.

Ni naš namen osvetliti zače
tkov delavskega gibanja na na
šem območju, ki segajo v zadnja 
leta prejšnjega stoletja, navede
mo naj le, da je bila prva partijska 
celica ustanovljena v Preboldu le
ta 1932. Prvi večji ilegalni sesta
nek pristašev KP pa je bil v zgod
nji pomladi leta 1932 v smreko
vem gozdiču med Kapljo vasjo in 
Grajsko vasjo. Prisotnih je bilo 
nad 30 ljudi iz Prebolda in bližnje 
okolice, glavni referat je imel 
Slavko Šlander.

Prve partijske celice so bile 
formirane novembra 1932 v Pre
boldu. Organizacija je bila razde
ljena na tri celice, sekretarji celic 
pa so tvorili krajevni komite. Se
kretar krajevnega komiteja je bil 
Franc Hribar. Člani prve celice so 
bili: Rudi Hribar — sekretar, 
Franc Hribar, Filip Jurhar in Jože 
Turk. V drugi celici so bili: Vili 
Šlander — sekretar, člana pa An
ton Čobal in Viktor Lenko. V tretji 
celici: Anton Kotnik — sekretar, 
člani pa Andrej Sterga^ Stanko 
Zaveršnik in Jože Turk iz Kaple 
vasi. Hkrati je bila ustanovljena 
partijska celica v Gotovljah, njen 
sekretar je bil Fric Malgaj, člana 
pa Peter Malgaj in Maks Sušinski.

Partijska organizacija v Prebol
du se je spomladi 1933 razširila in 
uspešno delovala do aprila 1934, 
ko je bila večina članov aretiranih.

Iz dokumenta Partijske organi
zacije v Sloveniji v času IV. pokra
jinske konference, narejenem na 
podlagi poročila tov. Kardelja ko- 
minterni o konferenci v Goriča
nah leta 1934 (Komunisti av
gust—december 1974), je razvid
no, da je imel pokrajinski komite 
stike s celicami v okolici Celja, in 
sicer obratno celico Liboje (štirje 
člani), celico v Št. Pavlu — Pre
bold (pet članov), ulično celico v 
Šoštanju (štirje člani), celico v 
Slovenj Gradcu (štirje člani) in v 
nekaterih krajih Savinjske doline 
(15 članov) itd.

Verjetno je bil ta pregled nare
jen po aretaciji večine članov KP 
v Preboldu in ti člani so zajeti v 
pregledu.

Občasne aretacije niso zavrle 
komunistov, obnovljeni partijski 
organizaciji v Preboldu je sledila 
partijska organizacija v Libojah, 
ustanovljena je bila partijska or
ganizacija v Zabukovici itd. Zna
čilnost njihovega dela je delo v 
Svobodi, kasneje v Vzajemnosti, 
delo z mladino, predvsem pa delo 
med delavstvom.

V začetku leta 1937 so bile po
vezane vse partijske organizacije 
v dolini preko novo nastalih kra
jevnih komitejev in nato preko 
okrožnega partijskega komiteja, 
ki se je znova formiral za celotno 
področje. Ta je usklajeval vse po
litične akcije na terenu, dostavljal 
partijsko literaturo, organiziral

proslave ob raznih zgodovinskih 
obletnicah, organiziral izlete po 
planinskih postojankah in pošiljal 
inštruktorje posameznim partij
skim celicam. Postavljen je bil tu
di partijski biro, ki se je pogosto 
sestajal zaradi usklajevanja dela 
med organizacijami.

Iz teh vrst je bil za kongres v 
Čebinah Izvoljen za delegata Al
bin Vipotnik, član KP od leta 1935 
in delavski zaupnik iz leta 1933. 
Bil je med tistimi, ki so sprejeli 
politični programski dokument, 
manifest, v katerem je rečeno, da 
je za rešitev slovenskega naroda 
edina pot v združevanju vseh de
mokratičnih sil, ki jim je pri srcu 
njegova usoda . . .  in na podlagi 
tega dokumenta sta delovala par
tija in Vipotnik. To potrjuje 1939. 
leta ustanovljena Zveza delovne
ga ljudstva Slovenije, proglas sta 
podpisala tudi Jože Sevčnikar iz 
Dobriše vasi in Albin Vipotnik. To 
potrjuje ustanovitev prvih organi
zacij OF in ustanovitev I. Savinj
ske čete ravno na območju, kjer 
je bila KP pred vojno vodilna sila.

Razgibano delovanje proti oku
patorju na tem območju ni bilo 
naključje. To je bil sad neutrud
nega dela komunistov, ki so znali 
organizirati delavske množice, pa 
naj bo to v stavki tekstilnih delav
cev leta 1935 v Preboldu ali pri 
organizirani množični akciji proti 
brezposelnosti in draginji leta 
1937 pred občino Griže, ali pri 
pohodu okoli sto brezposelnih 
delavcev iz Prebolda, Griž in Li
boj na sresko načelstvo v Celje 
itd.

Na tem območju sta bili organi
zirani pokrajinska konferenca 
KPS v Šmiglovi zidanici leta 1938, 
ki se jo je udeležil tudi tovariš 
Tito, in okrožna partijska konfe
renca v Prekopi leta 1939. Ta je 
imela poleg ostalega še organiza
cijski pomen, saj so na njej izvolili 
nov okrožni odbor KPS za Savinj
sko območje, uredili evidenco 
partijskega članstva in izvolili za 
sekretarja komiteja Slavka Šlan
dra. Na tem sestanku so bili nav
zoči: Miloš Zidanšek, Slavko
Šlander, Albin Vipotnik, Julka Ci
lenšek, Rudi Hribar, Anton Pe
čnik in Ivan Farčnik. Udeležence 
konference je seznanil z najno
vejšimi dogodki na svetu in s poli
tično situacijo doma Franc Le
skovšek.

Sem so stalno prihajali partijski 
inštruktorji, ki so imeli ilegalne 
sestanke s člani in kandidati. Naj 
omenimo Toneta in Vido Tomšič, 
leta 1938, sta bila nekaj dni v Gri
žah pri Rudiju Cilenšku, kjer sta 
imela tudi širšo konferenco 
okrožnega komiteja KP.

Nemogoče je predstaviti celot
no ilegalno delo komunistov, 
marsikaj pa je tudi že padlo v po
zabo, dejstvo pa je, da je bila Sa
vinjska dolina zelo razgibana, da 
so bile v njej močne partijske in 
skojevske organizacije in da ta 
dolina leta 1941 ni pričakala ne
pripravljena. Bila je pripravljena 
na boj proti fašizmu in nacizmu, 
bila je frontno povezana, kakršna 
je bila zahteva ustanovnega kon
gresa KPS na Čebinah.

F. Ježovnik

Vir: Anton Kotnik — KP v revo
lucionarnem delavskem gibanju 
Savinjske doline in Med Mrzlico 
in Dobrovljami

 ̂ Brigadirji praznujejo

10 let samostojnih mladinskih delovnih brigaii
^  Kviz tekmovanje, srečanja, spomini in brigadirski ples J

Letos mineva 10 let, odkar smo 
v naši občini prvič organizirali sa
mostojni mladinski delovni briga
di, ki sta prestali svoj krst nadvse 
uspešno na »MDA Kruševac 77« 
in »MDA Brkini 77«. Ob tem jubi
leju in praznovanju 40-letnice iz
gradnje proge Šamac—Sarajevo 
ter drugih delovnih uspehov ta
kratnega obdobja so se pri OK 
ZSMS Žalec in pri njej delujočem 
klubu brigadirjev odločili za orga
nizacijo kviza na to temo ter tra
dicionalni brigadirski ples. Hme
zadova dvorana je, tako kot že 
večkrat doslej, bila prizorišče bri
gadirskega slavja in zanimivega 
kviz tekmovanja, ki je konec kon
cev tudi uvod v letošnje brigadir
sko leto.

Deset ekip merilo svoje zna
nje

Po dvorani se je razlegala bri
gadirska pesem, ko smo stopili v 
njeno notranjost. »Ambient je kar 
pravšen,« smo si rekli in z zani
manjem pričakovali pričetek kvi
za. Bojan Pevec in Mojca Nahti
gal sta kmalu zatem vzela vajeti v 
svoje roke in trideset tekmoval
cev, zbranih za klopmi pred publi
ko, jima je prisluhnilo. Slabo oz
vočenje oz. neakustična dvorana 
sta sicer motila sam potek oz. 
slišnost v dvorani, vendar nape
tost v ozračju zato ni bila nič 
manjša. Deset ekip, ki so jih se
stavljali tekmovalci iz štirih os
novnih šol (Prebolda, Griž, Pe
trovč in Šempetra), iz treh delov
nih organizacij (Gradnje, Ingrada 
in TN Polzela), veteranov iz MD 
Brčko—Banoviči in Šamac—Sa
rajevo, vetranov izpred 10 let in 
lanskoletnih brigadirjev se je za
grizlo v boj za točke. V prvem 
krogu vprašanj so razen tekmo
valcev iz TN Polzele, Ingrada in

OŠ Prebold vsi dosegli pravilne 
odgovore. V drugem krogu niso 
imeli sreče iz Ingrada, ki niso od
govorili, delno pa sta odgovorili 
ekipi veteranov iz leta 1977 in bri
gadirji iz lanskega leta. Tempera
tura je rasla, čeprav še zdaleč ni 
bilo ničesar odločeno. Po tretjem 
krogu vprašanj, kjer so kratko 
potegnile ponovno ekipi iz TN. 
Polzela in Ingrada ter veterani iz
pred 10 — let, je bila situacija že 
nekoliko drugačna, še vedno pa 
je pet ekip imelo enako število 
točk. Med njimi tudi veterani le
tnika 1946/47. Velik obrat na le
stvici je naredila križanka, za ka
tero je bilo možno dobiti 25 točk.

Tu so imeli smolo najstarejši tek
movalci kviza, saj so dobili le 4 
točke in s tem zapravili zmago, 
kot je bilo razvidno ob koncu. 
Pred zadnjim krogom vprašanj so 
bile v najboljši poziciji tekmoval
ke OŠ iz Šempetra, ki so imele 36 
točk. Tesno za petami pa so jim 
bile še ekipe iz Gradnje, OŠ Pre
bold in OŠ Griže s po 35 točkami. *
V zadnjem kolu so vse štiri ekipe 
pravilno odgovorile in zadržale 
enake pozicije. Če ne bi bilo kri
žanke, ki je pravzaprav napravila 
takšen vrstni red, pa bi kar pet 
ekip zaklučilo kviz z enakim števi
lom točk. Sicer pa, kot so vsi 
poudarjali, je važno sodelovati.
Na svoj način so sodelovali, ko
nec koncev, tudi ostali v dvorani.

Nekateri niti ne zaman, saj jim je 
reševanje križanke prineslo dolo
čene nagrade. Med reševalci iz 
publike so se najbolje odrezali 
mentorji mladinskih organizacij iz 
osnovnih šol, in sicer Jana Golob, 
Sonja Turnšek, Marjeta Mikola in 
Franci Žagar, nagrado pa si je pri
služil tudi predsednik OK SZDL 
Janez Meglič.

Damjana, Petra in Sergeja — 
zmagovalke kviza

Kviz je končan, mi pa, kot je v 
navadi pri novinarjih po končanih 
tekmovanjin, nitimo oblegat zma
govalke, prijetne in nasmejane 
osmošolke iz OŠ Bratov Juhart iz 
Šempetra. »Nismo pričakovale 
zmage,« so v en glas dejale, ko 
smo jih povprašali o njihovem do
sežku. »Res je, da smo upale na 
čimboljšo uvrstitev, čeprav misli
mo da je sodelovanje pomemb
nejše. Na kviz smo se, na podlagi 
dobljenega gradiva, pripravljale 
postopoma. Za dosežen uspeh 
pa gre priznanje tudi naši mento
rici Marjeti Mikola, ki nam je bila v 
veliko moralno oporo ...«  Na 
vprašanje, kaj jih je privedlo na 
kviz in kaj o njem mislijo 
pa so povedale, da so do
slej že večkrat sodelovale na 
raznih kvizih in da jim je to v 
veselje. r\er pa so vse tri tudi ta
bornice, jim je sodelovanje na 
takšnem kvizu, kot so dejale, š.e 
mnogo več pomenilo, kot morda 
sicer. To pa je bila tudi priložnost, 
da so se poglobljeno seznanile z 
mladinskimi delovnimi brigadami 
od njihovih začetkov pa do da
našnjih dni. »Na MDA doslej še 
nismo bile, prav gotovo pa bo ta 
kviz nam in drugim dobro vodilo 
za vključitev v brigadirsko življe
nje,« so ob koncu našega pogo
vora dejale zmagovalke kviza 
Sergeja Planko, Petra Melanšek 
in Damjana Medanjak in odhitele 
k svoji mentorici Marjeti Mikola.

10 let MDB »Slavko Šlander«
Ansambel Radius že veselo 

igra. Brigadirji veterani so prvi, ki 
začno brigadirski ples. Mi iščemo 
naprej in vrtamo po spominih 
udeležencev akcij. Prisedemo k 
mizi, kjer so udeleženci akcije 
»Brkini 77«. Čeprav so imeli malo 
smole na kvizu, so veseli, saj so

prav oni tisti, ki so skupaj z briga
do 1. Savinjske čete, ki je delala v 
Kruševcu, pred 10 leti zaorali le
dino v organiziranju samostojnih 
delovnih brigad. Če se povrnemo 
,v leto 1977 in obudimo spomin na 
akcijo, potem moramo povedati, 
da je iz brkinske vasice Tatre pri
šla brigada »Slavko Šlander« oki- 
tena z vsemi možnimi priznanji. 
Bili pa so tudi najboljša brigada 
IV. izmene. Že v prvi dekadi so 
postali udarni, dosegli so 
144,9-odstotno delovno normo in 
tudi največ točk v interesnih de
javnostih. Že v prvi dekadi sta po
stala udarnika dva brigadirja: Jan
ko Napotnik in Cvetka Stergar. V 
drugi dekadi pa so bili še boljši. 
Na obeh udarnih dnevih so po
stali udarna brigada. Ob koncu 
pa so dobili tudi najvišje prizna
nje — trak akcije. 12 brigadirjev 
pa je prejelo naziv udarnik in 
udarniške značke. Skupaj z udar
nima brigadirjema jih je iz prve 
dekade od 49 brigadirjev, kolikor 
jih je štela brigada »Slavko Šlan
der«, postalo 14 udarnikov.

Vprašanje zastavimo koman
dantu te brigade Borislavu Toma- 
šu, ki je danes tudi bil med tek
movalci kviza. »Prav vesel sem, 
da smo danes obeležili ta jubilej 
na takšen način,« je dejal Boro. 
»Prav je, da ne pozabljamo na te 
mladinske aktivnosti, ki so marsi
koga izoblikovale v trdne osebno
sti. Naša brigada je poleg brigade
1. Savinjske čete imela težavno 
nalogo, saj smo šele utirali pot na 
prizorišče mladinskih delovnih 
akcij republiškega in zveznega 
značaja. Ker smo vedeli, da bomo 
le s svojim delom deležni zaupa
nja delovnih ljudi in občanov ter 
vseh družbenopolitičnih organi
zacij in ostalih občinskih struktur, 
smo svoje poslanstvo vzeli resno 
in tako dosegli največ, kar smo 
lahko. Še posebno pa smo bili ve
seli, da smo opravičili- ime naše 
brigade, ki ga je imel velik revolu
cionar in narodni heroj Slavko 
Šlander.«

Tudi Janko Napotnik, sicer 
predsednik kluba brigadirjev, 'je 
vezan na to brigado z najlepšimi 
spomini. Na kvizu je bil član žirije, 
poleg Francija Ježovnika in Jolan
de Ušen, zato je spremljal kviz še 
toliko pozorneje. Prav gotovo pa 
je napeto pričakoval odgovore 
svojih nekdanjih Brkincev. Na tej 
akciji je bil Janko predsednik bri
gadne konference in ob vrnitvi je 
takrat povedal: »Z uspehom sem 
zelo zadovoljen. To še toliko bolj, 
ker nisem pričakoval, da bi briga
da, za katero zaradi pomanjkanja 
kadrov ni bilo skoraj nobene se
lekcije, nastopila tako uspešno inUdeleženci kviza so pokazali dobro znanje

V spomin

Matevžu
Babiču

Jesen njegovega življenja 
je našla svoj mir v naročju 
prebujajoče se pomladi. Uso
da mu ni namenila, da bi si za 
prvi maj pripel rdeč nagelj na 
prsi. Praznovanje prvega maja 
je že težko pričakoval, kajti bil 
je del njega. Vse njegovo ži
vljenje je bilo boj. Nesebična 
pot za pravice delavcev. Pot 
borca in proletarca.

Matevž Babič se je rodil 19. 
11. 1908 v delavski družini v 
Gotovljah. Mati je kupila manj
šo domačijo v Grižah in tako 
je Matevž kot najmlajši od 
osmih otrok obiskoval osno
vno šolo v Grižah in jo tam tu
di dokončal, nakar se je moral 
zaradi težkih razmer v družini 
zaposliti. Nekaj časa je delal 
pri zidarjih, nato v rudniku Za- 
bukovica in Keramični fabriki 
v Libojah, končno pa se je vr
nil v rudnik Zabukovica, kjer 
je ostal do upokojitve. Najprej 
je delal kot jamski delavec, 
kasneje pa kot nadzornik zu
nanjega obrata na separaciji. 
Leta 1935 se je poročil z Ani
co Petek in v zakonu se jima 
je rodilo pet otrok. Dva sinova 
in tri hčerke.

Kot nesebičen in pošten 
proletarec je bil leta 1938 
sprejet v Komunistično partijo 
Slovenije, katere sekretar je 
bil takrat Albin Vipotnik. Ko pa 
se je tudi nadenj zgrnila sen
ca druge svetovne vojne, je 
Matevž Babič ostal zvest svo
jim načelom in že junija 1941 
sta z ženo Anico nudila svoj 
dom kot zatočišče prvim ile
galcem in to je Matevža drago 
stalo. Iznenada, so ga aretirali 
in ga skupaj z drugimi zaved
nimi Zabukovčani odpeljali v 
celjski Stari pisker, od tam pa 
v zloglasno taborišče Maut
hausen, od koder je po never
jetnem naključju, čeprav bo
lan in do skrajnosti izčrpan, 
odnesel živo glavo. A takoj, 
ko si je malo opomogel, je po
stal pomemben aktivist na do
mačem terenu. Avgusta 1944 
pa je odšel v partizane in de
loval na terenu kot politični 
aktivist. Tudi potem, ko se je 
vrnil iz gozdov, mu njegov ne

mirni duh ni dal počivati. Na 
prvi proslavi prvega maja v 
osvobojeni domovini je bil 
Matevž slavnostni govornik. 
Postal je prvi sekretar partij
ske organizacije rudnika, so
deloval je na udarniških akci
jah, bil je član občinskega ko
miteja ZKS, osem let sekretar 
OOZK Zabukovica, delegat 
petega kongresa Zveze ko
munistov Jugoslavije in dele
gat na kongresu v Ljubljani. 
Poleg tega je bil aktiven član 
družbenopolitičnih organizacij 
v krajevni skupnosti, delal pa 
je tudi v raznih odborih, med 
drugim je bil tudi predsednik 
poravnalnega sveta. Za svoje 
požrtvovalno delo je prejel 
mnogo visokih odlikovanj, 
med drugimi tudi: zlato plake
to, srebrno plaketo, zvezdo s 
srebrnimi žarki, red bratstva z 
zlatim vencem, red hrabrosti, 
red dela z zlatimi žarki, red 
bratstva in enotnosti prvega 
reda, red republike s srebr
nim vencem, red republike z 
bronastim vencem in tri sve
čane plakete.

Kljub bolezni, ki ga je zad
nje čase spremljala, je bil ved
no prisoten pri vseh dogaja
njih v krajevni skupnosti in se 
je kljub svojim 78 letom še 
vedno udeleževal sestankov 
političnih organizacij.

Tistega jutra, ko je usoda 
za vedno prekinila nit njego
vega življenja, je klonilo nje
govo telo. A spomin nanj, 
spomin na človeka dela in na
čel, bo živel v bodočih rodo
vih kot svetel vzor tistim, ki ga 
bodo znali ceniti in v njegovi 
poiskati svojo pot.

Branko Kobal

Brigadirji veterani: od leve proti desni Polde Ribič, Cveto Pav
line in Avgust Palir

uigrano na delovišču. Predstavlja
li smo resnično homogeno celo
to. Disciplina skorajda ni bila pro
blem, kar je bilo še toliko večje 
presenečenje. Na delovišču, na 
področju interesnih dejavnosti in 
ostalem brigadirskem življenju je 
vladalo neizmerno tovarištvo in 
prav gotovo zato tudi rezultati ni
so izostali. Vsekakor pa smo ve
deli, kaj hočemo in kaj smo kot 
mladinci dolžni storiti.« In kaj me
ni danes? »Vesel sem, da smo s 
tem kvizom napravili korak naprej 
k obeleževanju MDA. Upamo in 
želimo, da bi takšnih manifestacij 
bilo v prihodnje še več. Zato pa 
smo veseli, da smo v klub briga
dirjev uspeli vključiti tudi vetera
ne iz prvih let po osvoboditvi. Me
nim, da bo 30. maja pri jami Pekel 
še prijetneje in zato naj to velja 
kot povabilo vsem, ki so kdajkoli 
sodelovali na MDA, da se nam 
pridružijo,« je dejal Janko Napo
tnik ob koncu najinega razgovo
ra.
Brigadirji — graditelji poru
šene domovine

Poseben pečat so dali kvizu in 
brigadirskemu plesu neutrudni 
veterani, ki so vihteli krampe in 
lopate na prvih mladinskih delov
nih akcijah. Njihov »duhovni« vod
ja Cveto Pavline, ki je bil skupaj s 
Poldetom Ribičem in Avgustom 
Palirjem med tekmovalci, je ak
tualiziral dogajanje v Hmezadovi 
dvorani s predstavitvijo nekaterih 
udeležencev akcije Brčko—Ba
noviči, Šamac—Sarajevo in dru

gih akcij. Zvoki ansambla Radius 
so vabili na ples. Predno pa so se 
brigadirji veterani zavrteli, smo z 
nekaterimi še pokramljali.

Edo Jerič je dejal, da ga na bri
gadirsko življenje vežejo najlepši 
spomini in zato je tudi ta kviz, po 
njegovem, ena izmed oblik, da ti 
spomini ponovno oživijo. Ne na
zadnje pa se ob takšnih srečanjih 
ponovno snidejo in obujajo spo
mine na dni, ko so družno izgra
jevali ceste, železnice, tovarne 
itd. Svoje je pripomnila tudi Elza 
Palir, ki je bila v tako imenovani 
»Westfalski brigadi«, ki so jo se
stavljali mladi slovenskih staršev 
iz Nemčije. Želela bi, da bi kdaj 
prišli skupaj še živeči brigadirji te 
brigade, ki je bila nekaj posebne
ga, saj so bili mnogi mladinci pr
vič v Jugoslaviji. Elza je brigadir
ske vezi kronala s poznejšo poro
ko in prišla v Jugoslavijo. Sedaj 
živi na Polzeli, vendar se ji pri go
voru še rahlo pozna, da je svoja 
mladostna leta preživljala na tu -1 
jem.

Še bi bilo marsikaj zanimivega, 
vendar sta kviz in ples naredila 
svoje. Naj bo tako tudi v bodoče, 
so ob koncu rekli brigadirji — ve
terani. Le še nekaj tednov nas lo
čuje od začetka letošnjih akcij in 
brez dvoma je korak v naši občini 
že storjen. Kako pa bo, bomo še 
videli. Mladi, na vas je, da se izka
žete in nadaljujete poslanstvo, ki 
so ga začeli vaši predhodniki 
pred 10 oz. 40 leti.

DARKO NARAGLAV 
foto: T. Tavčar
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N O V A  R A Z D E L I T E V  S T I M U L A C I J S K E  P O G A Č E  C
Do meseca julija naj bi v Slove

niji zaključili štiri leta trajajočo 
akcijo opredeljevanja območij z 
omejenimi proizvodnimi dejavni
ki za kmetijstvo. Preprosto pove
dano — od prvega julija naj bi ve
ljala nova razdelitev na višinske 
in niiinske kmetije. Kako poteka 
akcija v žalski občini — o tem sta 
govorila strokovni delavec kme
tijske zemljiške skupnosti Miran 
Kač In Franc Beričič, ki pri Kme
tijski zadrugi Savinjska dolina 
skrbi za uresničevanje novih 
opredelitev.

— »Miran Kač, bi na kratko po- 
Jaanili to tako imenovano oprede
ljevanje območij z omejenimi 
proizvodnimi dejavniki za kmetij
stvo?«

M. Kač: »Veste, doslej so že bile 
priznane določene ekonomske stimu
lacije za hribovita območja. Te spod
bude so bile določene na podlagi dav
čnih okolišev, ki so bili opredeljeni s 
posebnim odlokom občine. Tako so 
kmetje oziroma kmetije v tretjem in 
četrtem hribovitem okolišu prejemali 
višje ekonomske spodbude.

Z letošnjim oziroma prihodnjim le
tom naj bi prešli na ekonomske spod
bude na podlagi opredeljenih območij 
z omejenimi proizvodnimi dejavniki za 
kmetijstvo. Praksa je namreč pokaza
la, da dosedanji sistem ni dovolj dobro 
opredeljeval posameznih kmetij. Ne
katere kmetije so, čeprav so bile v 
tretjem ali četrtem davčnem okolišu, 
ležale v dolini in so neupravičeno pre
jemale spodbude. In obratno. Bile so 
kmetije v prvem in drugem davčnem 
območju, toda v resnici so ležale v hri
bovitem svetu, a niso bile deležne 
olajšav.

Sedaj torej pripravljamo novo raz
delitev, kjer naj bi upoštevali obdelo
valne razmere, podnebno-pridelovalne 
možnosti, dostopnost in oddaljenost 
kmetij ter seveda nadmorsko višino. 
Vsi ti elementi se točkujejo in se po 
dobljenih točkah potem razvrščajo v 
hribovsko, gorsko in kraško območje 
ter v druga območja z omejenimi pro
izvodnimi dejavniki. V žalski občini teh 
zadnjih dveh kategorij nimamo, po se
danjih podatkih pa bo med hribovske 
in pa gorske kmetije sodilo preko se
demsto kmetij. Seznam domačij še ni 
povsem dokončen, določene primere 
nam bo še pregledala komisija,- »

— »Kaj po vaši oceni to novo 
opredeljevanje pomeni za naše
ga kmeta?«

M. Kač: »Menim, da je tole oprede
ljevanje zelo pomembno. Že doseda
nje ekonomske olajšave so bile veza
ne na ločevanje med višinskimi in ni
žinskimi kmetijami. Družbeni dogovor 
o pospeševanju razvoja kmetijstva v 
hribovitem svetu bo v prihodnje dolo
čal, kateri udeleženci dogovora in v 
kakšne namene so dolžni upoštevati 
občinske opredelitve. To je začetek 
uvajanja razlik med kmetijami glede na 
upravičenost do ekonomskih pospe
ševalnih ukrepov. Seveda je to po
dročje zelo občutljivo, kmetje sami 
bodo ocenili, če je bilo naše delo 
uspešno in če so v zadružnih svetih 
ljudje že bili dovolj pozorni na to opre
deljevanje. Mislim pa, da je bilo doslej

na samih ogledih, zlasti v dvomljivih 
primerih, kolikor toliko narejeno in 
odločeno v korist kmetov.«

— »Prej ste omenili posamezne 
kategorije. Ali to ločevanje po
meni, da bodo tudi ekonomske 
spodbude in olajšave različne, 
npr. med hribovskim, gorskim in 
pa kraškim območjem?«

M. Kač: »To vprašanje ni nepo
membno. Toda mi zaenkrat le ugota
vljamo, ali je kmetija v nižini ali v ob
močju z omejenimi možnostmi ali ne. 
Ugotavljamo, ali je upravičena do 
spodbud ali ni upravičena. Mislim pa, 
da je težko vse strpati le v dve skupini.

Franc Beričič

V žalski občini imamo kmetije vrh Cre
te, pa domačije na popolni ravnini. 
Vmes med temi je kopica kmetij, vsa
ka s svojimi posebnostmi.«

— »Povedali ste, da naj bi po 
novem predlogu imeli v žalski ob
čini okrog sedemsto kmetij, ki bi 
bile upravičene do ekonomskih 
spodbud. Kakšna je  primerjava s 
sedanjimi razmerami, koliko 
Imamo danes v občini hribovskih 
kmetij?«

M. Kač: »Že prej sem povedal, da 
so bile ekonomske spodbude vezane 
oz. so še na ločevanje med višinskimi 
kmetijami in določene na podlagi dav
čnih okolišev. Ne morem vam pa po
vedati, koliko je bilo hribovskih kmetij 
doslej. Poskušal sem izvedeti na dav. 
čni upravi, koliko je kmetij v tretjem in 
četrtem davčnem okolišu, vendar refe
rentka ni vedela točnega števila.«

-  »Na kmetijski zemljiški 
skupnosti ste sodelovali skupaj s 
Kmetijsko zadrugo Savinjska do
lina. Kako pa vi, Franc Beričič, ki 
ste pri kmetijski zadrugi zadolže
ni za to akcijo, ocenjujete novo 
opredeljevanje območij?«

F. Beričič: »Kmetijska zadruga Sa
vinjska dolina je sestavljena iz devetih 
temeljnih zadružnih organizacij. V njih 
smo za to akcijo zadolžili pospeševal
ce. Na vsaki zadružni organizaciji so 
pripravili seznam kmetij, ki po sprejeti 
metodologiji sodijo med hribovske ali 
pa gorske kmetije. Kraških in drugih 
območij z omejenimi proizvodnimi de

javniki, kot je že prej povedal Miran 
Kač, v žalski občini nimamo.«

— »Ali ste opredeljevali območ
ja po obstoječih kartah ali ste 
obiskovali posamezne kmetije? 
Stari razdelitvi na hribovske in vi
šinske kmetije so ljudje namreč 
večkrat očitali, da je narejena 
neživljenjsko, da je narejena za 
mizo v pisarni.«

F. Beričič: »Določene vprašljive 
kmetije smo reševali na mestu sa
mem, sicer pa smo v vaseh ocenili ne
kaj kmetij in na osnovi tistih opredelili 
celotno naselje «

— »Kaj pa v primerih, ko ljudje

Miran Kač

živijo v hribih, obdelovalne povr
šine pa so v nižini. In obratno. 
Ste to kaj upoštevali?«

F. Beričič: »Važno je, kje leži zem
ljišče, ne kje je sedež kmetije. Če leži 
kmetija v hribovskem svetu, zemljišče 
pa pretežno v ravninskem delu, potem 
taka kmetija ne more biti hribovska 
kmetija.«

M. Kač: »Upoštevali smo pravza
prav oboje — kraj, kjer je kmetija, in 
mesto zemljišča. Odvisno pa je, koliko 
točk se po našem obrazcu za ocenje
vanje nabere«

— »Ste kmete dovolj seznanili 
z akcijo?«

F. Beričič: »V vsaki zadružni orga
nizaciji so morali obvestilo o oprede
ljevanju obesiti na javno mesto, potem 
so akcijo in predloge obravnavali na 
zadružnih svetih. Dobivali smo tudi 
pripombe in pritožbe, ki smo jih v 
glavnem že obravnavali in rešili.«

— »In kdaj naj bi ta nova opre
delitev, s tem pa tudi drugačna 
delitev stimulacijske pogače za
čela veljati?«

F. Beričič: »Po zadnjih navodilih 
naj bi nova razdelitev začela veljati s 
prvim julijem letos. Sicer smo v Slove
niji z akcijo pričeli že pred štirimi leti in 
bi po prvih načrtih morala že veljati v 
letošnjem letu. Zaenkrat je zdaj rok 
mesec julij.«

Irena Jelen-Baša
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POPOLNA IZBIRA NASLEDNJIH PROGRAMOV:

— TEŽKA KMETIJSKA MEHANIZACIJA
— KMETIJSKO ROČNO ORODJE IN ZAŠČITNA SREDSTVA
— REZERVNI DELI ZA TRAKTORJE, AVTOMOBILE; PNEVMATIKA
— STROJI IN ROČNO OBRTNO ORODJE
— GRADBENI IN IZOLACIJSKI MATERIAL
— VODOINSTALACIJSKI MATERIAL IN VSE ZA CENTRALNO OGREVANJE
— ELEKTROINSTALACIJSKI MATERIAL IN BELA TEHNIKA
— BARVE, LAKI, TAPETE IN PLESKARSKI PRIBOR
— VIJAKI, OKOVJE, PLOČEVINE IN PROFILI
— EKSPOZITURA LJUBLJANSKE BANKE

•
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A l i  n a j  s t a v k a j o  t u d i  k m e t i j c i ?

Kdo bo odgovarjal za neuresničevanje resolucijskih ciljev?

V ______________________________________
Odraz sedanjih težkih gospo

darskih razmer je tudi v veliki me
ri posledica razmer v kmetijstvu, 
s katerim je posredno povezano 
40 odstotkov industrije. In ker je 
sedaj kmetijstvo v najtežjem po
ložaju v zadnjih desetletjih, seda
nje kritične razmere terjajo hitre 
in predvsem učinkovite ukrepe. 
Kmetijci so veliko pričakovali od 
interventnih ukrepov ZIS, že se
daj pa je jasno, da so proizvajalce 
hrane pahnili še v večje težave. 
Ugotovitev, da je za slabe gospo
darske rezultate kriva nizka pro
duktivnost, to gotovo ne velja za 
proizvodnjo mleka, ki je na sveto
vni ravni, zato je jasno, da so 
vzroki za dohodkovno neuspešno 
poslovanje v cenovnih nesoraz
merjih. Tržni pogoji so že zavrli 
razvoj kmetijstva, ogroženi so cilji 
proizvodnje hrane, posledice pa 
se že kažejo v zmanjševanju ple
menske črede in pripustov, z 
uvozom hrane pa je zagotavljanje 
preskrbe družbeno nesprejemlji
vo in nerazumljivo. Ali naj stavka
mo tudi kmetijci, da bodo odgo
vorni resneje obravnavali naše 
pripombe, je bilo med drugim sli
šati na razgovoru predstavnikov 
SOZD-a Hmezad s predsednikom 
republiškega komiteja za kmetij
stvo Milanom Kneževićem.

»V republiškem komiteju za

kmetijstvo pa tudi izvršnem svetu 
budno spremljamo razmere v 
kmetijstvu, ki so posledica nesta
bilnih razmer tako na domačem 
kot tudi na zunanjih tržiščih. Ker 
je v Sloveniji proizvodnja hrane v 
družbenem in zasebnem sektorju 
na evropski in tudi svetovni ravni, 
je jasno, da so vzroki za nastale 
kritične razmere predvsem v po
gojih gospodarjenja. Z inteventni- 
mi kratkoročnimi ukrepi, ki so ne
selektivni, predvsem pa ne moti
virajo za boljše delo in gospodar
jenje, ne dosegamo stabilizacij
skih in tudi resolucijskih ciljev, 
zato se z ukrepi ZIS ne strinjamo. 
Država se naj vpleta v posojilno 
denarno politiko, rezerve, določa 
naj spodbudne zaščitne cene, 
skrbi za davčno politiko ter izvoz 
in uvoz, vse drugo, predvsem pa 
cene, bi morale biti v rokah zdru
ženega dela. In ker je sedaj vse 
postavljeno na glavo, smo se 
odločili, da o problemih v kmetij
stvu spregovorimo tudi v CK 
ZKS,« je v uvodni besedi dejal Mi
lan Knežević.

V razpravi so predstavniki 
SOZD-a Hmezad ugotovitve Mila
na Kneževića podkrepili s kon
kretnimi ocenami in podatki, 
predvsem pa so terjali takojšnje 
ukrepe, ker sicer ne prevzemajo 
odgovornosti za preskrbo s kme-

J
tiiskimi proizvodi. Delavci v kme
tijstvu ne morejo in ne bodo na 
svojih plečih reševali socialnega 
položaja prebivalstva. Ker se za
vedamo odgovornosti preskrbe z 
mlekom in drugimi prehranbenimi 
izdelki, se še nismo odločili za 
stavko, če pa bi se, si lahko pred
stavljate posledice, je dejal eden 
izmed razpravljalcev. Cene vhod
nih materialov nevzdržno rastejo, 
nanje nimamo vpliva, naši izdelki 
pa so pod kontrolo in nerazumlji
vim zadrževanjem, premije pa že 
dolgo ne pokrivajo razlik med 
stroški in prodajno ceno. Le kdo 
naj še v takšnih pogojih uspešno 
posluje, si zagotavlja dohodek, 
od katerega je odvisen tudi oseb
ni dohodek delavcev v kmetijstvu. 
Kako tudi naj razumemo zadnji 
inteventni ukrep ZIS o omejeva
nju osebnih dohodkov, ki nam 
jemlje še zadnji kanček volje in 
pripravljenosti za delo, je bilo sli
šati med številnimi pripombami, 
ki so padale, kot da bi se vsul 
plaz. In ob vsem tem lahko kme- 
tijcem samo pritrdimo in jih v nji
hovih prizadevanjih tudi podpre
mo. Koliko pa bodo njihova opo
zorila učinkovita in uspešna, pa je 
odvisno predvsem od zvezne vla
de, ki jim reže vsakdanji kruh, če
prav ne zanikajo nalog, ki jih mo
rajo tudi sami opraviti. jk

Škropilni program za sadno drevje
JABLANE IN HRUŠKE

Varstveni
ukrep

Rok Namen Sredstvo % Opomba

predpomladansko brstenje ameriški in drugi FOLIDOL OLJE 0,5 škropljenje proti škrlupu je takoj,
škropljenje kaparji, zimski ko so se brsti odprli, nujno

pedic, hruševa potrebno.
bolšica, brstni
sukači
škrlup BAKRENO APNO 50 0,5

CUPRABLAUZ 0,3

škropljenje vidijo se škrlup ANTRACOL 0,2 če je potrebno, škropimo proti
pred cvetenjem cvetni peclji BAYCOR 0,1 jabolčnemu cvetožerju s

DITHAN M-45 0,2 FOLIMATOM 0,15.
CAPTAN 0,3
FOLPET 50 0,25

škrlup, COSAN 0,5
jablanova plesen RUBIGAN 0,03

SAPROL 0,125
TOPAS 0.1

jablanova plesen BAYLETON SPECIAL 0,05
KARATHANE WP 0,12

škropljenje cvet isto kot zgoraj isto kot zgoraj škropivu ne smemo primešati
v cvet škrlup in jablanova NOBENEGA INSEKTICIDA!

plesen

škropljenje cvetni listi isto kot zgoraj isto kot zgoraj
po cvetenju odpadejo in škrlup in jablanova

plesen
10 dni kasneje

listne uši METASYSTOX 0,15
FOLIMAT 0,15

sadna pršica PLICTRAN 0,1
hruševa bolšica MITAC 0.3
sadna pršica

poletno konec junija jabolčni zavijač BASUDIN 0,15
škropljenje in v drugi ameriški kapar GUSATION 0,2

polovici ULTRACID 0,1
julija ZOLONE 0,15

škrlup ANTRACOL 0,2
DITHANE M-45 0,2
CAPTAN 50 0,3
FOLPET 50 0,25

jablanova plesen BAYLETON SPECIAL 0,05
KARATHANE WP 0,12

BRESKVE
pozno jesensko listje kodravost, BAKRENO APNO 50 0,5
škropljenje odpada luknjičavost MODRA GALICA 1

november RADOCIRAM 0.4
RADOTIRAM WP 80 0,3

pomladansko luskolisti na kodravost, BAKRENO APNO 50 0,5
škropljenje brstih se odpro luknjičavost MODRA GALICA 1

RADOCIRAM 0,4
RADOTIRAM WP 80 0,3

listne uši, FOLIDOL OLJE 0,5
kapar OLEODIAZINON 1

škropljenje plodiči se breskova plesen, COSAN 0,3
po cvetenju oblikujejo luknjičavost

listne uši PIRIMOR 0,1

SLIVE IN ČEŠPLJE
predpomladansko brstenje kaparji FOLIDOL OLJE 0,5
škropljenje marec—april listne uši OLEODIAZINON

škropljenje tik po cvetenju češpljeva grizlica BASUDIN 0.2 Proti rdečemu pajku škropimo,
po cvetenju april—maj listne uši METASYSTOX 0,1 če je potrebno, s PLICTRANOM.

luknjičavost COSAN 0,3
monilija ORTHOCIDE 83 0,15

poletni plodovi se češpljev zavijač BASUDIN 0.2
škropljenji oblikujejo GUSATHION 0,2

sredi junija RADOTION 0.2
sredi julija

luknjičavost, DITHAN M-45 0,20
češpljeva rja ORTHOCIDE 83 0,15

ČEŠNJE, VIŠNJE
predpomladansko brstenje kaparji FOLIDOL OLJE 0,5
škropljenje marec—april listne uši OLEODIAZINON 1

zimski pedic
luknjičavost BAKRENO APNO 50 0,5
listna sušica CUPRABLAU 0,3
mohilija

škropljenje ko se začnejo češnjeva muha BASUDIN 0,2
proti plodovi ROGOR 0,15
črvivosti barvati

— ----------------------------------------- :----------- —------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------



Juteks Žalec

Za kakšen program se bodo odločili?
Ljudje se sprašujejo, kaj 

bodo delali v Juteksovem no
vo zgrajenem objektu na 
Ložnici. Predstavniki Jute- 
ksa zaenkrat še razmišljajo, 
toda . . .

— »Med občani se širijo 
govorice, da naj bi v vašem 
objektu na Ložnici začeli raz
vijati gumarsko industrijo 
oziroma, naj bi tam izdelovali 
tako imenovani jekleni kord. 
Jože Praprotnik, vi ste v Ju- 
teksu vodja razvojno razi
skovalnega dela — ali so te 
govorice resnične?«

J. Praprotnik: »Z novo loka
cijo, ki jo je Juteks pridobil na 
Ložnici, smo si zadali nalogo, da 
bomo našo obstoječo proizvod
njo ali dogradili ali prestrukturira
li. Obstoječi programi, predvsem 
proizvodnja in predelava jute ter 
proizvodnja talnih oblog, so v 
zadnjem času v določeni krizi. 
Zato je za naš nadaljnji razvoj po
membno osvojiti nov program na 
novi lokaciji. Med drugim smo pri
šli v stik tudi z delavci kranjske 
Save, kjer imajo kot nosilci jugo
slovanskega projekta planirano 

'proizvodnjo jeklenega korda. To 
je predelava 5 mm-ske jeklene ži
ce v 0,1 mm tanko žico. Le-to je 
potrebno potem toplotno obdelo
vati, jo zaščititi, predvsem poba- 
kriti in pocinkati ter jo splesti v je
kleno vrvico.

O novi naložbi bomo v Juteksu 
resno razmišljali šele, ko bodo iz
delane Smeltove predprojektne 
študije. Šele potem se bomo lah
ko odločili, če je ta proizvodnja 
sprejemljiva. Vprašanje je tudi 
denar, šele potem se bo odločalo, 
o lokaciji. Zaenkrat pa obstajajo 
ocene, da v naši občini imamo 
delovno silo, ki bi lahko delala v 
tej zahtevni proizvodnji. Mi v Ju
teksu vztrajamo in bomo vztrajali, 
če bomo dosegli zeleno luč za to 
proizvodnjo na Ložnici, da se bo
do izvajali vsi potrebni in možni 
ukrepi za ohranjanje čistega oko
lja. Moram reči, da v zahodnem 
svetu teče ta proizvodnja prakti
čno sredi mesta.«

»— Ljudje nad vašim pred
logom, če bo sploh prišlo do 
uresničitve, najbrž ne bodo 
navdušeni. Že zato, ker se iz 
dosedanje prakse marsikdaj' 
konča skrb za čisto okolje le 
pri obljubah. Povedali ste, da 
je  v tem primeru nevarna zla
sti odpadna voda in težke ko
vine v njej. Nasploh velja gu
marska industrija za umaza
no industrijo. Poleg tega so v 
žalski občini problemi z vo
do, kanalizacijo in povezava
mi s čistilno napravo, ki za
enkrat samo poskusno obra
tuje, tudi energetsko je ta in
vesticija bojda zelo zahte
vna. Mislite, da smo v občini 
sposobni izpolniti vse te zah
teve?«

J. Praprotnik: »Prvo: okrog 
umazane industrije: jekleni kord 
je surovina za proizvodnjo radial
nih gum. Nima zveze s samo gu
mo. Sava jekleni kord dodaja za
radi stabilnosti gume, to je v bi
stvu jeklena žica, pobakrena in 
zvita v svitek. Glede energije — 
res bo to problem, določena koli
čina bo potrebna, za toplotno 
energijo pa bo možno uporabljati 
plin. To naložbo pa je treba jemati 
kot naložbo, interesantno za ce
lotno jugoslovansko gumarsko 
industrijo. S proizvodnjo jeklene
ga korda bi bistveno zmanjšali 
uvoz in razbremenili devizne po
trebe države.«

— »Ali se ne bojite razvijati 
industrije, ki bo močno veza
na na uvoz surovin, se ne bo
jite težav z njihovo dobavo, 
glede na to, da je Jugoslavija 
v tujini že na črni listi nepla
čnikov?«

J. Praprotnik: »Gumarska in
dustrija je vezana na velik uvoz 
materialov. Mi proizvodnje ne bo
mo organizirali kot delovna orga
nizacija Juteks, ampak v sklopu 
sestavljene organizacije Sava. Pri 
jeklenem kordu predvidevamo 
majhen del izvoza, ki ne bi zado
stoval za pokrivanje stroškov 
uvoza. Toda za uvoženo žico bi 
še zmeraj dajali manj deviz kot pa

Jože Praprotnik

za uvoženi jekleni kord. Zato ne 
bi smelo biti bojazni glede tega 
vprašanja. Po zadnjih cenah na 
svetovnem tržišču sta jeklena ži
ca 250—300 din za kg, jekleni 
kord pa prek 2000 din za kg « '

— »Če bi do investicije pri
šlo, kdo vse vam mora dati 
zeleno luč. Kot ste povedali 
na seji izvršnega sveta, gre 
namreč za naložbo, vredno 
4000 starih milijard dinarjev.«

J. Praprotnik: »To sploh ne 
bi bila naložba na občinskem, 
ampak bi bila naložba na držav
nem nivoju. Bili bi namreč edini 
proizvajalec jeklenega korda v 
Jugoslaviji. Vprašanje je, koliko 
bodo uporabniki korda sposobni 
združiti denar, koliko bodo pri
pravljeni sovlagati zunanji part
nerji in koliko bomo lahko zbrali 
ostalih združenih sredstev. Ve
ste, kavčuka nikdar ne bomo mo
gli imeti doma, jekleni kord pa je 
primer proizvodnje, ki bi jo s 
skupnimi močmi lahko zmogli.«

— »Kako pa bi bilo z delo
vno silo?«

J. Praprotnik: »Vemo, da je 
problem najti ljudi, ki bi bili pripra
vljeni delati v treh in delno celo v 
štirih izmenah. Vemo pa tudi, da 
so nekatere delovne organizacije 
v krizi, da ljudje odhajajo na delo 
izven občine in v vsem tem vidi
mo naše možnosti. Predvidena 
proizvodnja bi zahtevala okrog

300 ljudi, v glavnem moške, za 
zadnji del procesa pa bi lahko 
uporabili tudi delavke iz naše to
varne. Važna bo predvsem natan
čnost pri delu, odgovornost de
lavcev bo precejšnja.«

— »Kakšna pa je  tehnolo
gija? Je sodobna ali bomo 
opravljali črnska dela?«

J. Praprotnik: »Ne moremo 
govoriti o črnskih delih. Proizvod
nja je linijska. Gre pač za normal
no proizvodnjo, ki pa zahteva do
brega delavca«

— »Bi torej ta investicija, 
po vaši strokovni oceni, lah
ko bila dobra injekcija ne sa
mo žalskemu, ampak tudi 
slovenskemu gospodar
stvu?«

J. Praprotnik: »Rabimo pro
izvodnjo, iz katere bomo dobivali 
dobre rezultate. Jekleni kord je 
potrebna surovina in bo potrebna 
še lep čas. Ni to neka preživeta 
tehnologija, na podoben način 
delujejo te proizvodnje povsod 
po Evropi in mislim, da ne bi 
prevzemali neke izumirajoče pro
izvodnje.«

— »Ali je  proizvodnja je 
klenega korda zaenkrat edi
na varianta prestrukturiranja 
vaše proizvodnje, o kateri 
razmišljate? In še tole vpra
šanje — do kdaj boste v Ju
teksu vedeli, ali boste šli v to 
naložbo ali ne?«

J. Praprotnik: »Stvar bi mo
rala biti rešena v kratkem, do 
konca leta pa gotovo. Pomembni 
za zeleno luč so dejavniki izven 
naše občine. Mi se pogovarjamo 
tudi z drugimi ponudniki, konkret
no pa je težko kaj reči. Imeli smo 
stike z Gorenjem, o rezultatih teh 
stikov je še nemogoče karkoli 
razpravljati.«

— »Govora je  bilo tudi o 
Elanu.«

J. Praprotnik: »Res smo se 
pogovarjali o prestavitvi progra
mov proizvodnje tekaških smuči 
in manjših jadrnic v naš prostor, 
vendar so se pri Elanu odločili, da 
te proizvodnje še ne bodo dali iz 
svojih rok.«

Irena Jelen-Baša

Galicija

Desetega in enajstega 
aprila so v krajevni skupno
sti Galicija organizirali očiš
čevalno akcijo. Z uspehom, 
pravijo, so zelo zadovoljni.

Dvodnevne akcije se je kljub 
kislemu vremenu udeležilo 207 
odraslih krajanov in okrog 130 
otrok. Čistili so predvsem brego
ve potokov, okolico cest, avto
busnih postajališč in gozdov, od
stranjevali so divja odlagališča 
odpadkov. V dveh dneh so na 
odlagališče odpeljali 57 traktor
skih prikolic odpadkov ter 8 kon
tejnerjev, ponekod pa jih še čaka
jo zbrani odpadki, saj je bilo kon
tejnerjev za vse premalo.

Niso pa v tej krajevni skupnosti 
zadovoljni s sodelovanjem in 
vključevanjem vikendašev. V gali-

Popravek
V prejšnji številki Savinj

skega občana smo v sestav
ku Uroševo ponovno rojstvo 
zapisali, da so z žalskimi šo
larji odšli v Griže trije učitelji; 
eden naj bi bil z učenci, dva 
naj bi se odpeljala naprej. Iz 
šole so nam sporočili, da je z 
žalskimi učenci bil samo en 
učitelj, naprej pa se je z opre
mo odpeljal njihov zunanji so

ških zaselkih jih je 60, pri čišče
nju okolja pa so sodelovali le trije.

I. J. Baša

delavec, član planinskega 
društva.

Ob tej priložnosti pa se v 
imenu staršev še posebej za
hvaljujemo zdravnikom in 
vsemu ostalemu osebju otro
ške kirurgije v Celju, kjer so 
za Uroša po svojih najboljših 
močeh skrbeli pred odhodom 
v Ljubljano in po njegovi vrni
tvi.

»PROČ Z 
ODLAGALIŠČEM!« V
TAKO SO ZAHTEVALI LOŽNI- 
ČANI NA ZBORU KRAJANOV

V začetku tega meseca so 
na Ložnici sklicali zbor kraja
nov. Sestali so se v tamkajš
njem gasilskem domu. Raz
pravljali so zelo burno, gla
vna tema razpravljalcev pa 
je  bila odlagališče odpadkov.

Odlagališče že dolgo časa sivi 
lase vsem tamkajšnjim prebival
cem. Neštetokrat so o problemu 
že razpravljali, zahtevali, da odla
gališče ukinejo, toda zaenkrat še 
vse ostaja le pri njihovih zahte
vah.

Na tokratnem zboru, kamor je 
prišlo okrog 40 krajanov, so lju
dje zahtevali takojšnjo ukinitev 
odlagališča in ureditev tamkajš
njega okolja. Trdijo namreč, da 
jim je bilo odlagališče vsiljeno, da 
so predstavniki Minerve, ki je 
lastnik zemljišča, na svojo pest 
dovolili odlaganje odpadkov. 
Predvsem pa so krajani ostro 
nasprotovali kakršnemkoli širje
nju odlagališča na zgornji glino- 
kop.

Nadalje so krajani zahtevali, da 
se ljudje iz krajevne skupnosti 
povežejo z advokatom, ki bo za
stopal prizadete krajane. Udele
ženci zbora so postavili tudi vpra
šanje: kdo je dovolil izdelavo pro
jekta za širjenje odlagališča na 
zgornji glinokop? Krajani so na
mreč že lani prepovedali uporabo 
zgornjega glinokopa, ker bi to 
pomenilo še večje približevanje 
naselju. Drugo zastavljeno vpra
šanje pa je bilo: koliko denarja so 
porabili za projekt in na kakšnih 
izhodiščih je bil narejen?

V nadaljevanju so Ložničani 
zahtevali, da člani imenovane ob
činske komisije, ki naj bi proučili 
problematiko odlagališča, v dveh 
mesecih poročajo o svojem delu 
in ugotovitvah krajanom Ložnice. 
Ob koncu zbora pa so udeleženci 
sklenili, da bodo s problemom 
odlagališča seznanili ljudi v orga
nih občinske skupščine ter repu
bliškega sanitarnega inšpektorja.

Irena Jelen-Baša

Čeprav se Savinjska dolina 
če vedno ponaša z imenom 
zelena, je  njen sijaj že zdav
naj začel bledeti. Na prvi po
gled kaže popotniku ali pa či
sto -slučajnemu obiskovalcu 
dokaj zdravo in čisto podo
bo. A kar je kazno, še ni re
čeno, da tudi drži.

Tako so ugotavljali tudi na javni 
tribuni o ekologiji, energiji in var
čevanju, ki so jo konec marca or
ganizirali v skupščinski dvorani 
člani občinske socialistične zve
ze. S tem razgovorom so strnili 
razprave o našem okolju in ener
giji po krajevnih skupnostih ter 
organizacijah združenega dela, 
hkrati pa je tribuna tudi priprava 
na aprilsko republiško problem
sko konferenco o ekologiji, ener
giji in varčevanju.

Udeležba na javni tribuni v Žal
cu je bila slaba. »Dokaz, da naše 
okolje le ni tako nemogoče,« so 
se spraševali udeleženci. Toda 
podatki strokovnjakov so odpra
vili vsakršen dvom.

Uvodoma je namreč naše oko
lje predstavila udeležencem Dar
ka Domitrovič iz Razvojnega cen
tra. Tam so lani po naročilu vseh 
osmih raziskovalnih skupnosti 
celjskega območja, samoupravne 
interesne skupnosti za varstvo 
zraka in območne vodne skupno
sti začeli pripravljati nalogo Eko
loška bilanca celjske regije. V njej 
so podatki o zraku ter površin
skih vodah na celjskem območju.

In kakšni so ti podatki? V Slo
veniji se dvigne v zrak letno
250.000 ton žveplovega dioksida, 
od tega 124.000 ton samo iz ter
moelektrarne v Šoštanju (njihov 
uradni podatek je 50.000 ton),
23.000 ton iz termoelektrarne v 
Trbovljah, 2300 ton iz Cinkarne 
oziroma 12.500 ton žveplovega 
dioksida na celjskem območju. 
Po podatkih iz raziskave je v žal
skem, zraku letno 2000 ton tega 
strupenega plina. V razvrstitvi 
krajev v Sloveniji po poprečnih 
koncentracijah žveplovega diok
sida v lanski kurilni sezoni je Ža
lec med dvainštiridesetimi mesti 
na osemnajstem mestu. Po po
prečni koncentraciji dima v istem 
obdobju pa so naše mesto uvrsti
li na nečastno deseto mesto. Na
sploh ugotavljajo za žalsko ob
močje, da se razmere slabšajo, 
da je to območje še pred leti bilo 
v drugem območju onesnaženo
sti, danes pa je v tretjem oziroma 
pozimi v četrtem. K temu poleg 
domačih onesnaževalcev bistve
no pripomorejo vplivi iz sosednje
ga Titovega, Velenja oziroma Šo
štanja ter Trbovelj in Celja. Po

žalskih zaselkih pa poleg industri
je, prometa in drugih onesnaže
valcev največ umazanije in neči
stoče povzročajo številna kuriš
ča.

Nič manj kot zrak ni v žalski 
občini onesnažena voda; umaza
na je Savinja, Bolska, Merinščica, 
onesnaženo je Žovneško jezero, 
Ložnica, Pirešica, Bistrica v Libo
jah in še jih je na tem seznamu.

Onesnaženemu zraku in vodi 
sledijo tudi poškodovani gozdovi. 
Gozdarji že nekaj časa opozarja
jo na sušenje dreves, zlasti jelke, 
na Gozdniku, Šmohorju, Čemše- 
niku, Gori Oljki, po Zasavskem 
hribovju in drugod.

»NAPREDUJEMO, A SMO VE
LIKO ZAMUDILI«

Tem uvodnim besedam in ob
razložitvam predstavnice Razvoj
nega centra in nato predstavnika 
občinskega sekretariata za ureja
nje prostora, varstvo okolja in 
gradbeništvo je sledila živahna 
razprava. Razpravljalci so bili pre
cej konkretni in so izpostavljali 
številne slabosti in premajhno 
skrb za okolje; opozorili so na 
problem odlagališča odpadkov na 
Ložnici, ki krajanom močno sivi 
lase, spraševali so, ali dela in ka
ko dela čistilna naprava, zahtevali 
so informacije okrog predvidene 
gradnje novega bloka termoelek
trarne v Šoštanju, marsikdo se je 
spraševal, kakšno je zdravje ljudi, 
če nam že umirajo gozdovi, ptice 
in ribe. V razpravi so udeleženci 
izpostavili še vprašanje odvoza 
kovinskih in steklenih odpadkov, 
problem kanalizacije, nadalje so 
kritizirali številna črna odlagališča 
odpadkov v občini in se spraše
vali o (ne)delu inšpekcijskih 
služb.

Nemalo obtožb so na tokratni 
razpravi slišali kmetijci, češ da s 
škropivi, mineralnimi gnojili in 
drugimi pripomočki sodijo med 
največje onesnaževalce. Ob teh 
obtožbah pa je bilo slišati tudi 
zahteve, da bomo ljudje morali 
razčistiti sami s seboj — ali hoče
mo biološko čisto hrano in bi
stveno manjšo kmetijsko proiz
vodnjo, ali pa dovolj malo manj 
biološko čiste hrane. Iste dileme 
moramo razčistiti tudi v industriji 
— ali nove naložbe in čisti zrak, 
ali malo bolj umazan svet, pa do
volj dela in kruha za vse.

Ocena mnogih razpravljalcev 
pa je bila, da sicer že napreduje
mo pri varovanju okolja, da pa 
smo tudi veliko zamudili.

Irena Jelen-Baša

Komentar

V gozdu moramo videti 
tudi drevo

Kot zagori plamen izpod 
pepela, tako je  zdaj doma in 
po svetu zagorel boj za čisto 
in zdravo okolje. A v tem bo
ju včasih gledamo le gozd, 
ne vidimo pa drevesa.

Mladi in stari, institucije in or
ganizacije, ki bijejo plat zvona 
človekovemu okolju, se vse po
gosteje ozirajo v kadeče se dim
nike, opozarjajo na izlivanje vseh 
mogočih in nemogočih odplak v 
naše vodovje, se pritožujejo nad 
hrupom in izpušnimi plini, zgrože
ni so nad pomorom rib in ugoto
vitvami zdravstvenih delavcev o 
vplivu onesnaženega okolja na 
zdravje človeka.

Nič ni narobe, če ljudje in pa 
organizacije na vse to opozarjajo. 
Ravno obratno. Le včasih dobi 
človek občutek, da hočemo na
enkrat, morda je v tem trenutku 
marsikje vse le modna muha, na
rediti ogromen skok naprej. Toda 
včasih so potrebni tudi drobceni 
koraki.

Nima namreč smisla sanjati o 
čistem zraku, o neonesnaženem 
okolju, če naš ne motijo brezšte
vilni papirji in papirčki na vsakem 
koraku, če se nismo pripravljeni 
toliko potruditi, da bi odvrgli sme
ti v najbližji koš namesto na tla, 
če nam je vseeno, da okrog kon
tejnerjev ležijo premnogi odpad
ki. Nima smisla sanjati o čistem 
zraku in neonesnaženem okolju,

dokler premnogi stanovalci navla- 
čijo po balkonih, ki so vsakomur 
na očeh, potrebno in nepotrebno 
kramo, dokler le malokoga zbode 
v oči pravo smetišče v naših kino 
dvoranah, na avtobusnih in dru
gih postajališčih, dokler smo pri
pravljeni zavreči odslužen štedil
nik za prvi rečni breg.

Boj za čisto okolje je treba za
četi tudi pri majhnih stvareh, v ce
lotnem gozdu je treba videti tudi 
posamezno drevo. Vzgoja naj
mlajših, navajanje na red in čisto
čo okrog sebe, najbrž tudi ni brez 
pomena. In ne nazadnje, zganiti 
bi se morali naši zakonodajalci in 
poostriti kaznovanje malopridne
žev, ki brezvestno razmetavajo 
papir, kjer pač pride. Kajti: kot je 
dejal nekdo na tribuni: če ne gre 
milo, pa s silo!

Irena Jelen-Baša

Sadike paradižnika, papri
ke, bazilike, bršljank, vise
čih nageljnov in drugega 
vam po 8. maju nudi Mari
ja . AMBROŽ, Žalec, 
Partizanska 15.



Anketa med našimi bralci

Savinjski občan: Da ali Ne

Branko Povie

Že v prejšnji številki smo poro
čali o nezavidljivi finančni situaciji, 
v kateri se je znašel vaš in naš 
časopis, spoštovani bralci. Poz
vali smo vas, da nam pišetč, kak
šno je vaše mnenje o tem proble
mu, o vsebini našega časopisa, 
prosili smo vas za mnenje, ali je 
Savinjski občan sploh potrebén. 
Mi pa smo se tudi sami odpravili 
naokrog, da povprašamo bralce, 
kaj mislijo o tem vprašanju.

Dino Cestnik: Mislim, da se 
je Savinjski občan v primerjavi z 
minulim obdobjem precej popra
vil. Zaslediti je več kritičnosti gle
de zaostrenih gospodarskih vpra
šanj, pa tudi ostala področja so 
zanimiva in jih rad berem. Poleg 
tega pa je Savinjski občan poleg 
Novega tednika v občini edino 
glasilo, ki obvešča bralce o tu
kajšnjih novicah, vendar je v pri
merjavi z Novim tednikom bolj 
osredotočen na vesti s področja 
žalske občine. Ta časopis pa na 
nek način tudi vzpostavlja vez 
med posameznimi KS in menim, 
da bi bilo ob prenehanju izhajanja 
tega časopisa občutiti odtujeva
nje tudi na tem področju.

Marija Štorman: Kolikor po
znam razmere v krajevni skupno
sti Prebold, moram reči, da so 
prebivalci zelo na strani Savinj
skega občana, kar se tiče branja 
in seveda tudi njegovega nadalj
njega izhajanja. Se pravi, da se 
jim zdi potreben in tudi tako mi
slim. Glede ekonomskega polo

Franc Jelen

žaja tega časopisa pa mislim, da 
bi bilo potrebno uvesti nekakšno 
doplačilo, ne sicer ekonomske 
cene časopisa, bi pa to vse večji 
problem pomanjkanja finančnih 
sredstev precej omililo.«

Rudi Praznik: »Imam obču
tek, da glede informiranja nobena 
od KS v občini ni zapostavljena, 
tako da vsi, ki jim je časopis na
menjen, najdejo kaj zase, ne gle
de na to, s katerega področja. 
Vse bolj pa nam postaja jasno, da 
se gospodarski položaj vse bolj 
zaostruje. In v takšnem času, kot 
je sedaj, ukiniti sredstvo javnega 
obveščanja, pomeni postaviti 
prepreko nadaljnjemu osvešča
nju občanov. Glede Občana pa 
mislim, da bi bila povzročena veli
ka škoda, ki še zdaleč ne bi od
tehtala truda iskanja potrebnih 
sredstev.

Branko Povše: »Dvoma o 
tem, ali je Savinjski občan potre
ben ali ne, ne bi smelo biti. Vem, 
da je med občani bran in prilju
bljen in najbolj bi ga pogrešali ti
sti, ki so odmaknjeni od informa
cij o dogajanjih v občini. Teh pa 
seveda ni malo, gotovo jih je vsak 
dan več. Zato se moramo zave
dati, kako pomembno je dobro 
informiranje občanov za uvelja
vljanje samoupravnih socialisti
čnih odnosov in moramo do tega 
imeti tudi potrebno odgovor
nost.«

Franc Žužej

Franc Žužej: »Savinjskega 
občana ljudje radi berejo pa tudi 
sam najdem v njem marsikatero 
zanimivost. O ukinitvi ne bi smeli 
razmišljati prepričan pa sem da bi 
lahko s skupnimi močmi zagoto
vili potrebna finančna sredstva. 
Pri tem mislim na prispevek ob
čanov, organizacij združenega 
dela, samoupravnih interesnih 
skupnosti in tudi občinskega pro
računa.«

Franc Jelen: »Zame ni vpra
šanje, ali je Savinjski občan po
treben! Je takšen, kot si ga želi
mo tudi v bodoče, z malo manj 
zastarelimi informacijami, vsebin
sko še bližji problemom ter dile
mam delovnega človeka in obča
na ter z več polemične vsebine. Z 
njim smo bolje obveščeni, kar je 
vedno bolj pomembno za obje
ktivnost naših razmišljanj in delo
vanja. Vprašanje menda izvira iz 
krhanja dosedanjega pokrivanja 
stroškov, nisem pa prepričan, da 
sta občinski proračun in sredstva 
SIS edina možna vira. Če pa sta, 
vplivata na odvisnost vsebine in 
njeno kritičnost. Predlagam pa, 
da uredništvo vpraša občane, če 
so pripravljeni prispevati iz dru
žinskih proračunov n. pr. 1000 di
narjev. S tem bi pokrili skoraj po
lovico materialnih stroškov, če bi 
dodatno delo opravili s sedanjim 
številom zaposlenih. Ali ni vpra
šanje Savinjskega občana odsev 
strahu pred dodatnim delom in 
stroški?«

Rudi PraznikMarija Štorman Dino Cestnik

Kaj veš o prom etu?

SIP-ov stroj v Titovo Velenje
Vodja prodaje v šempetr- 

skem Sip-u Cveto Lorger je 
konec marca izročil ključe 
dvoosnega kosilnika KD 18 
Eriki Amon iz Titovega Vele
nja.

Gospodinja Erika je namreč 
dobitnica ene izmed prvih nagrad 
v letošnji akciji Podarim—dobim. 
Svečane podelitve se je udeležila 
skupaj z možem, sicer referen

tom nabave v delovni organizaciji 
Gorenje Servis. Srečna dobitnika 
sta na sprejemu povedala, da bo
sta kosilnik prodala in za dobljeni 
denar, okrog petsto starih milijo
nov, kupila avto. Tega Amonova 
družina z dvema otrokoma še ni
ma, z nagrado pa v bloku tudi ni
majo kaj početi.

Sicer pa je dvoosni kosilnik KD 
18 le eden od izdelkov, ki so ga

delavci Sip-a prispevali v letošnji 
akciji Podarim—dobim. Poleg 
njega so iz Šempetra poklonili 
našim smučarjem oziroma orga
nizatorjem akcije še samonakla- 
dalno prikolico, ročni motorni ko
silnik, specialni rotacijski obračal
nik ter trosilnik hlevskega gnoja. 
Skupna vrednost vseh izdelkov je 
okrog staro milijardo in dvesto 
milijonov dinarjev.

Irena Jelen-Baša

Vodja prodaje Cveto Lorger in glavni konstruktor dvoosnega kosilnika KD 18 Franc Rančigaj 
sta srečnima izbrancema pokazala njun dobitek.

Cvetje za vsakogar

TONE TAVČAR

100 kmečkih žensk na morje

Uredništvo Novega tednika in Radia Celje je  tudi letos pripravilo tradicionalni izlet 100 kmečkih žena na 
morje. Iz naše občine je žreb to srečo naklonil 15 kmečkim ženam, med katerimi je  bila tudi najstarejša 
udeleženka izleta, in sicer 90-letna Kristina Karo z Vranskega.

Izlet je  bil dva dni. Prvi dan so si ogledali Piran ter prenočili v hotelu Lucija, drugi dan pa so si ogledali 
Škocjanske jam e te r kobilarno Lipica.

Glavni pokrovitelji 15. izleta 100 kmečkih žensk na morje so bili Hmezadova KZ Savinjska dolina, Mera 
In Kovinotehna. Na sliki: Udeleženke iz žalske občine.

V cvetličarni Danice Jerman

Na avtopoligonu ZšAM Žalec v Ločici ob Savinji je bilo konec minulega tedna občinsko tekmovanje Kaj veš o prometu. 
Udeležile so se ga ekipe vseh devetih osnovnih šol. Najprej so se tekmovalci pomerili v spretnostni vožnji, nato so imeli 
vožnjo po prometnih površinah, nato pa še teoretična vprašanja.

Pri starejši skupini (ekipno) je prvo mesto pripadlo ekipi OŠ Peter Šprajc-Jur iz Žalca, drugo OŠ Vlado Bagat iz Braslovč 
in tretje OS Bratov Juhart iz Šempetra. Med posamezniki je prvo mesto osvojil Rafko Irman iz OŠ Vlado Bagat iz Braslovč, 
drugo Samo Sadnik, tretje Boris Puncer (oba OŠ Peter šprajc-Jur Žalec). V mlajši skupini je ekipno zmagala OŠ Bratov Ju
hart iz Šempetra, drugi so bili fantje iz OŠ Vlado Bagat iz Braslovč, tretja pa je bila ekipa OŠ Vere Šlander s Polzele. Med 
posamezniki je bil prvi Tomaž Kač, drugi Simon Strnovšek (oba iz OŠ Bratov Juhart iz Šempetra) tretji pa Matija Tratenšek 
iz Oš Vlado Bagat iz Braslovč.

Po tekmovanju nam je predsednik sveta za vzgojo v cestnem prometu pri skupščini občine Žalec Vinko Jug povedal: 
»Večina sodelujočih je pokazalo veliko znanja, kar kaže, da prometni krožki na posameznih šolah precej delajo. Pohvala gre 
tudi mentorjem.« Na sliki: S spretnostne vožnje.

TONE TAVČAR

Pomlad se nam odkriva v vseh 
lepotah. Skoraj predolgo je zima 
skrivala mrtvo pokrajino pod svo
jo snežno belino in tako smo se
daj priča nenadni spremembi, ki 
nas navdaja z občutkom prebuja
nja življenja. Prve cvetlice so sra
mežljivo pokukale izpod premrzle 
travnate ruše in pogled nanje člo
veka vznemirja.

Danico Jerman pa takšen ob
čutek spremlja v njenem vsakda
njiku, pri njenem delu. Že tri leta 
ima v Preboldu svojo cvetličarno, 
v kateri vsaka stranka najde kaj 
zase. Od tistih, ki se odločajo za 
nakup cvetličnih aranžmajev ob 
posebnih priložnostih, pa do ti
stih malce zahtevnejših kupcev. 
Pri njej dobite na enem mestu 
vse vrste cvetja, od sobnih rast
lin, suhega cvetja, do šopkov, 
okrašenih z raznimi okraski, ki še 
popestrijo aranžirano cvetje. Če 
pa se odločite, da popeljete ne
vesto pred oltar, boste pri Danici 
dobili poročne šopke, kakršne si 
boste zaželeli.

Danica Jerman: »Ker je cvetli
čarna v neposredni bližini poko
pališča, lahko stranke naročijo 
vence in nagrobne aranžmaje, 
poleg zemlje pa tudi sadike za 
grobove. Če pa kdo želi urediti 
grob, mu rada pomagam s kakš
nim nasvetom, ali pa ga sama 
uredim, prav tako pa poskrbim za 
ureditev vežice, če je to potreb
no.

Šopke in cvetlične aranžmaje 
oblikujem po lastni zamisli, marsi
katero idejo pa dobim na raznih 
razstavah, ki jih dandanes ne 
manjka. Imam občutek, da se je 
odnos ljudi do cvetja v zadnjem 
času spremenil. Kljub temu da 
cvetje ni poceni, prihajajo sem 
ljudje vse več: ne samo zaradi 
priložnostnih nakupov, in tudi sa
ma sem mnenja, da bi v hiši brez 
cvetja vedno imela občutek, da

nekaj manjka «
Res je, dom v cvetju je vedno 

bolj prijeten in domač. V notranji 
ureditvi pa se odraža tudi značaj 
samega človeka. Če želite tudi vi 
vnesti malo več življenja med ste
ne vašega domovanja, oglasite 
se k Danici in prepričani smo, da 
boste z njenim nasvetom našli tu
di kaj zase.

Branko Kobal



pevski zbor Osnovne io le  Miroslsv Sirca Retrovie vodi zborovodkinja Anica Gaber

Občinska revija v Preboldu in Grižah

Nastopilo 19 zborov

Bralci, pokličite po telefonu

V preboldski osnovni šoli je bila ob
činska revija pesmi otroških in mladin
skih pevskih zborov, ki so se je udele
žili otroški pevski zbori iz: OŠ Braslov
če, OŠ Gimilsko, OŠ Polzela, OŠ Vran
sko, COŠ Prebold ter mladinski pevski 
zbori iz OŠ Polzela, OŠ Braslovče in 
celodnevne Oš Polzela, Po končani 
reviji je bil sestanek zborovodij in rav
nateljev osnovnih šol, ki so pozitivno 
ocenili revijo in v primerjavi z lansko
letno občinsko revijo ugotovili, da je 
bil v mladinskem zborovskem petju

Konec marca so se na odru 
žalskega kulturnega doma pred
stavili s samostojnim koncertom  
Alani mladinskega pihalnega or
kestra žalske glasbene io le .

Petdeset mladih godcev, v glavnem 
osnovnošolcev, dijakov in študentov, 
je navdušilo obiskovalce v prepolni 
dvorani kulturnega doma. Tokratni na
stop orkestra, ki deluje zdaj pod vod-

Delo na kulturnem področju v 
Matkah dobiva v zadnjem času 
vse večji razmah. Prizadevnost 
ustvarjalcev gre že preko meja 
zanesenjaštva. To potrjujejo do
bro pripravljene in tudi dobro obi
skane prireditve v preteklem ob
dobju. Prebivalci teh krajev cenijo 
domačo besedo, bodisi v pesmi 
ob harmoniki ali pa na odrskih

storjen korak naprej, saj letos ni bilo 
slišati slabega petja pa tudi organiza
cijsko je bila revija dobro izpeljana. 
Predsednica ZKOS Dragica Žvar je v 
svojih besedah poudarila, da je kvali
teta zborov primerna za udeležbo na 
republiški reviji mladinskih pevskih 
zborov v Zagorju. To je seveda razve
seljivo dejstvo in spodbuda, da se v 
tej smeri dela s še večjo vnemo in vo
ljo, še posebej sedaj, ko je ta zvrst pe
tja okrepljena z mladimi vodilnimi ka
dri, ki bodo zaupanje predhodnikov

stvom Stanka Podbregarja, je bil eden 
prvih med njihovimi številnimi letošnji
mi gostovanji in prireditvami.

Clane pihalnega orkestra čaka na
mreč letos okrog deset koncertov po 
turističnih krajih v Sloveniji, junija naj 
bi snemali z ljubljansko televizijo za 
oddaji Poletna noč in Kavarna, v je
senskih mesecih pa bodo v Žalcu 
praznovali tridesetletnico glasbene

deskah. Člani KUD Šešče—Mat
ke pa poskrbijo za to, da jo tudi 
dobijo. Tako je bilo tudi v soboto, 
21. marca, ko je KUD šešce— 
Matke v Šeščah uprizoril premie
ro Molierove komedije GEORGE 
DANDIN ALI KAZNOVANI GO
SPOD. Predstava je bila v okviru 
občinske revije gledaliških sku
pin. Igro je zrežiral Bogomir Or-

upravičili z novimi uspehi, tako v okvi
ru revij kot tudi drugih preizkušenj, saj 
je bilo iz razgovora udeležencev se
stanka moč razbrati, da se da ob se
danjem programu izobraževanja le z 
veliko vztrajnosti in dela napraviti do
ber pevski zbor.

V Grižah je nastopilo deset zborov, 
in sicer otroški zbor iz Liboj, Gotovelj, 
Galicije in OŠ Ljube Mikuš iz Žalca, ter 
otroški in mladinski iz osnovnih šol 
Griže, Petrovče in Žalec. B. Kobal 

T. Tavčar

šole. In brez tega orkestra, ki deluje 
že sedmo leto v okviru glasbene šole, 
Svobode Žalec in pod pokrovitelj
stvom IGM Gradnja Žalec, tudi takrat 
najbrž ne bo šlo. S svojim resnim in 
zabavnim programom skladb pa naj bi 
ti mladi godci nastopili tudi v pobrate
nem Kruševcu.

ter, nastopili pa so: George Dan- 
din je bil Zvone Babič, ob njem 
pa Marjana Gorjup, Dušan Goro- 
pevšek, Mira Cestnik, Marjan 
Pušnik, Karmen, Matjaž Gorope- 
všek in Helena Pinter. Šepetalka 
je bila Marija Babič, za luč je skr
bel Vili Golavšek, sceno pa je 
uredil Anton Zorko.

Branko Kobal

Vrbje:

Občinska revija
gledaliških
skupin

Zveza kulturnih organizacij Ža
lec in kulturno društvo Vrbje sta 
organizirala občinsko revijo gle
daliških skupin, ki je potekala od
3. do 5. aprila v domu krajanov v 
Vrbju. Na prvi predstavi 3. aprila 
je nastopila skupina KD Velika Pi- 
rešica s predstavo Raztrganci, 4. 
aprila skupina KD Braslovče s 
predstavo Ljubezen na kredit, 5. 
aprila pa skupina DPD Svoboda 
Polzela s predstavo Slavnostna 
večerja v pogrebnem zavodu. Te-

Štefan Žvižej

den dni poprej pa je bila v okviru 
občinske revije v Matkah pred
stava George Dandin ali kaznova
ni gospod v izvedbi skupine KUD 
Svoboda Šešče—Matke. Nave
dene skupine so se kot naju
spešnejše v tej sezoni uvrstile na 
občinsko revijo. Gledališki kritiki 
so za najuspešnejšo izbrali Slav
nostno večerjo v pogrebnem 
podjetju in je predlagana za 
ogled republiškega selektorja, 
medtem ko je predstava Raztr
ganci predlagana za medobčin
sko revijo gledaliških skupin. Gle
dališki kritik Štefan Žvižej je tako
le ocenil revijo: revija je bila do
bro pripravljena, pokazalo pa se 
je, da so bile tudi predstave, ki si 
jih je ogledalo kar lepo število 
gledalcev, pravilno izbrane. Sicer 
pa je bilo v tej sezoni veliko gle
daliških predstav, vendar le malo 
izrazito dobrih. Po dolgem času 
je opaziti napredek na tem po
dročju na Polzeli, lepo pa so se 
izkazali tudi igralci Velike Pireši- 
ce. Vendar ti uspehi ne bi smeli 
zavesti gledaliških skupin, kajti, 
če se dramske skupine ne zave
dajo svojih pomanjkljivosti, se ob 
takšnih uspehih, kot jih dosegajo 
nekatere skupine v občini, rado 
zgodi, da se vse skupaj izkrivi 
prav zaradi tega, ker nekateri ho
čejo preveč. Prav zato smo imeli 
na koncu vsake predstave pogo
vor z igralci in režiserji dramskih 
skupin, ter jih na njih opozorili na 
napake in pomanjkljivosti njihovih 
predstav. Upam, da se bo delo 
dramskih skupin v občini tudi v 
bodoče razvijalo v duhu in želji za 
izpopolnjevanjem in bomo v bo
doče priča takšnim in še boljšim 
predstavam, kot smo jih videli na 
letošnji občinski reviji gledaliških 
skupin. Branko Kobal

Prebold

Razstava —
Kras in voda

V hotelu Prebold in v Kultur
nem domu v Žalcu so si obisko
valci lahko ogledali zanimivo in 
bogato ilustrirano razstavo KRAS 
IN VODA, ki sodi v sklop razstav, 
ki jih pripravljajo na Inštitutu za 
raziskovanje krasa v Postojni. S 
to in drugimi razstavami pobliže 
seznanjajo javnost o krasu in kra
ških pojavih, jamskem živalstvu, 
življenju in oblikovanju kraškega 
podzemlja itd. Tudi ta razstava je 
dala širok vpogled na kras in vo
do na krasu — tako doma kot v 
svetu. Vsekakor pa je bila zanimi
va za učence osnovnih šol, ki se 
učijo o krasu. Prav zato si je raz
stavo ogledalo veliko učencev iz 
Prebolda, Žalca in tudi drugih šol 
v občini. S to razstavo pa so ned
vomno preboldski jamarji, ki so 
tudi bili organizatorji obeh raz
stav, naredili še korak več na po
dročju obveščanja javnosti o kra
su in kraških pojavih. Ne nazad
nje pa je treba reči, da so dotlej 
jamarji v Preboldu organizirali že 
več takšnih razstav, eno pa pri
pravljajo tudi za jesensko obdob
je. -da

Če bi sodili po pretekli praksi 
Občinske matične knjižnice, bi 
skoraj morali ugotoviti, da so pra
vila, po katerih knjižnica deluje, 
uporabniku dostikrat odtujena. 
Pa vendar so namenjena pred
vsem njemu in temu, da bi bili po
nudba in usluge čimbolj sprošče
no zastavljeni.

Mnoge med uporabniki na pri
mer moti dejstvo, da vsega knjiž
ničnega gradiva ne izposojamo 
domov, zlasti ne leksikonov, enci
klopedij, nekaterih priročnikov in 
drugih knjig. Te prakse ni uvedla 
šele matična knjižnica, temveč jo 
le uvaja, tako kot tudi vse ostale 
knjižnice v Sloveniji. Takšno gra
divo je za čitalniško uporabo.
Leksikoni, enciklopedije in mnogi 
priročniki so zelo drage knjige in 
si jih, žal, ne zmoremo privoščiti v 
treh ali več izvodih, ker bi bili s 
tem zlasti prikrajšani za nakup 
drugih knjig.

Nekateri naši uporabniki že ve
do, da dostikrat spregledamo to 
pravilo izposoje, če gre za kak
šen poseben primer. Gre za med
sebojno zaupanje, ki pa, žal, iz- 
skustveno ni tako zadovoljivo, da

Nedavno je bila seja odbora za var
stvo naravne in kulturne dediščine, ki 
deluje pri Občinski ^kulturni skupnosti 
Žalec. Ob dejstvu, "da imamo v naši 
občini eno najnižjih stopenj za kulturo, 
je bilo predočeno, da ima odbor na 
razpolago 6.230.090 din, od tega za 
spomeniško varstvo 2.636.900 din, za 
muzealstvo 630.000 din, za prekritje 
Savinove hiše 1,000.000 din, za var
stvo spomenikov NOB 767.570 din, za 
antični park v Šempetru 837.600 in za 
šmiglovo zidanico 350.000 dinarjev. 
Kaj napraviti s temi sredstvi?

Ravnateljica Pokrajinskega muzeja 
Celje prof. Milena Moškon je na seji 
prosila za 250.000 dinarjev, ki bi jih na
menili raziskavi starodavne kmetije v 
Prosivniku nad Vranskih. Ta kmetija 
zaradi bogatega etnografskega gradi
va predstavlja enkratno najdbo v zgo
dovini raziskav podeželja v naši dolini. 
Odkriti so bili predmeti, ki predstavlja
jo dokument življenja kmeta v 19. sto
letju. Ohranjena pa so tudi pisma go
spodarja iz I. svetovne vojne in sicer s 
soške fronte.

Skratka, gre za raziskovalno nalogo, 
ki bi jo lahko financirala tudi Razisko
valna skupnost, profesorica Moškono- 
va pa je obljubila, da bo v krajšem za
pisu predstavila te raziskave tudi v Sa
vinjskem občanu. Tedaj bo zagotovo 
predstavila tudi posodo, izdelano v Ja
nežičevem podjetju v Grižah, ima pa 
označbo Griže v slovenščini, kar do
kazuje slovensko identiteto.

Na seji so izbila tudi vprašanja ure
ditve žlebov na Podgradu pri Vran
skem, pa tudi kozolec, tipičen primer 
kmečke uporabne umetnosti pri Pod
gradu, se nagiba in bi bil potreben po
pravila. Na Vranskem sta potrebni ob
novi tudi dve stavbi iz secesije. Cela 
Evropa se zanima za tovrstno dedišči
no, mi pa jo mirne duše prepuščamo 
propadu. Pri Košeninu na Vranskem je 
tudi lovska soba, ki jo je v dvajsetih le
tih poslikal domačin in bi jo bilo treba 
ohraniti, kot tudi Flajsovo hišo v Žalcu 
in Novo Celje.

Delavska univerza Žalec je z name
nom, da bi približala kulturo delovni 
sredini organizirala seminar za uspo
sabljanje kulturnih animatorjev, ki se 
ga je udeležilo 10 slušateljev. Seminar 
je bil regijskega značaja, udeležila pa 
sta se ga tudi dva predstavnika iz žal
ske občine.

Tematska področja na seminarju so 
zajemala gledališko ustvarjalnost, film, 
glasbo, likovno umetnost, sociologijo 
kulture, psihologijo ustvarjalnosti, lju
biteljsko kulturo in organizacijo kultur
nih prireditev v delovni sredini. Zaklju
ček seminarja je predstavljala okrogla 
miza, ki so jo organizatorji pripravili v 
Kulturnem domu v Šmartnem ob Paki.

Minuli teden je bila v Žalcu, na Pol
zeli in v Grižah medobčinska priredi
tev Naša beseda 87. V programu so 
sodelovale osnovne, srednje šole in 
kulturna društva celjske regije. Iz naše 
občine sta se te prireditve udeležili 
ZSMS Vrbje s predstavo plesne skupi
ne Sanje Pravljica o atomski dobi. 
Teater mladih PDP Svoboda Griže z

bi smeli kršitev tega pravila po
splošiti na vse. Nekateri naši bral
ci po več mesecev ne vrnejo iz
posojenih knjig (leposlovja in 
drugega gradiva), kljub opomi
nom, ki so sicer sestavni del po
slovanja, in drugim opozorilom. 
Priročno gradivo vsak dan kdo 
potrebuje in si res ne moremo 
privoščiti, da ga mesec ali dva ne 
bi bilo v knjižnici.

Zato pa imamo čitalnice, velike, 
svetle in udobne in tudi odprtost 
knjižnice za uporabnike je zado
voljiva. potrebno je le še to, da si 
najdete in vzamete čas zase in 
poiščete tisto, kar potrebujete, v 
čitalnici, tako kot že mnogi med 
vami. Ne mudi se le vam, mudi se 
vsem. Zato sodelujmo!

Pa še to: če knjige, ki ste si jih 
sposodili za dogovorjeni čas, ni
ste uspeli prebrati, jih lahko po
daljšate po telefonu tako, da po
veste številko svoje izkaznice in 
datum zadnje izposije. Knjige bo
ste tako lahko zadržali še nasled
njih štirinajst dni ali po dogovoru.

Treba pa bo obnoviti tudi znamenji v 
Drešinji vasi in v Levcu. Ti poznogot
ski znamenji izvirata iz 16. stoletja. 
Obnove pa je potrebna tudi edinstve
na kapelica v Grajski vasi.

Za redno vzdrževanje spomenikov 
NOB je namenjenih 767.550 dinarjev, 
ki komajda zadostujejo za redna ob
novitvena dela. Ob tem je v načrtu 
prestavitev spomenika in grobnice v 
Vinski gori, saj je sedanja lokacija ne
mogoča. Mogoče bi lahko del sred
stev prispevala ERA iz Velenja, ki ima 
tu trgovino in bi s prestavitvijo spome
nika pridobila parkirni prostor.

Odbor se torej zaveda pomena nuj
nih obnovitvenih in vzdrževalnih del, 
vendar pomenijo največji problem fi
nančna sredstva. Predvsem računa na 
pomoč vaščanov v Grajski vasi, v Dre
šinji vasi in v Levcu, medtem ko naj bi 
se Flajsova hiša reševala v okviru kra
jevne skupnosti, pri tem pa računa tu
di na pomoč republiške kulturne skup
nosti, občinske kulturne skupnosti in 
raziskovalne skupnosti, da bi lahko re
šili največje probleme.

Osnovno pa je, da bi morali upra
vljala posameznih objektov posvečati 
večjo pozornost tem objektom in po
magati, da se zakladi slovenskega na
roda ohranijo, pa naj bo to kozolec ali 
hiša iz secesije. »Varovanje dediščine 
mora biti prioritetna naloga in je ne 
smemo odrivati od dnevnih potreb in 
na njihov račun . . .« je dejal pesnik in 
podpredsednik Republiške konferen
ce SZDL na sekcijski razpravi o varo
vanju naravne in kulturne dediščine.

Ne nazadnje pa je tudi naš časopis 
Savinjski občan na svojih straneh se
znanjal bralce z odkrivanjem naše na
cionalne kulture, zato bi bilo škoda, če 
bi z njegovo ukinitvijo prihranili nekaj 
denarja, saj bi s tem prekinili tudi nit 
odkrivanja naše kulture, torej temelja, 
na katerem danes gradimo našo bo
dočnost.

Poleg udeležencev seminarja so k raz
pravi povabili tudi Cirila Zlobca, pod
predsednika SZDL; Vladimirja Kavčiča 
iz republiškega komiteja za kulturo in 
dr. Matjaža Kmecla iz centralnega ko
miteja ZKS. Beseda je tekla o kulturi v 
širšem slovenskem prostoru, o kohe
zivnosti, glede na razmere v slovenski 
kulturi in o problematiki ustvarjalnosti 
v slovenski kulturi. Razgovor je vodil 
Karlo Dimeč, ml., ki je tudi vodil celo
ten seminar in sodeloval pri organiza
ciji le-tega. Po razpravi ob okrogli mizi 
pa so si gostje in udeleženci ogledali 
še gledališko predstavo Županova Mi
cka v režiji Bogomirja Verasa.

Branko Kobal

musicalom Ljubim, ljubiš. Skupaj pa je 
bilo v kulturnem domu v Grižah, kul
turnem domu v Žalcu, Občinski mati
čni knjižnici, Kulturnem domu in W Z 
Polzela 19 predstav. Vse so bile v do
poldanskem času, tako da so si jih 
lahko ogledali otroci iz vrtcev in šolar-

Navdušili s samostojnim koncertom

I. J. Baša

Premiera Georg Dandin ali kaznovani gospod

Irena Završnik

Se zavedamo 
kulturnih zakladov

F. Ježovnik

Seminar za 
kulturne animatorje

Naša beseda '8 7■ __________
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Ob knjigi Mladi novinar
Pa jo imam! Svežo, novo pečeno priročno knjigo z obetavnim naslovom Mladi novinar. Ne bi se mogli 

pritoževati, da smo kot »mlajši kader«, če si sploh lahko privoščimo tako tine besede, bili zapostavljeni. Ni
smo še stara generacija. Ne moremo pa tega trditi za naše predhodnike, ki so se pred desetimi leti po ko
maj razvijajočih novinarskih »klubih« zagrizeno trudili. Kajti takrat v PIL-u še ni enkrat tedensko ugledala luč 
sveta rubrika o novinarstvu za mlade. Tudi ta je ena od »krivcev«, da je kvaliteta slovenskih šolskih glasil ta
ko poskočila.

Tudi mladi smo zagrizeni v časopisno delavnico. Predvsem zato, ker nam je blazno všeč način, kako 
povedati, da te bodo najbolje razumeli in sprejeli; kaj je reportaža, kaj intervju in anketa, pa naslov in poroči
lo. Ta način nevsiljevanja in lahkotnega dajanja in razdajanja znanja je avtorica Manca Košir dobro zgnetla 
skupaj. Ko smo že pri Manci: pri nas je bila že dvakrat in obakrat nas je navdušila. Zna vzpostaviti pristen in ' 
domač stik. Pogovarjati se zna o čemerkoli, polna je humorja in hudomušnosti. Nabita z energijo bi dala, zdi 
se, kar celo življenje za časopis. Prijetne in spodbudne so tudi njene pohvale. Sama sem prav nora na knji
ge, ki so komu posvečene. Njena knjiga Mladi novinar je posvečena »moji Tini, Tinčku in Mihcu«, pa še po
sebej pokojnemu Andreju Habiču. Toplina. Priročnik obsega tako rekoč vse. Najnujnejše in še več. Na nje
nih straneh je našel svoje mesto tudi naš novinarski krožek z Glasom mladih, pravimo bahavo v vednost.

»Tu sem, vaša sem!« kliče zdaj ta knjiga, ki ste si jo želeli. Krasno, saj ne bo treba več brskati po stra
neh PIL-a. »Pišite, veliko pišite — to je edino zagotovilo, da boste kdaj postali dobri novinarji! Da bi uspeli, 
vam želim, pravi v uvodniku avtorica. Ostane nam le, da se potrudimo! Bomo se! Že volja nekaj velja.

Olga Jezernik, 
OŠ Polzela

Na razpotju

Da. Še tri slabe mesece, pa bo konec vsega lepega, doživetega v skupnih osmih letih, ki smo jih preži
veli kot prijatelji, sošolci. .. Sovraštvo ob raznih prepirih bo pozabljeno, ostala bodo le lepa čustva in prelepi 
spomini na osemletno druženje.

Že med počitnicami začutiš nekakšno domotožje po sošolcih, po šoli, ki naj bi ti bila drugi dom. Počitni
ce so minile in spet smo »pljunili« v roke, se učili, smejali, pripovedovali o raznih pripetljajih. Ampak, časa se 
ne da ustaviti, teče naprej in z njim gremo tudi mi.

Pred nami so še najlepši, najprijetnejši, nepozabni trenutki. To so plesni valček, valeta, končni izlet in še 
marsikaj lepega. Na neprijetne trenutke sploh ne misliš več. Ženeš se za najlepšim. Vseeno ti je za šolo. Ne 
poznamo več zagrizenega boja, kdo bo boljši, kdo bo več znal. Misliš le še na sanjski svet. Ce ne prej, se 
boš zbudil na koncu poti. Ampak, takrat bo prepozno. Misliti moraš zdaj. Nekakšen strah imaš pred srednjo 
šolo. Pusti zdaj to! Pred tabo je razpotje. Kam? Na voljo sta le dve poti. Premisli, katera je prava!

Do takrat, ko bomo morali narazen, še uživajmo. Saj pravim, ostal je še košček poti, na katerem s^ še 
držimo skupaj, a ko bo zmanjkalo poti, se bomo razšli, potem bo imel vsak svojo pot v prihodnost.

Anita Lončarek, 
OŠ Šempeter

Pismo vranskih šolarjev
Na začetku prav lep novinarski pozdrav. Čeprav vam že vse leto pošiljamo naše prispevke, vi pa nas z 

objavo pogosto razveselite, veste prav malo o nas. Zato dovolite, da vam predstavimo naš kraj, šolo in nas 
same.

Doma smo na Vranskem. Naš kraj je znan po vranah. Imamo jih v grbu, imenu in na hmeljskih poljih. Če
prav so vrane črne, pri nas ne prebiva črna žalost. Prav nasprotno. Pogosto se zgodi tudi kaj veselega in za
bavnega. Po tem je najbolj znana graščina Podgrad, kjer se poleti kar vrstijo zanimive prireditve.

Naša šola je srednje velika, obiskuje jo približno štiristo učencev. Skoraj polovica je vozačev. Okolica 
šole je lepo urejena, za kar skrbi vrtnarski krožek. Imamo tudi svojo njivo, tople grede in sadovnjak. S pridel
ki z njih učenci tukaj zaslužimo kakšen dinar za ekskurzije. Vsi učenci pa tudi radi sodelujemo v raznih akci
jah, še posebno dobro nam gre od rok zbiranje starega papirja in železa. Vključili smo se v akcijo Ljubljan
ske banke, v kateri trenutno vodimo med vsemi šolami v celjski regiji. Zelo se trudimo, da bi bil naš kraj ure
jen, čist, naše vode in gozdovi pa čim manj onesnaženi. Posebej ponosni smo na Čreto, kjer je bila znana 
frontalna bitka partizanov z Nemci. Vsako leto oktobra se odpravimo tja na spominski pohod.

Sedaj pa še nekaj o našem krožku. Literarno-dopisniški krožek deluje na naši šoli že zelo dolgo. Tu pre
biramo sestavke, ki jih napišemo krožkarji in tudi drugi učenci, ki svoja dela lahko oddajo v nabiralnik. Sesta
jamo se dvakrat tedensko pred poukom in še ob sredah šesto uro, ki je namenjena vsem krožkom. Lahko 
se pohvalimo z rubriko novic, ki jo dopolnjujemo na našem stenskem časopisu. Pred njo se radi ustavljajo 
učitelji, učenci in obiskovalci naše šole. Naši člani sodelujejo tudi pri oddajah šolskega radia Mravljinček. 
Kmalu bo izšlo tudi šolsko glasilo Vrane, za katerega smo oddali kar precej naših sestavkov.

Upamo, da si sedaj vsaj malo bolj predstavljate našo šolo in naš krožek. Želimo, da bi še naprej dobro 
sodelovali, pri vašem delu pa prijetne trenutke in mnogo uspehov. Radi se vam bomo še oglasili.

Pomlad

Gledam skozi okno. V daljavi vidim nekaj rumenega; podobno je zvezdici, ki sveti in išče družbo. Zelo 
me zanima, kaj je to. Oblečem se in grem pogledat. Trobentica je. Malo naprej jih je še več, in ko se vračam, 
jih opazim tudi na drugi strani reke. Torej, pomlad je že tu!

Tako neopazno' se je prikradla v deželo, da me je zelo presenetila. Končno bo konec te presnete zime, 
ki nas je posebno v zadnjem času pošteno obdarila s snegom. Bilo me je strah, da sneg sploh ne bo skop
nel. Pa je! Star kmečki pregovor pravi, da ena lastovka še ne prinese pomladi, ampak zame so bile že tro
bentice dovolj, da sem se razveselila. Mogoče bom naslednji teden že nabirala zvončke in tekala po gozdu. 
Ali pa se s prijateljicami sprehajala po okolici. Res, lepo je, ko pride pomlad. Vse se prebudi, tudi sramežljiva 
dekleta sanjajo o princu na belem konju. Na pomlad se tudi v našem razredu pojavi nekaj parčkov, da si za
ljubljenci naberejo nekaj cvekov in takrat jih zaljubljenost mine. Tistim najbolj vztrajnim pa posveti očka. 
Včasih se na račun zaljubljencev tudi nasmejimo. Ampak, sedaj to sploh ni važno, važno je to, da je pomlad 
tu in da bo kmalu vse zeleno.

Anita Podbregar, 
OŠ Prebold

Lepo je, če se družiš z glasbo

Že kot deklica sem rada prepevala. V vrtcu sem se naučila mnogo lepih pesmi.
Sedaj obiskujem peti letnik glasbene šole v Žalcu, kjer se učim igrati orgle. Vsak dan veliko vadim, ime

la pa sem že več samostojnih nastopov. V letošnjem šolskem letu pa igram tudi v harmonikarskem orkestru, 
s katerim hodimo večkrat na nastope. Igranje zahteva dosti truda, a mi je kljub temu zelo všeč. Glasba je le
pa, lepo je, če si njen prijatelj.

Martina Zupanc, 
OŠ Vransko

Naš prispevek za zdravje

Mladi člani Rdečega križa na osnovni šoli Šempeter smo se že lani dogovorili, da bomo zbirali sredstva 
za posodobitev bolnišnice v Celju. Takoj smo začeli akcijo, sredstva pa smo začeli zbirati v tekmovalni obliki. 
Tisti, ki sredstva teže prispevajo, so prispevka oproščeni, drugi pa prispevajo, kolikor pač želijo. Akcija je 
vseskozi potekala v tekmovalnem vzdušju. V februarju smo akcijo zaključili, v njej pa smo zbrali 45.010 di
narjev. Med oddelčnimi skupnostmi so bili najboljši 1. a, 5. b, 5. a in 8. b. Upamo, da smo s svojimi skromni
mi prispevki le pomagali dodati solidarnostni kamenček v naše zdravje.

Urška Zupanc, 
OŠ Šempeter

Mladi gasilci v počastitev štafete Prireditve v maju
Šolarji osnovne šole Peter šprajc-Jur iz Žalca so si na dan sprem

ljajočih aktivnosti v počastitev štafete pred gasilskim domom ogledali 
demonstracijo vaje s hidrantom in polaganja cevi ter vaje z motorno 
brizgalno. Prvo so izvedli pionirji gasilci iz Žalca, drugo pa iz Šempetra. 
Poveljnik Občinske gasilske zveze Anton Gros pa je mladim razložil 
pomèn gasilsko tehnične in tehnološke dejavnosti kot važnega člena 
na področju splošnega ljudskega odpora in družbene samozaščite.

Mladi so z zanimanjem spremljali demonstracije, prav zaradi njih 
pa bo morda marsikdo stopil tudi v gasilske vrste in tako pomagal pri 
napredku in razvoju požarne varnosti. ^

7.

9.

13.

14.

Občinsko srečanje mladih 
tehnikov — Šempeter 
Občinsko tekmovanje ve
sele šole — po dogovoru 
Atletski pokal starejših 
pionirjev — Žalec 
Občinsko tekmovanje 
mladih kemikov — Žalec 
Atletski pokal mlajših pio
nirjev — Žalec

RUBRIKA M LA D IH

Mladinske delovne akcije '87
Pri OK ZSMS Žalec zopet po

teka evidentiranje po 0 0  ZSMS v 
KS in OZD mladincev brigadirjev 
za mladinske delovne akcije 87. 
Tokrat bomo mladi sodelovali na 
dveh akcijah, ki sta organizirani v 
mesecu juniju 1987.

V bratski brigadi »Ljubo Zori
ca«, k ije  sestavljena iz brigadir
jev iz Žalca, Biograda n/m in iz 
Subotice, sodeluje 1/3 (13) naših 
brigadirjev v času od 14. 6. do 
11.7. 1987 na akciji »TITOVA ŠU
MA« — TITOGRAD na delih po
gozdovanja.

V 1. izmeni od 28. 6. do 25. 7. 
1987 pa bo sodelovalo 20 mladin
cev — brigadirjev skupaj z OK 
ZSMS Mozirje na ZMDA »GORIČ
KO 87«.

Letos OK ZSMS Žalec ne orga
nizira samostojne delovne briga
de, ampak bo sodelovala s skup
no 33 brigadirji na obeh omenje
nih akcijah.

Ob razpisu za MDA smo pri
pravili razrez števila brigadirjev, ki 
jih preskrbijo v 0 0  ZSMS in v 
OZD za odhod na MDA.

Pri tem predlagamo, da DO 
(SIP Šempeter, TT Prebold, TN 
Polzela, Hmezad), ki imajo več 
mladih, usmerijo v MDA pred
vsem štipendiste, ki so opravili 
svojo obvezno prakso.

Prijave sprejemamo v mesecu 
aprilu ’87 na naš naslov, informa
cije lahko dobite po telefonu 
714-216.

J. Ušen

Na obisku med mladinci Marije Reke

Poleta za delo jim ne manjka

Marija Reka, raztresena po hribovi
tem območju na obeh straneh ceste, 
ki vodi iz Prebolda proti Vrhem. Kljub 
temu pa to ni ovira, da mladi v teh kra
jih ne bi našli skupnega jezika pri delu, 
ki jim poleg obveznosti pomeni tudi 
pot do združevanja in utrjevanja tova
rištva. Zavedajo se, da lahko le s 
skupnimi močmi pripomorejo k na
predku tega kraja in ta zavest se kaže 
tudi pri delu njihove mladinske organi
zacije, katere predsednica Saša Brez
nikar nam je na sestanku mladincev 
Marija Reke v domu pod Reško plani
no orisala položaj in delo, pa tudi pro
blematiko osnovne organizacije.

Saša Breznikar: »Zavedamo se 
pomembnosti povezovanja z ostalimi 
krajani, tako da ne manjka delovnih 
akcij, ki jih skupno opravimo. Moram 
pa povedati, da so v naši organizaciji 
člani, ki delajo tudi v vaškem svetu, 
vendar nam pri izvajanju nalog ni po
membno, iz katerih skupnosti kdo pri
haja, važneje je, da v slogi opravimo 
zadane naloge, najsi jih je zastavil va
ški svet ali pa mladinska organizacija. 
V minulem obdobju smo organizirali 
delovne akcije čiščenja potoka Reke 
ter pomoč kmetom pri spravilu sena in 
ličkanju koruze. V sodelovanju s kraja
ni pa smo izpeljali delovno akcijo posi
panja cest in napeljavo vodovoda. V 
načrtu imamo še dela za razširitev te
lefonije, ureditev cest ter vzpostavitev 
avtobusne zveze. Na športnem igrišču 
pa postavljamo leseno barako, ki bo 
namenjena shranjevanju športnih re
kvizitov, v poletnem času pa bi tam 
lahko organizirali tudi sestanke. Tu so 
se nam krajani lepo oddolžili in nam 
prispevali les za postavitev barake.

— Kako pa je s sestanki in izobra
ževanjem kadrov?

Na sestanke hodijo večinoma tisti 
mladinci, ki so tudi sicer aktivni v mla
dinski organizaciji, občasno pa pova

bimo tudi predstavnika OK ZSMS Ža
lec in zaenkrat smo z odzivom zelo za
dovoljni. Predstavnik za našo mladin
sko organizacijo je Sonja Kupec in 
lahko rečem, da nam vedno da kakšen

Saša Breznikar

koristen nasvet ali predlog za naše na
daljnje delo. Tudi za izobraževanje na
ših kadrov skrbimo. Dva člana sta se 
udeležila tečaja za tajnike in blagajni
ke osnovnih organizacij, dva člana pa 
sta se udeležila tudi politične šole na 
Dobrni, načrtujemo pa tüdi udeležbo 
seminarja o informiranju v ZSMS.

— In delo na področju športa in kul
ture?

V načrtu imamo dokončanje šport
nega igrišča in barake ob njem in tam 
naj bi se odvijalo nogometno tekmo
vanje medkrajevne lige, organizirali pa 
bomo tudi tekmovanje v streljanju z

zračno puško. Za organizacijo kakš
nega drugega tekmovanja pa tudi ni
mamo pogojev. Trudimo pa se tudi na 
področjih kulture. Ob večjih državnih 
in kulturnih praznikih organiziramo 
proslave, ki se jih vedno udeleži veliko 
obiskovalcev, pridejo pa tudi od dru
god. Za prvi maj bomo organizirali pri 
domu kresovanje za širši krog mladin
cev, poskrbeli bomo za kulturni pro
gram pa tudi za pijačo in jedačo, igral 
pa nam bo ansambel Reški trio.

— Brez težav pa verjetno tudi pri 
vas ne gre?

Pri delu nam trenutno predstavljajo 
velik problem finančna sredstva, saj 
ne prejemamo nobenih dotacij. Glede 
tega smo se odločili, da zaprosimo za 
pomoč delovni organizaciji Juteks in 
Gradnjo iz Žalca. Drug problem pa je 
občutek odtujenosti oziroma odrinje
nosti od drugih mladinskih organizacij. 
Na tem področju je bilo sodelovanje le 
na lanskoletnem praznovanju prvega 
maja. ki se ga je udeležil planinski od
sek pri Planinskem društvu Prebold. 
Naj povem, da smo vabila za program
sko volilno konferenco poslali vsem 
mladinskim organizacijam v KS, ven
dar se konference ni udeležil nihče od 
povabljenih. Ne smemo pa mimo vpra
šanja aktivnosti znotraj mladinske or
ganizacije. Tudi to je eden od proble
mov, s katerim se srečujemo. V mla
dinski organizaciji je trenutno 45 čla
nov, od tega je le dobra polovica aktiv
nih, tako da breme dela celotne orga
nizacije ostaja na ramenih aktivnih čla
nov. Sankcij proti tem neaktivnim čla
nom se zaenkrat še ne poslužujemo, 
upam pa, da bomo uspeli ta problem v 
bodoče vsaj deloma razrešiti, kar bi 
nedvomno vplivalo na razvoj naše mla
dinske organizacije.

Branko Kobal

Branko Cimperman

Mojster 1. dan in slovenski prvak
Branko Cimperman, član kara

te sekcije TVD Partizan Žalec, no
silec črnega pasu in naslova moj
ster 1. DAN, slovenski prvak in 
kandidat za državno reprezentan
co, to so na kratko podatki o 
športniku, o katerem bomo lahko 
še veliko slišali in tudi pisali. Kje 
drugje kot v telovadnici smo ga 
za kratek pogovor zmotili med 
vsakodnevnim treningom. Še pre
den sem uspel postaviti prvo 
vprašanje, me je opozoril, da ni
ma veliko časa, ker ne želi zamu
diti treninga, ki ga je prav tedaj 
vodil Rudi Jakhel. Seveda sem 
njegovo pripombo tudi upošteval, 
še bolj pa sem jo razumel, ko mi 
je Branko razgrnil svoje načrte. V 
telegrafskem stilu sva preletela 
njegovo dosedanjo športno pot v 
karateju. Pred devetirhi leti ga je 
fantovska želja po borilni veščini 
zvabila v žalsko karate sekcijo, 
njegov prvi trener pa je bila Anica 
Maček. Kmalu pa je njegov talent 
odkril Silvo Marič in Branko pravi, 
da ima prav on največ zaslug za 
rezultate, ki jih je doslej dosegel.

»Nikoli mi ni bilo žal, da sem se 
odločil za karate, brez trdega tre
ninga in udeležbe na seminarjih

pa rezultatov seveda ne bi bilo. 
Res pa je tudi, da so me spodbu
jali tudi rezultati in dosedanji 
uspehi, predvsem pa trener Silvo 
Marič. Drugo mesto lani na pr
venstvu Slovenije pa mi je dalo še 
dodatno spodbudo, ki se je obre-

Branko Cimperman

štovala z osvojitvijo republiškega 
prvenstva v super lahki kategoriji.

V finalu sem premagal Fadila 
Mehmetija, državnega reprezen
tanta in petega z lanskega evrop
skega prvenstva. Prav on me je 
lani premagal za pol točke, zgubil 
pa sem tudi veliko priložnost za 
uvrstitev na evropsko prvenstvo. 
Zato sedaj še bolj treniram in 
upam, da bodo treningi dali tudi 
temu primeren rezultat na držav
nem prvenstvu, ki bo v začetku 
maja.

Predvsem pa si želim, da bi 
mi dal državni selektor ponovno 
možnost udeležbe na mednarod
nem tekmovanju, kar je zame naj
večji cilj. Sicer pa: eno so želje in 
drugo so lahko rezultati, če ob 
tem ni tudi športne sreče. Kaj vas 
še zanima, me je odrezavo vpra
šal Branko in se nestrpno oziral 
po telovadnici in mi dal vedeti, da 
se mora vrniti na trening. Seveda 
sem ga želel še kaj vprašati, ker 
pa se mu je mudilo na trening, mi 
ni preostalo drugega, da sem mu 
zaželel še veliko športnih uspe
hov in seveda tudi športne sreče.

jk

VIO ŽALEC 
TOZD W Z

Obvestilo
»JANKO HERMAN« 
ŽALEC

TOZD Vzgojno varstvenega zavoda Janko Herman Ža-
lec obvešča starše, da sprejema vloge za sprejem  
otrok v VVZ za šolsko leto 1987/88 do 25. maja 1987.
Seznami sprejetih in odklonjenih otrok bodo objavljeni do 15. 
junija 1987 na oglasnih deskah matičnih enot.



Petrovče

Spet novi m etri kanalizacije
Do konca tega meseca bo

do v petroviki krajevni skup
nosti v glavnem dokončali 
dela na skupno 1200 metrih 
kanalizacije.

Predračunska vrednost treh 
glavnih vodov kanalizacije znaša 
trinajst starih milijard. Denar za
njo so zbrali krajani s samopri
spevkom, nekaj so ga prispevale 
organizacije združenega dela, 
zlasti Agrina, samoupravna inte
resna skupnost za korrlunalo in 
ceste, stavbno zemljiška in sta
novanjska skupnost, veliko razu
mevanja za reševanje kanalizacije 
v kraju so pokazali tudi člani nji
hove pogodbene organizacije 
KTO. Dober kilometer kanalizaci
je pa bodo priključili na kolektor 
in čistilno napravo.

Že čez teden ali dva bodo za
čeli urejevati kanalizacijo v delu 
Levca, za kar bodo morali odšteti 
od štiri do pet milijard dinarjev; 
pripravljajo pa tudi projekte za 
kanalizacijo v Arji vasi — južno 
od Ložnice. Z vsemi temi dali bo
do v krajevni skupnosti Petrovče 
naredili precejšen korak naprej 
pri urejevanju kanalizacije. Ob 
vsem delu niso pozabili tudi na 
hišne priključke, tako da bo do 
konca tega leta okrog sedemde
set odàiotkov hiš priključenih na 
kanalizacijo.

Razen za kanalizacijo odšteva
jo denar, zlasti tisti iz samopri
spevka, tudi za javno razsvetlja
vo. Projekte imajo narejene že za 
celotno krajevno skupnost, že 
naslednji mesec pa bosta dve lu
či zagoreli v Drešinji vasi.

Letos čaka krajane petrovških 
zaselkov še gradnja mrliške veže

v Žalcu. Zanjo bodo Petrovčani 
prispevali dobro tretjino denarja.

Še vedno pa ostaja v tej kraje
vni skupnosti eden najbolj trdih 
orehov tamkajšnja cesta skozi 
središče Petrovč. Radi bi jo ure
dili, vendar imajo trenutno zveza
ne roke, ker po besedah pred
stavnika krajevne skupnosti ča
kajo na spremembo urbanistične
ga načrta.

Irena Jelen-Baša

Od dvajsetega do petin
dvajsetega aprila praznujejo 
v petrovških zaselkih kraje
vni praznik. Letos ga bodo 
praznovali v Drešinji vasi. V 
počastitev prazniku so pri
pravili vrsto športnih in kul
turnih prireditev, taborni 
ogenj, otvoritev obnovljene
ga spominskega obeležja v 
Arji vasi ter osrednjo prosla
vo, v soboto pa bodo gasilci v 
Drešinji vasi prevzeli novo 
gasilsko cisterno.

Na osredji prireditvi bodo 
podelili krajanom priznanja 
OF ter priznanja krajevne 
skupnosti. Srebrni znak OF 
prejme Joško Bojadžievski, 
bronasti znak pa dobijo: Leo
poldina Zagorc, Anton Mir
nik, Franc Gajšek, Janko 
Cencelj in Gregor Kramar.

Zlato plaketo krajevne 
skupnosti prejme: Ivan Ura- 
njek, srebrno plaketo Slava 
Mirnik, bronasto pa Martin 
Drev. Priznanja krajevne 
skupnosti pa so si prislužili: 
Jože Lorbek, ml, Marjan Je
lovšek, Marjan Klinc, Viktor 
Gajšek in Elica Senič.

Polzela

4 0  le t gasilskega društva
Na 40. letnem občnem zboru so se 

sestali pred dnevi člani gasilskega 
društva Tovarne nogavic Polzela. Iz 
poročila predsednika Branka Turnška, 
poveljnika Franca Tevžiča in referenta 
za žene Anice Randl je razvidno, da je 
bilo delo društva zadovoljivo.

Glavna skrb je bila namenjena po
žarni varnosti, usposabljanju novih 
članov in članic, veliko pozornosti pa 
so namenili tudi raznim tekmovanjem. 
Tako sta moška in ženska desetina na 
srečanju gasilskih društev nogavičar- 
jev v Samoboru osvojila odlično tretje 
mesto, tretja pa je bila tudi ženska de
setina na občinskem tekmovanju v 
Preboldu.

Po krajši razpravi so sprejeli pro
gram dela, v katerem dajejo največ 
poudarka rednim vajam, povečanju 
članstva, skrbi za orodje in opremo, 
vodnim zajetjem in hidrantom, pripra
vam za tekmovanje 40-letnice društva, 
ki bo v začetku septembra. Pripravljali 
se bodo tudi na srečanje desetin MTČ 
Čakovec, Sloboda Samobor, Beti Met
lika in Polzela. Za novega poveljnika 
so izvolili Vojka Jelena. Občnega zbo
ra so se udeležili tudi predstavniki so
sednjih gasilskih društev ter predstav
nik OGZ Žalec Vinko Jug, ki je podelil 
več priznanj za 10-, 20-, 30-, 40- in 
50-letno delo v gasilskih vrstah. T.

TAVČAR

Za zdrav rib ji zarod
Ribiška družina Šempeter, ki šteje 

789 članov, je na redni letni skupščini 
obravnavala svoje dosežke v prete
klem obdobju in načrte za prihodnje.

Iz številnih poročil je razvidno, da so 
ribiči v varstvene potoke vložili več de
set tisoč mladic, ki so jih pozneje izlo
vili in preselili v ribolovne vode. Med 
letom so ulovili 7.873 raznih rib — v 
skupni teži 5.415 kg. V svojem ribi
škem okolišu skrbijo za čisto in zdra
vo okolje, čeprav to ni odvisno le od 
njih, saj velikokrat drugi z malomar
nostjo izničijo njihovo delo in jim na
pravijo milijonsko škodo.

Lani so ribiči opravili 1427 prosto
voljnih ur, v katerih so obnovili in ure
dili okolico svojih objektov. Imajo tudi 
močno čuvajsko služno. 20. čuvajev s 
posebnim izpitom bdi nad rekami in 
potoki. Še vedno imajo veliko proble
mov s krivolovci, pa tudi ribiči sami 
pozabijo na pravila ribolova.

Program se bistveno ne razlikuje od 
dosedanjega. Skrbeli bodo za ribji za
rod, ki je prvi pogoj za dobro ribiško 
žetev, borili se bodo za zdrave in čiste 
vode, potoke in ribnike ter proti krivo
lovu.

T. TAVČAR

klefn il«
TOZD

TURISTIČNA AGENCIJA

vikend v ma
ju
JORDANIJA in IZRAEL od 24. 4 .-2 . 5.

— PRAGA — DRESDEN —KARLOVY VARY od 28. 4 .-3 . 5.
— LEPOTE SICILIJE od 28. 4 .-3 . 5.
— V BAVARSKIH ALPAH: Salzburg—Kraljevo jezero — Ober- 

ammergau — grad, Neuschwanstein — Innsbruck od ' 
1 .-2 . 5.

— BISERI ČRNE GORE — Đurđevića Tare — Žabljak — Tito
grad — Lovčen — Budva — Dubrovnik od 15,—17. 5.

LETOVANJE 1987
— mini počitnice
— letovanje »po ugodnih pogojih«
Zahtevajte ponudbe za eno in večdnevne izlete ter za strokovna 
potovanja. Poleg tega vam nudimo tudi avio in železniške vo
zovnice.
PRIJAVE, INFORMACIJE IN PROGRAMI: IZLETNIK CELJE, PO
SLOVALNICA ŽALEC
DELOVNIM LJUDEM; OBČANOM IN POSLOVNIM SODELAV
CEM ČESTITAMO ZA PRAZNIK OF IN 1. MAJ

delovne organizacije.

40 let

Kovinarske
dejavnosti

1 9 4 7 - 1 9 8 7

KIV ENERGETIK

•  toplo zračna sobna peč
•  peč — kamin
•  peč za ogreyanje delavnic, 

rastlinjakov in gasilskih domov

moč od 5 do 100 kw

VSEM DELOVNIM LJUDEM 
IN OBČANOM ČESTITAMO 
ZA PRAZNIK OF -  27. APRIL 
IN 1. MAJ

kemična, grafična in papirna industrija 
TOZD KEMIJA ŠEMPETER

VSEM DELOVNIM LJUDEM IN OBČANOM 

ČESTITAM O

ZA 27. APRIL -  DAN OF IN 
1. MAJ — PRAZNIK DELA

mils
P R E B O L D

MODNO
KVALITETNO
CENEJE

v novi prodajalni

Odprta je vsak dan od 7.30 do 18. ure, v 
soboto do 12. ure.
VSEM DELOVNIM LJUDEM 
IN OBČANOM
ČESTITKE ZA PRAZNIK OF IN 1. MAJ

K vašemu »Odprtemu 
pismu bralcev«

Prebral sem vaše Odprto pi
smo bralcem v marčevski številki 
Savinjskega občana in nanj vam 
takole odgovarjam:

Časopis redno prebiram. Pred
vsem zato, ker kot upokojenec 
pogrešam informacije o gospo
darjenju, samoupravnem utripu, 
političnem delu, o delovanju dru
štev oziroma nasploh informacije 
o življenjskem utripu v naši obči
ni. Veliko teh informacij najdem v 
tem časopisu in zato menim, da

ne bi bilo prav, če bi Savinjski ob
čan prenehal izhajati. Zato resni
čno upam, da bodo delovne in 
družbenopolitične organizacije v 
žalski občini našle skupen jezik 
ter priskočile na pomoč Savinj
skemu občanu.

Sam in pa tudi precej drugih 
upokojencev si želi, da bi naš ča
sopis še nadalje obstajal in prina
šal informacije v naše domove.

Jože Grobelnik, 
Vrbje 97 a

Lahko bi imeli gozdni raj
Velikokrat sem že prebiral in

formacije o turizmu v Preboldu. 
Ko sem nekoč opazoval nekdanjo 
Jesenkovo jaso, vso zaraščeno, 
sem pomislil, kako idealen kraj za 
turizem puščamo ob strani v na
šem kraju. Poleti, ko prihajajo v 
preboldski hotel turisti, le-ti veli
kokrat tavajo blizu gozda in te ja
se, nabirajo gozdne jagode in 
malipe. Ali ne bi bilo lepo in kori
stno, če bi to jaso malce uredili?

Postavili klop ali dve, ponudili tu
ristom tam kakšno osvežilno pija
čo, morda bi se celo potrudili in' 
naredili naravni park, pravi gozdni 
raj pod Žvajgo. Pa ne samo zara
di turistov, temveč tudi za naše 
ljudi, za naše občane. Na tej jasi 
so že včasih prirejali številne pik
nike, zlasti jamarji so imeli tamkaj 
svoj prostor. Prepričan sem, da 
bi bili ljudje nad urejeno jaso nav
dušeni. Konrad Krajnc, Prebold

Petrovče

KOLEKTIV ZARJE PETROVČE 
SE PRIDRUŽUJE ČESTITKAM 
ZA PRAZNIK 
OSVOBODILNE FRONTE 
IN PRAZNIK DELA -  1. MAJ

tekstilna
tovarna

/ž a le č
JUTEKS
proizvodnja jutine preje, tkanin in vreč, 
netkanih mrežastih tekstilij ter PVC talnih 
oblog

VSEM DELOVNIM LJUDEM, OBČANOM
in POSLOVNIM SODELAVCEM
ČESTITAMO
ZA PRAZNIK OF
in 1. MAJ — PRAZNIK DELA



Pokal partizanskih 
Dobrovelj Velenjčanom

Skakalni klub Braslovče-Andraž je letos osmič zaporedoma organiziral tek
movanje za Pokal partizanskih Dobrovelj. Udeležilo se ga je 8 ekip iz Slovenije in 
mladinska ekipa iz Hadičev pri Sarajevu. Tekmovanja se je udeležilo 167 tekmo
valcev.

Pokal partizanskih Dobrovelj so osvojili skakalci iz Titovega Velenja, ki so v 
skupnem seštevku osvojili 853,7 točk, drugo mesto je osvojil Skakalni klub Bra
slovče-Andraž 833,5, tretje pa Mislinja—735,3. Sledili so jim: Celje, Šmartno na 
Pohorju, Fužinar, Unior, Ihan ter mladinska ekipa Hadiči pri Sarajevu.

Posamezniki: pionirji C — Benjamin Mešič (Braslovče-Andraž) 12 m; pionirji 
B — Andrej Zagernik (Fužinar Ravne na Koroškem) 15 m; pionirji A — David Vi
denšek (Celje) 21,5 m; starejši pionirji — Gorazd Pogorevčnik (T. Velenje) 41,5 
m; ml. mladinci — Zoran Cvelfer (Unior Zbelovo) 41 m; st. mladinci — Matjaž Tri- 
plat (T. Velenje) 41 m; člani — Jože Verdev (Braslovče— Andraž) 43 m, kar je 
nov rekord skakalnice; veterani — Milan Naveršnik (Mislinje) 40 m.

Po tekmovanju smo zabeležili pogovor s predsednikom SK Braslovče-An
draž Jožetom Oblakom. Beseda je tekla o letošnji sezoni, o njihovem delu, o 
uspehih, načrtih in še o čem.

Jože Oblak: Z uspehom v letošnji sezoni sem zelo zadovoljen, saj smo se 
udeležili 70-ih tekmovanj in povsod dosegali lepe rezultate, mnogo naših tekmo
valcev pa je tudi popravilo osebne rekorde. V sezono, ki se izteka, smo vložili 
mnogo dela in truda, zato tudi uspehi niso izostali. Prevozili smo več tisoč kilo
metrov. K sreči so nam tu mnogo pomagali starši naših skakalcev, ki so nam ne
sebično priskočili na pomoč, kajti imamo samo en kombi, pa še ta je star 12 let in 
že zdavnaj ne zadostuje niti za osnovne potrebe. Finančno nam zaenkrat največ 
pomaga Telesno-kulturna skupnost Žalec, v bodoče pa nameravamo prositi za 
pomoč tudi nekatere delovne organizacije, kajti naš klub dosega Vse vidnejše 
uspehe in bi bilo škoda, da bi se ob tako perspektivnih možnostih za razvoj tega 
športa morali vsemu odreči prav zaradi pomanjkanja sredstev. V bližnji prihodno
sti pa predvidevamo projekt — 90 m skakalnico — in če nam bo to uspelo, bi to 
pomenilo eno naših največjih delovnih zmag in tudi odskočno desko za naše de
lo v bodoče. Zavedamo pa se, da naša sedanja sredstva ne bodo zadostovala in 
pričakujemo razumevanje in pomoč družbenopolitičnih organizacij.

Za pogovor pa smo zaprosili tudi predsednika skakalnega kluba Hadiči pri 
Sarajevu — Rajka Čekića. Takole pravi: pri nas v Sarajevu imamo odlične pogoje 
za trening, pojavlja pa se problem nabave opreme. Na tem tekmovanju smo na
vezali stike z drugimi skakalnimi klubi in si v obojestransko zadovoljstvo izmenjali 
nekaj smučarske opreme. Takšen način sodelovanja pomeni velik prihranek za 
klub in prepričan sem, da sodelovanje tudi v bodoče ne bo izostalo.

Branko Kobal

150  pohodnikov na Dobrovljah

Ena izmed številk Planinskega vest
nika navaja, da planinska društva letno 
organizirajo kar preko sto pohodov. 
Pri njihovi organizaciji ne zaostajajo 
planinci v naši občini, saj letno pripra
vijo kar osem pohodov. Med njimi PD 
Polzela spomladanski pohod na Do
brovlje, jeseni pa PD Zabukovica po 
poteh NOB. Letos poteka že osmo le
to organiziranih pohodov, za kar imata 
obe planinski društvi skupno legitima
cijo, udeleženci pa prejmejo za en
kratno udeležbo bronasti, za štirikrat-

no srebrni in za osemkratno udeležbo 
zlati znak. Pohoda se organizirata v 
vsakem vremenu, tako je bil lanski po
hod na Dobrovlje v snežnem metežu, 
letos pa je prelepa sončna nedelja pri
vabila na pohod preko 150 pohodni
kov. Podeljeno je bilo 117 bronastih, 
osem srebrnih in šest zlatih značk. Pri 
spomeniku pod Grmado so učenci os
novne šole Vera Šlander Polzela pri
pravili kratko spominsko slovesnost.

-fj

c -  \
Liboje — 5. tradicionalni pohod

V  J
Sobota, dne 25. aprila ob 9. uri

Vsako leto organizira KK SZDL s 
sodelovanjem KO, ZB, NOV, krajevno 
skupnostjo, KIL, planinskim društvom 
in ostalimi tradicionalni pohod po me
jah KS in ob spominskih obeležjih 
NOB. Pohod je posvečen prazniku 
OF, prazniku dela ter prazniku kraje
vne skupnosti. Letos je to že peti po
hod, pričel pa se bo ob 9. uri pri sa
vinjskem mostu v Kasazah.

Udeleženci bodo pred pričetkom 
pohoda prejeli izkaznice z zarisano 
potjo, ob spomenikih bodo krajše slo-

vesnosti, krajši postanki pa bodo pri 
domačiji Bred v Zabukovici, kjer se 
bodo udeleženci okrepčali s čajem, v 
Libojah pri družini Frece pa jih bo ča
kal domač kruh iz krušne peči.

Pohod bo trajal šest ur, njegova 
najvišja točka je približno na 720 me
trih, dolga je štirinajst kilometrov, za
ključil pa se bo na Brnici, kjer bodo 
pohodnikom pripravili partizanski go
laž. Organizatorji pričakujejo kar naj
večji obisk.

J. Koštomaj

Orientacija

Sezona se je pričela
Orientacisti PD Zabukovica so dokončno pregnali zimski spanec na prvi le

tošnji tekmi 29. 3. v Zagrebu. Na novi karti so ob vsej jugoslovanski konkurenci 
dosegli dobre uvrstitve, najbolje pa se je odrezala Anica Hribar s tretjim mestom 
pri članicah. Pri članih sta tekmovala — in zmagala — tudi švedska orientacista, 
ki sta v tem času risala karto narodnega parka Plitvice. Čeprav sta zaradi snega 
delo morala prekiniti, upamo, da bomo kmalu lahko tekmovali tudi v tem izredno 
lepem kotičku Jugoslavije.

V nedeljo, 5. aprila, pa je odbor za orientacijo pri MK PZS v ljubljanskem Ti
voliju pripravil dan orientacije. Tekmovalci so imeli odlično tekmo po Rožniku. 
Med mladinci je član PD Zabukovica osvojil drugo mesto.

Ljubljanski rekreativci so se imeli priložnost seznaniti z orientacijo na treh 
začetniških progah po parku in prav vsi, ki so za to zbrali pogum, so bili navduše
ni.

Vse savinjske ljubitelje gibanja pa vabi PD Zabukovica na orientacijsko tek
mo za pokal Homa, ki bo v soboto, 9. maja. Vsi, ki orientiranja s karto še niso ve
šči, se bodo lahko sprehodili po učni orientacijski progi. Štart bo od 11. ure na
prej pod planinskim domom. Orientacisti, ki se bodo pomerili v konkurenci, naj 
se prijavijo do 6. 5. 87, saj v tekmovalnem delu naknadnih prijav ne bodo spreje
mali. V prijavi (na naslov PD Zabukovica, 63302 Griže) je treba navesti ime in le
tnico rojstva (kategorijo). Za mladince in člane bo treba plačati 200 din Startnine. 
Karta bo črno bela 1:10000 (reambulirana). V Zahom bo organiziran prevoz iz 
Žalca.
Cilj bo pri OŠ Griže.

B. Jevševar

PD Zabukovica:

Bo zakonodaja 

porušila, kar so zgradili 
planinci?

Zadnje dni marca je bila letna kon
ferenca PD Zabukovica, ki ima zelo 
razvite posamezne dejavnosti, pred
vsem pa se širi v organizacije združe
nega dela, v katerih snuje nove planin
ske sekcije, ki uspešno širijo planin
stvo med delovne ljudi. Zato v društvu 
podpirajo predlog planinske sekcije 
Ferralit, da bi se sekcije povezale in 
poenotile delo.

Za PD Zabukovica je značilno, da je 
lani vse svoje sile usmerilo v obnovo 
planinske postojanke na Homu, pri če
mer so opravili 1.212 prostovoljnih de
lovnih ur. Ob tem pa so markacisti 
opravili še 110 ur in s pomočjo Jute- 
ksa Žalec obnovili bivak na Gozdniku.

Njena druga značilnost je delo s 
pionirji. Zelo uspešen je tabor pionir
jev planincev. Da je bil lani cenejši, pa 
je veliko pripomogla KIL Liboje, ki je 
darovala skodelice, ter Sigma in Mi
nerva, ki sta tabor finančno podprli.

Tretja značilnost je gojenje tradicij 
NOB, saj se člani pa tudi pionirji ude
ležujejo vseh večjih pohodov po poteh 
NOB v Sloveniji, vsako leto pa sami 
organizirajo pohod v KS Griže in po
magajo pri pohodu v KS Liboje.

Delo je pestro. To so potrdili pionirji 
v svojem kulturnem programu na letni 
konferenci. Prisotni so v besedi in pe
smi, v taboru pa so izdali tudi časopis

o življenju v njem. V društvu so vklju
čeni tudi alpinisti.

Planinci so oDiskovali posamezne 
planinske transverzale, pri tem pa niso 
zanemarili tudi domače Savinjske poti, 
ki jo je doslej prehodilo že 339 članov 
PD Zabukovica. Ob tem ugotavljajo, 
da nekatera društva, ki tudi upravljajo 
z njo, zelo malo naredijo za to pot, za
to pričakujejo, da bo letos, ob 15-le- 
tnici, dobila zopet na svojem pomenu.

Na konferenci je bilo Se posebej iz
postavljeno dobro sodelovanje z bor
ci, in sicer na področju gojenja tradicij 
NOB.

Uspešnost dela se vsekakor odraža 
v dobrem sodelovanju planincev s te- 
lesnokulturno skupnostjo in zvezo te- 
lesno-kulturnih organizacij, zato je bila 
boleča ugotovitev, da nova zakonoda
ja, ki ravno v kulturi in telesni kulturi vi
di sredstva za izboljšanje ekonomske
ga položaja našega gospodarstva, z 
novim načinom financiranja močno kr
či sredstva ravno na tem področju. Iz
gleda, da za zakonodajalce naše do
sedanje delo s pionirji na področju go
jenja tradicij NOB in rekreacije delov
nega človeka ni pomembno in ga je 
treba zato krčiti. »Zakonodajalcu ver
jetno ni potreben kulturno osveščen 
in zdrav delavec na delovnem mestu,« 
je bila ena od ugotovitev letne konfe
rence.

-fi

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega moža, očeta, 

dedka, brata in strica

Albina Ograjenška
iz Kal

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znan
cem in sosedom za darovano cvetje, izrečene besede sožalja in 

vso ostalo pomoč.
Hvala tudi pevcem za odpete žalostinke, govornikom za lepe 

besede ter duhovniku za opravljen obred.
Hvala tudi vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. 

Žalujoči: žena, sin, hčerka in brat z družinami ter se
stra

Četudi v grobu zdaj počivaš, 
med nami živ si, kot s i bil, 
saj vso ljubezen in dobroto 
si za nas izlil.

(narodna)

V SPOMIN

Robiju Parianti*
z Brega pri Polzeli

1. aprila je minilo leto dni, od kar si nas zapustil. Hvala vsem, ki 
se ga spominjate.

Vsi njegovi

Spomini so včasih rane 
in te rane so svete.

W. Deeping

V SPOMIN

M ariji Šuster
18. 4. 1981 -  18. 4. 1987 

Marinka

V SPOMIN

Utihnil tvoj utrujen je korak in nema 
ostala želja je, ki hrepenel si po življe

nju še.

Pepiju Vebru
iz Matk

3. aprila so minila že tri leta, ko te je prekrila črna zemlja, a v na
ših srcih je za teboj ostal živ spomin.

V tihi žalosti vsi tvoji: žena Mici, sin Jože z družino in 
hčerka Vilma z družino (iz Švice)

Dežurstvo na vodovodu
V času od 20. aprila do 25. maja 1987 bodo po 

razporedu dežurni naslednji monterji: 
od 20. 4 .-27 . 4. Janko Jezernik, Jezerce 1, 

Šmartno/RD
Stanko Vengust, Rupe 8, Zavrh 
pri Galiciji
Marko Dolinar, Griže 35 

od 11. 5,—18. 5. Aleš Salezin, Kasaze 91/a (pri 
KIL)
Bogdan Pantner, Rakovlje 17/d, 
Braslovče

od 27. 4 .-4 . 5.

od 4. 5 .-11 . 5. 
od 11. 5 .-18.

od 18. 5 .-25 . 5.

Dežurni monter dežura oz. je pripravljen doma v po
poldanskem času ob delavnikih ter ob prostih dneh (so
bota, nedelja, prazniki).

Prijave okvar na vodovodu lahko oddate tudi v nabi
ralnik pri vhodnih vratih sedeža DO — Nade Cilenšek 5, 
Žalec.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi dragega moža, očeta in starega očeta

Milana Kelnerja
iz.Gotovelj

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in sode
lavcem za izrečena sožalja. Posebna hvala duhovniku, govorni
koma, pevcem, gasilcem in vsem, ki ste ga pospremili na njego

vi zadnji poti.

Vsi njegovi

ZAHVALA

Ob nenadni in boleči izgubi naše ljubljene

Marije Kukenberg
iz Založ

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, znan
cem, duhovniku s Polzele, pevcem Svobode Polzela in drugim.

Posebna hvala velja kolektivu Kovinotehne iz Celja za vsestran
sko pomoč, ki so nam jo nudili v teh težkih trenutkih.

Hvaležni mož Pavel, sin Damjan in ostalo sorodstvo

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega očeta, stare

ga očeta, dedka in strica

Zdravka Ternovška

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so nam pomagali v težkih tre
nutkih, darovali cvetje in izrazili sožalje.

Posebno hvala sosedom v pomoči pri bolezni. Lepa hvala go
vorniku, mojstrom tkalnice, sindikatu Tekstilne tovarne Prebold, 
pevcem, godbi, gasilcem, duhovniku ter vsem, ki so ga pospre

mili na njegovi zadnji poti.
Žalujoči: hčerka z družino in ostalo sorodstvo

ZAHVALA

Vsem in vsakemu posebej, ki ste našo 
nepozabno sestro, teto, babico in pra

babico

Antonijo Kosem
roj. Mogel

pospremili v tako velikem številu na zadnji poti, se najlepše za
hvaljujemo. Hvala za pomoč vsem sosedom, kakor tudi za izre
čena sožalja, darovano cvetje in za prispevke v dober namen. 
Iskrena hvala duhovniku J. Zidanšku za opravljen obred in za 
slovo ob odprtem grobu. Posebna hvala za izkazano čast kraje
vni skupnosti Letuš, društvu upokojencev in pevskemu društvu 

Letuš za poslovilno žalostinko.
Vsem še enkrat iskrena hvala!

Letuš, Podgorje, Ljubljana, Canada — 24. marec 1987 
Žalujoči: vsi njeni

ZAHVALA

Ob boleči izgubi drage mame, sestre, 
babice in prababice

Jožefe Arnšek
roj. Pader iz Žalca

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, in znan
cem za vse darovano cvetje, pisne ter ustne izraze sožalja. Sr
čno se zahvaljujemo govorniku Ivanu Jurharju za tople in ganlji
ve besede slovesa ter upokojenskemu moškemu pevskemu 

zboru Zabukovica za odpete pesmi ob odprtem grobu. 
Iskrena hvala domu oskrbovancev na Polzeli za skrb ob njeni 
bolezni in vsem, ki ste jo imeli radi in jo pospremili na njeni zad

nji poti ter zasuli njen grob s cvetjem.

Žalujoči: sinovi Jože, Ivan in Oto z družinami, sestra 
Fani ter vnuki in pravnuki



Da ne pozabimo

Bolnišnice v  Savinjski dolini
Za nami Je leto, ko se je uspešno zaključila ena izmed etap gradnje 

Bolnišnice v Celju. Iz revije TOVARIŠ št. 35. od 5. septembra 1947 je raz
vidno, da je bila gradnja bolnišnice načrtovana že tedaj. Takrat je bilo tu
di dokončno dogovorjeno, da se napravi obvoznica mimo Celja. Cesta 
Ljubljana—Maribor zapusti staro traso pri Levcu in se priključi zopet sta
ri trasi pri Škofji vasi, takoj po regulaciji Savinje pa se prestavi »savinjska 
proga« in da se začne graditi nova železniška postaja pod starim gra
dom.

V Zdravstvenem vestniku št. 9-10/1986 v sestavku Bolnišnica Celje, 
včeraj, danes, jutri, prim. dr. Ivan Kopač piše, da je bolnišnica dočakala 
osvoboditev v klavrnem stanju. Razpadajoči stari bolnišnični objekti, ne
dograjeni skeleti bolniških poslopij, ki jih je razjedal zob časa, mizerni bi
valni in funkcionalni prostori, izrabljena instalacija, pomanjkljive sanitari
je . . .  Pomanjkljiva je bila tudi medicinska oprema in drugi bolnišnični in
ventar, manjkalo je sanitetnega materiala in instrumentarija, na voljo ni 
bilo ambulantnih prostorov in so oskrbo bolnikov izvajali kar na hodnikih. 
Vse razpoložljive prostore so napolnili z bolniškimi posteljami, ki so nudi
li nizek bolniški standard.

Nov duh in večja razgibanost je zavladala po letu 1948, saj so po 
tem letu zasledili prve solidnejše razvojne programe in idejne načrte s 
prihodom prim. dr. Zvoneta Šušteršiča. Od leta 1948 do danes je na se
danjem zazidalnem zdravstvenem kompleksu stalno gradbišče. Rušili so 
stare, dotrajane objekte, gradili nove prizidke, nadzidke, preurejali in ob
navljali so stara poslopja itd. Leta 1980 so začeli graditi nov poliklinično- 
hospitalni objekt, leta 1990 pa je predvideno dokončanje celotnega ob
jekta.

Razvoj in neizmerne žrtve ter pripravljenost pomagati, so privedle 
tik pred cilj izgradnjo sodobnega bolniškega objekta in zaključena bo 
razvojna pot, ki se je začela v letu 1874, ko je občinski odbor Celje na 
pobudo dr. Neckermanna, takratnega uglednega zdravnika in hkrati žu
pana, kupil na sedanji lokaciji Hofferjevo domačijo in jo preuredil v prvo 
bolnišnico z okoli 60 bolniškimi posteljami in eno samo ordinacijsko so
bo. Prav letos pa poteka sto let, odkar je bila oktobra 1887 dograjena 
bolnišnica s 150 posteljami. V visokem pritličju je bil kirurški oddelek, ki 
je imel v sredini ordinacijsko sobo in operacijsko dvorano, prvo nad
stropje pa je bilo namenjeno za internistični oddelek, ki je imel v sredini 
nekaj sob za bolne otroke in majhno lekarno. Pred bolnišnico so zgradili 
gospodarsko poslopje, v katerem so bili bolnišnična kuhinja in prostori 
za bolniške sestre . . .

Kaj pa bolnišnice v Savinjski dolini?
Ena najstarejših stavb v Žalcu je sedanja Zottlova kovačija, znana 

pod nazivom Lutrova kapela. V času protestantizma (okoli 1580) so bili tu 
obredi protestantskega bogoslužja in verjetno se je tu učila tudi mladina/ 
šola/. Hiša je bila v 18. stoletju last rojaka Johana Nikolaja Kraškoviča, ki 
je bil od leta 1732 do 1742 župnik v Skalah; poprej pa je bila last gotovelj- 
ske župnije, verjetno zaplenjena protestantom in predana župniji. 8. av
gusta 1752 je Kraškovič z oporoko prepustil občini, da jo preuredi v bol
nišnico. To stavbo je 1802. leta kupil Anton Zotel za špitalsko hišo in je 
plačal 1.506 goldinarjev. Od tedaj je v njej kovačnica.

Ponovno se v Žalcu srečamo z željo, da se uredi bolnišnica leta 
1900. Leta 1829 je bil na Spodnji Ložnici rojen Franc Janežič, ki je bil 
posvečen v duhovnika, pozneje je postal profesor moškega učiteljišča v 
Mariboru, kjer je poučeval slovenščino. Leta 1900 je umrl, v oporoki pa je 

■ zapustil 25.000 goldinarjev za ureditev bolnišnice v Žalcu. Kaj je občina 
Žalec naredila s tem denarjem, ni znano. Mogoče ga je uporabila za na
kup stavbe na Grabnu, to je bila tako imenovana ubožna hiša, ki so ji do
mačini pravili špital na Grabnu. -fj

Hmezad
D O  GOSTINSTVO -  TURIZEM
HOTEL PREBOLD

vabi na že tradicionalni mesec palačink v maju
Izbirali boste lahko med več vrstami sladkih in slanih palačink.
Vabljeni v HOTEL PREBOLD, kjer vas ob sobotah čakajo prijetni in za
bavni večeri.

HOTEL QOLDIHG-RUBIH obvešča svoje goste, da bo od 25. aprila da
lje odprta

RIBJA RESTAVRACIJA pri Žalcu,
in sicer vsak dan, razen ponedeljka, od 17. do 24. ure.

Postregli vam bodo z ribjimi specialitetami. Za prednaročila so možni po
sebni dogovori.

Vabi vas

OBRESTNE MERE: za dinarske hranilne vloge
— vloge, vezane nad 3 mesece
— vloge, vezane nad 6 mesecev
— vloge, vezane nad 12 mesecev
— vloge, vezane nad 24 mesecev 

• vloge, vezane nad 36 mesecev
Spremembe veljajo od 30. marca, nove obrestne mere pa od 1. aprila da
lje.

HMEZAD
GOSTINSTVO-TURIZEM Žalec

/ O  ljubljanska banka
Spremembe pri poslovanju in nove obrestne mere

TEKOČI RAČUNI:
— najnižji znesek izstavljenega čeka znaša 1.000 din;
— najvišji znesek izdanega čeka je 50.000 din za brezgotovinsko poslo

vanje in 20.000 din pri gotovinskih izplačilih, v  vseh enotah Ljubljan
ske banke lahko imetniki tekočih računov Ljubljanske banke dvi
gujejo gotovino do 50.000 din.

DINARSKO VARČEVANJE:
— dnevna omejitev za izplačilo dviga s hranilne vloge druge banke brez 

predhodne primerjave znaša 60.000 din
— znesek minimalnega stanja, ki mora ostati na hranilni knjižici znaša 

500 din.

48%  
81 % 
84%  
86% 
88%

beležnice FOTOKRONIKA
P ro m e tn e  n e z g o d e

Dne 26. marca se je ob 20.50 pripetila v križišču magistralne ceste v smeri 
Prebold prometna nezgoda, ki jo je zaradi izsiljevanja prednosti povzročil voznik 
tovornega vozila s priklopnikom Radivoj DRAGIČ. Ta je pri zavijanju z magistral
ne ceste proti Preboldu izsilil prednost vozniku osebnega avtomobila Marjanu 
KRESNIKU. Nezgoda ni terjala telesnih poškodb, nastala pa je večja materialna 
škoda.

Na cestno-železniškem prehodu na Bregu pri Polzeli se je dne 4. aprila 
smrtno ponesrečil kolesar Milan šULER, ki je obvozil spuščene pol zapornice v 
trenutku, ko je pripeljal vlak. Šuler se je hudo poškodoval, zaradi česar je še iste
ga dne v bolnišnici umri.

□ne 1. aprila je v Migojnicah voznik kolesa z motorjem Edvard ŠALEJ zaradi 
vožnje po levi strani vozišča zadel pešca Janka BRECLA, ki se je pri tem laže po
škodoval.

Dne 10. aprila se je pripetila prometna nezgoda v križišču regionalne ceste 
Šentrupert—Letuš in Parižlje—Braslovče. Iz Braslovške smeri se je pripeljal s to
vornim avtomobilom reg. oznake CE 210-422 in v križišču izsilil prednost vozniku 
osebnega avtomobila Ivanu HRENU, ki je vozil iz smeri Malih Braslovč proti Pari- 
žljam. Pri trčenju je nastala večja materialna škoda.

Istega dne se je pripetila tudi prometna nezgoda v Petrovčah, ki jo je zaradi 
izsiljevanja prednosti povzročil voznik kolesa z motorjem Mato RUMP. Pri zavija
nju s kolovozne poti na lokalno cesto je zadel voznico kolesa z motorjem Terezi
jo TOMEŠlč, ki se je Dri tem noškodovala.

Dne 11. aprila se je ob 19.30 pripetila prometna nezgoda na Ložnici pri Žal
cu. Voznik traktorja Emil GROBELNIK je izsilil prednost vozniku osebnega avto
mobila Igorju HORVATU. V trčenju sta se voznik Horvat in sopotnica Marija 
BORL laže poškodovala, ugotovljeno pa je bilo, da je voznik traktorja vozil pod 
vplivom alkohola.

K a z n iv a  d e ja n ja
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V noči na 22. marec 1987 je mladoletni H. P. iz objestnosti poškodoval oseb
na avta Mira NOVAKA in Iztoka ZUPANCA, parkirana pred dvorano Hmezad v 
Žalcu. Miličniki so mladoletnega storilca prijeli v neposredni bližini storjenih kaz
nivih dejanj.

Dne 30. marca je bilo v popoldanskih urah vlomljeno v stanovanjsko hišo na 
Kvedrovi št. 2 v Žalcu. Doslej še neznani storilec je odnesel predvsem denar.

M ilič n ik i o p o z a r ja jo
. S prihodom toplejših dni, ko ljudje vse pogosteje uporabljajo kole- 

* a *n *  motorjem, so pogostejše tudi tatvine teh predmetov, za
to miličniki opozarjajo, naj jih lastniki ustrezneje zavarujejo, pred
vsem naj jih ne puščajo nezaklenjenih.

Pred storilci niso varne niti nezavarovane skupne kolesarnice, 
največkrat pa krajo omogočajo kar lastniki, ki nezaklenjena kolesa in 
motorje puščajo kar pred bloki. Takšne kraje so vse pogostejše v Žal
cu pred veleblagovnico NAMA, v stanovanjski soseski, pred hotelom' 
GOLDING-RUBIN, pred hotelom Prebold in pred drugimi gostinskimi 
objekti.

Pazite torej na svoje kolo ali motor, da ne bo dobil novega lastni
ka!
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v veleblagovnici 
v prodajnem centru nama Žalec

Levec

VELIKA IZBIRA:
—  svetil iz blaga za  vse prostore (U G O D N E CENE)
— torbic, pasov, denarnic
—  nerjaveče posode iz uvoza (Lagostina, Inoxriv)
—  splom ladansko-poletne konfekcije

V  diskontu prodajnega centra N A M A  Levec priporočajo na
kup: posode 3. kvalitete in volne

HIŠA DOBREGA NAKUPA

Svetovni dan zdravja so v Žalcu proslavili s predavanji o 
presaditvi organov, o AIDS-u in o pomenu zdravega okolja za 
človeka. V Občinski matični knjižnici so predstavili knjige, ki 
so vsebinsko vezane na zdravje. Medicinska sestra Irena Roč 
pa je  z učenci osnovnih io l v Žalcu pripravila priložnostno 
svečanost z razstavo likovnih in literarnih del o zobozdrav
stvu.

■ . s f, . ■ . -

Takole so se delavci žalskega hotela potrudili in izven 
svojega delovnega časa urejevali okolje. Toda že čez nekaj 
dni so nepridipravi uničili tisto, kar so gostinci naredili, ter iz
ničili njihov trud.
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Člane karate sekcije TVD Partizan Žalec je pred dnevi 
obiskal dr. Rudi Jakhel, ustanovitelj te dejavnosti v Sloveniji 
in nosilec naslova mojster 5. DAN. V telovadnici Delavske uni
verze je pripravil seminar, na katerem je predstavil najnovej- 
še metode treninga. »Najprej moram pohvaliti delo vaše sek
cije, ki je  med najuspešnejžimi v Sloveniji. V vaiih  vrstah 
imate nekaj vrhunskih karateistov, kar potrjujejo tudi rezulta
ti. Seminar je  uspel in če me bodo $e povabili bom rad pričel,« 
je  povedal Rudi Jakhel. Na posnetku Rudi Jakhel in asistent 
Silvo Marič mojster 3. DAN.
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